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RÉGÉSZCSOPORTOKKAL  
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A KKK
 vezetője volt 

az első
 segítő

Az adminisztrációban 
sokat számít 

az önkéntes munka

Fegyelmezettek 
az oltásra érkezők

a rendelőkben
Önkéntesek

Ne lopd a táblát!
STOP! 

Elutasították a reformátusok megkeresését
372-ből 49-en támogatták a fenntartóváltást
Az esperes szerint rémhírek is terjengtek

Csökken a táblalopások száma, már nem éri meg
Születésnapra meglepetés vagy hólapát is lesz a jelzésekből
Akár 15 év börtön járhat a táblalopásért
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110 rászoruló családnak késztett húsvéti  élelmiszer-
csomagot a Nagykanizsai Roma Nemzetiségi Önkor-
mányzat más megyei roma szervezetekkel közösen. 
Ezúttal a csomagokba nem csak tartós és mindennapi 
szükségleteknek megfelelő élelmiszerek kerültek, ha-
nem ezeket kiegészítették az ünnephez kapcsolódó ét-
kekkel. sonka, tojás, mustár, fonott kalács és csokinyu-
szik is kerültek a rászorulóknak összeállított ünnepi 
csomagokba.

TEMETÉS Szerdán eltemették az életének 90. évében elhunyt Mózes Pált, Nagykanizsa ko-
rábbi tanácselnökét. A városvezető 1932-ben Murakeresztúron született. 1968-ban ötéves 
tanácselnök-helyettesi megbízatást követően választották meg mindössze 36 évesen taná-
cselnöknek. Mózes Pál számos kitüntetésben részesült, több könyvet is írt. Vele készült utol-
só interjúnkat a 14. oldalon olvashatják.

Kanizsa száma:

VILÁG KÉP – KANIZSA KÉPE
Villám

Teljesen megbolondult  
az időjárás április elejére. 

A korábbi felmelegedést 
hirtelen lehűlés és  

tavasszal ritkán  
előforduló zivatarok 

követték. A hőmérséklet 
többször is fagypont alá 

süllyedt, miközben havas 
eső, hódara-zápor zúdult 

a városra és környékére. 
A havas csapadékot  

viharos szél és komoly  
villámlásokkal járó  
zivatartevékenység  

kísérte.  

110
KANIZSA TÖRTÉNETE

Fo
tó

: K
an

iz
sa

 T
V

Fo
tó

: K
an

iz
sa

 T
V

Fo
tó

: V
ar

ga
 G

yö
rg

y/
M

TI

02-03.indd   2 2021. 04. 08.   11:02:25



EZ VOLT A HÉT  2021. 04. 09. | 3

FAGYOS 
SZÜRET
A korai virágzású 
gyümölcsfákon már 
valószínű nem kell a 
gazdáknak a termés 
betakarításával foglalkozni. 
A fagyos hajnalok követ-
keztében Nagykanizsa 
környékén sok helyen tel-
jesen elfagytak a kajszi- és 
őszibarackfák virágai. A 
Kanizsa TV stábja Homok-
komáromban járt Doma-
földi Tibor birtokán. A gaz-
da azt mondta, hogy a 
kajszi és a ringló jó része 
biztosan nem vészelte át az 
alacsony hőmérsékletet. 
Ezek virágán már jól látható 
volt a barnulás, amely arra 
utal, hogy azokon a helyek-
en már nem terem a fa. A 
gazda azt is elmondta, 
hogy a meggy- és körtefák 
egészen jól átvészelték a 
lehűlést. Ezek egy része 
még bimbóban volt a 
fagyos napok érkeztekor, 
ezek még várhatóan kinyíl-
nak. Sokfelé borultak 
rózsaszínbe az őszibarckfák 
is április elejére. Vesztükre. 
Ezekből jóval kevesebbet 
kell majd - ha egyáltalán 
lesz termés - betakarítani. 
Azt, hogy mekkora károkat 
okozott az április eleji idő-
járás, még ezután fogják 
felmérni a gyümölcsösök 
tulajdonosai. 

RÓKA- 
CSAPDÁK
Csapdákkal próbálják a 
szakemberek a Nagyka-
nizsán és környékén 
elszaporodott rókák, és 
nem utolsósorban sakálok 
számát csökkenteni. A 
Zalaerdő Zrt akciójának 
célja a vadon élő állatvilág 
védelme és a vad-
gazdálkodás hatéko-
nyságának növelése. A 
ragadozók által kedvelt 
területekre helyezték ki a 
csapdákat. Kiskanizsai 
lőtér, Hosszúvölgy és 
Homokkomárom az első 
három fő területe az 
akciónak. Ezen területek 
közelében élőket arra 
kérik, hogy  kutyáikra 
fokozottan figyeljenek, 
ugyanis  a kihelyezett 
csapdák nem csak elfogják 
a vadakat, hanem 
végeznek is azokkal. 
Ernszt Tamás, a Zrt 
vadászati, halászati 
előadója a Kanizsa TV-nek 
nyilatkozva azt mondta, 
hogy a gyérítésre a fácá-
nok és egyéb a földön élő 
madarak védelme érdeké-
ben van szükség. Azt sem 
szabad elfelejteni, hogy 
rövidesen megszületnek 
az őzgidák és szarvasbor-
jak, melyekre ezek a raga-
dozók különös veszélyt 
jelentenek.

ÉGETT  
A NÁDAS
Eddig még tisztázatlan 
okból kigyulladt és hatal-
mas területen leégett a 
nádas Sármellék közelé-
ben. Ehéten kedden a 
korahajnali órákban riasz-
tották a tűzoltókat azzal, 
hogy a település közelé-
ben, a házakhoz viszonylag 
közel ég a száraz növényz-
et. Akkor már a 76-os főút 
mellett legalább 6-700 
méteren égett egybefüg-
gő területen a nád. Kósi 
Zsolt, a Zala megyei 
Katasztrófavédelmi 
Igazgatóság szóvivője a 
helyszínen azt mondta, 
hogy több mint száz hek-
tárt érintett a tűz. A lán-
gokkal a keszthelyiek mel-
lett a pacsai, zalakarosi és 
marcali tűzoltók küzdöt-
tek. A tűzben a földön élő 
állatok jelentős része 
elpusztult. Leginkább 
hüllők váltak a lángok mar-
talékává. Az oltási 
munkákat a viharos erejű 
szél nehezítette, mely szer-
encsére Sármellék szélső 
házaival ellentétes irányba 
terelte a lángokat. A tűz-
ben és az oltási munkák-
ban szerencsére senki sem 
sérült meg, épületekben 
sem okozott kárt a tűz, így 
komoly anyagi veszteséget 
sem okoztak a lángok. 

LEENGEDTÉK  
A ZALAMERENYEI TÓ 
VIZÉT
Megkezdődött a tavaly 
nyáron komoly károkat 
szenvedett zalamerenyei 
tó gátjának megerősítése. 
Ehhez még március utolsó 
napjaiban le kellett enged-
ni a záportározó vizét. A 
látvány most elég elszo-
morító, de a Nagykanizsa 
környékén nem ez az egye-
tlen víztározó, amelyből a 
gátak erősítése, 
helyreállítása miatt a vizet 
le kellett engedni. A tavaly 
júliusi özönvíz idején ezek 
a tározók, közöttük a 
zalamerenyei sem tudta 
lezúduló csapadékot tárol-
ni. Herodek Miklós, a falu 
polgármestere a Kanizsa 
TV-nek azt mondta, hogy a 
meder szárazra kerülése 
után derült ki, hogy az 
addig látható hibák mellett 
továbbiak kijavításáról is 
gondoskodni kell. Ez azt 
jelent, hogy a töltést teljes 
hosszában meg kell 
erősíteni, nem csak az 
átszakadt részt kell 
helyreállítani. A medret is 
kikotorják mielőtt újra 
feltöltik majd a tározót. A 
tóban élő halakat lehalász-
ták, azokat értékesítették.  
A tervek szerint, ha ismét 
biztonságos lesz a gát és 
feltöltik, újra telepítik az itt 
élő fajokat a tóba. 

HÚSVÉTI  
BALESETEK
21 baleset történt összesen 
a húsvéti ünnepek alatt Zala 
megyében. Nem unatkoztak 
a megye rendőrei, ugyanis 
az autósok gondoskodtak 
arról, hogy legyen dolguk. A 
közel kéttucatnyi baleset-
ben szerencsére csak ketten 
sérültek meg, ők is csak kön-
nyebben. A többi baleset-
ben „csak” anyagi kár kelet-
kezett. A megyei főkapitá-
nyság tájékoztatásából 
kiderül, hogy a 21-ből öt 
történt Nagykanizsán és 
környékén. Tóth Evelin, a 
Zala megyei RFK szóvivője 
elmondta, hogy a balesetek 
legtöbb esetben a figyel-
metlenségnek tudhatók be. 
Volt, amikor a parkolóban 
tolatott egyik autó a mási-
knak. Egy másik esetben a 
74-es főút körforgalmába 
hajtott be egy autós túl 
nagy sebességgel, és a 
szalagkorlátba csapódva 
tudott csak megállni. Az 
autópályán szolgálóknak is 
akadt dolguk. Először az esz-
teregnyei kihajtó közelében 
csúszott meg és csapódott a 
korlátba egy személyautó. 
Nem sokkal messzebb egy 
román rendszámú kamion-
ost ért baleset. Járműve elé 
egy őz ugrott, amelyet 
elgázolt. Az őz elpusztult. A 
nagykanizsai balesetekben 
senki sem sérült meg, de 
jelentős anyagi kárt okoztak. 

HÍRsorok
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Az említett cikkben Balla György miniszteri 
biztos kifejtette, nincs mit kompenzálni, mivel 
nem elvonás történt a városoknál, hiszen az 
adó elengedett fele helyben, ott maradt a vál-
lalkozásoknál.

Alig egy hónapja kapta azt a feladatot Balla 
György, hogy folytassa le az egyeztetéseket 
külön-külön az önkormányzatokkal arról, miként 
tudná a kormány kompenzálni a településeket. 
A cikkben leírtak szerint a miniszteri biztos min-
den érintett település képviselőjével egyezte-
tett, kormánydöntés májusban várható. A politi-
kus közlése szerint várhatóan helyi beruházá-
sokhoz, fejlesztésekhez tud támogatást nyújtani 
a kormány. Ugyanakkor Balla György azt is hang-
súlyozta: „dönteni nem én döntök, hanem a kor-
mány, de biztos, hogy nem általános, hanem 47 
különböző, egyedi megoldás készül”. 

Az idézett interjúrészből érdemes nagy 
hangsúlyt fektetni az „egyedi megoldás” kifeje-
zésre. Hiszen a tavaly decemberi soron kívüli 
támogatás is érdekes elosztásról árulkodik: 23 
megyei jogú város közül 17 kapott pénzt: a 13 
fideszes vezetésű vagy támogatottságú össze-
sen mintegy 22 milliárdot. A Zalaegerszegnek 
ítélt összeg: 1,38 milliárd+228 millió, Kaposvár-
nak 1,38 milliárd+140 millió jutott, míg Nagyka-
nizsának 820 millió. Négy ellenzéki polgármes-
ter által vezetett város kapott akkor támogatást, 
de a Miskolc, Eger, Salgótarján, Érd fogatnak 
ítélt összeg együttesen sem éri el a 2 milliárdot.

Ezzel kapcsolatban Horváth Jácint elmondta: 
a mostani döntés lehetőséget ad arra, hogy 
ismét a kormány által preferált, fideszes városo-

kat részesítsék előnyben az ellenzéki vagy 
vegyes vezetésű településekkel szemben. Az 
Éljen VárosuNk! Egyesület frakcióvezető-helyet-
tese hozzátette: Kanizsát az elmúlt két évben 
legalább másfél milliárd forinttal károsította a 
kormány, így most az a cél, hogy ezzel meg-
egyező összeget kapjon a város fejlesztésekre. 
Az ÉVE-frakciónak van elképzelése arról, hogy 
milyen beruházásokat kellene ebből finanszí-
rozni, a listát a napokban juttatják el Balogh 
Lászlóhoz. A Balla György által említett lehető-
ségek, mint a közétkeztetés, valamint a házior-
vosi ügyeletek, sportcsarnokok üzemeltetésé-
nek átvállalása kapcsán Horváth kiemelte: ezek 
mind az önkormányzatok jogainak csorbítását 
szolgálják. – Adják oda azt a pénzt, amit a kor-
mány erre szánna, és majd az önkormányzatok 
megoldják az üzemeltetést. Mi nem abban lát-
juk a megoldást, hogy további feladatokat 
adunk át az államnak, így is elég sokat elvettek 
már, nem a központosítás a helyes út. 

Jó hír ugyanakkor a 25 ezer főnél kisebb tele-
püléseknek, hogy a 4/2021. (I. 14.)-es rendelet 
értelmében az ő esetükben a kormány hajlan-
dó az automatikus és teljes jóváírásra. A rende-
letben leírtak szerint két egyenlő részletben, 
legkésőbb 2021. június és 2021. október hónap-
ban kell folyósítani a támogatást. Azt ugyanak-
kor a siófoki példa is mutatja, nem olyan egy-
szerű kérdés, hogy melyik város van éppen 25 
ezer alatt vagy felett. Lengyel Róbert, a Bala-
ton-parti település polgármestere a közösségi 
oldalán számolt be arról, hogy a belügyminisz-
térium nyilvántartása alapján 2021 első napján 

25 043 lakosa volt Siófoknak, míg a KSH szerint 
24 932. A fenti támogatási összegek is jól mutat-
ják, nagyon nem mindegy, hogy melyik adat 
felé dől a mérleg nyelve. „Jegyző úr tájékoztatá-
sa szerint a 25 ezret csak akkor haladjuk meg, ha 
ehhez a számhoz hozzá vesszük azt a 175 főt is, 
akik ugyan hajléktalanok, viszont Siófok a fel-
tüntetett, de utca, házszám nélküli a tartózko-
dási helyük. Vélelmezem, nagy részük nincs is 
Siófokon, ide adót értelemszerűen sosem fizet-
tek, csak valamikor kiállítottak számukra egy 
ilyen igazolványt, és közben meg szélednek 
szerte Magyarországon. Tehát a hajléktalanja-
inkkal lehetünk a bűvös szám felett?” – írta a 
független, de összellenzéki támogatottsággal 
bíró vezető. 

A 168.hu cikkére is reagált Lengyel Róbert a 
Facebookon. Bejegyzése szerint valóban tör-
tént egyeztetés a kompenzáció kapcsán, ugyan-
akkor a városvezető és a kormány álláspontja 
úgy tűnik, távol áll egymástól. „Elmondtunk 
mindent, amit ez ügyben el lehetett mondani, 
azt hiszem, ebben nem volt hiba. Meg remény-
kedtem azért is, mert hisz a tavalyi év végén jó 
néhány fideszes vezetésű város komoly vissza 
nem térítendő állami támogatáshoz jutott már 
előre. Még a szkeptikusok is azt mondták, hogy 
„ezek után nem teszik meg, hogy legalább vala-
mennyit ne adjanak”. Most kiderült, hogy a füg-
getlen, avagy ellenzéki települések lakóinak 
nagyjából semmilyen kompenzálás nem lesz. 
Mert, hogy az illetékes tárgyalópartnerünk sze-
rint „nincs mit kompenzálni”…

MIKÓ-BARÁTH György

Mint ismert, a kormány tavaly a vírushelyzetre hivatkozva elvonta a 
településektől a gépjárműadót, a reklámadót, adóemelési stopot 
vezetett be, valamint felére csökkentette a kis- és közepes vállal-
kozások iparűzési adóját. Múlt héten a 168.hu készített egy össze-
állítást, amelyből kiderül: az állam úgy kárpótolhatja a 47, huszon-
ötezernél több lakosú várost, hogy elveszi a közétkeztetést, vala-
mint a háziorvosi ügyeletek, sportcsarnokok üzemeltetését. 
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Múlt csütörtökön, 11 óra 30 perc-
kor élesítették azt az írást a megyei 
napilap online felületén, amely – a 
műfaj már-már kanizsaikummá 
válik – egy irányított sajtó-
tájékoztatóról tudósít. A 
főszereplő Szabó Szi-
lárd, a helyi Fidesz-frak-
ció vezetője. Szabó pár 
nappal korábban arról is 
tájékoztatta azokat a 
kanizsaiakat, akiket érde-
mesnek talált rá, hogy választ 
vár, az ÉVE valóban le akarja-e állíta-
ni a Kanizsa Aréna építését. A beru-
házás egyébként jól halad, ezt Diós 
András projektfőmérnök is meg-
erősítette nemrégiben a Médiaház-
nak. Ilyen alaphangulat mellett 
ezúttal Szabó Szilárd a megjelent 
írások szerint a következőket közöl-
te: „az ÉVE-frakció részéről az általá-
nos választási ígéretek, miszerint 
javítják a közlekedés biztonságát, 
bővítik a parkolók számát és ked-
vezményrendszert alakítanak ki, új 
munkahelyeket teremtenek, vagy 
közvetlen uniós forrásokat hoznak a 
város számára, mind-mind csak ígé-
retnek bizonyultak, ezekből ez idáig 
nem teljesült semmi”. Azt is leszö-
gezte: „a kanizsaiak az elmúlt más-
fél év során egyetlenegy olyan 
beruházással, fejlesztéssel vagy 
munkahelyteremtő tevékenység-
gel sem találkozhattak, amit az ÉVE 
hozott volna”. 

Az ÉVE-frakció első blikkre a 
következőket közölte a Faceboo-
kon: „Ma van a „tréfáskedvűek” 

napja, így Szabó Fidesz frakció-
vezetőnek megint meg 

kellett szólalnia...” Pár 
órával később aztán 
már olvasható volt a 
bővebb kommüniké. 
Ebben – egyebek mel-

lett – a közgyűlési több-
séget adó frakció tagjai 

arra keresik a választ, hogy 
miként esett éppen Szabó Szi-
lárdra a választás, amikor őt jelöl-
te ki a helyi Fidesz frakcióvezető-
nek, valamint három főbb pontot 
emelnek még ki. „1. Önkormány-
zati képviselőként joga van 
ahhoz, hogy bármelyik bizottsági 
ülésre elmenjen. Még akkor is, ha 
a sajátjára is elvétve jár(t). Így, ha 
már annyira izgatja a bérlakások 
kérdése, nézze már meg, hogy a 
Nagykanizsa Vagyongazdálkodá-
si és Szolgáltató Zrt. a pandémia 
és a Balogh-Bizzer-Cseresnyés 
trió sarcai (-75 millió) ellenére is 
mennyivel több lakást újított fel, 
mint a régi vezetése idején. Segí-
tünk ismét: jóval többet! 2019-
ben 19 db lett felújítva, 2020-ban 
39 db + lakáshoz juttatták a teljes 
Citromszigetet + Petőfi u. 42.-t. 2. 
A már-már hagyományosnak 
mondható „sajtótájékoztatóinak” 
folytatását azért javasoljuk némi-

leg, ha így folytatja, jövőre ő is 
megkaphatja a Kossuth-díjat! 3. 
Bár szerintük a „baloldal” a vírus 
pártján van, legalább már a lát-
szatra is adjon képviselő úr: vegye 
fel a maszkot a fénykép erejéig is, 
ha már közterületen tartott „saj-
tótájékoztatót”, ahol elvileg még 
kötelező a viselése.”

Nagycsütörtök még egy vitát 
hozott a húsvéti csend előtt. 14 óra 
után pár perccel közölt Balogh 
László, Nagykanizsa polgármes-
tere a Facebook-oldalán egy 
bejegyzést. Ebben például arról is 
értekezik, hogy a vírus elleni véde-
kezés miatt hozott kanizsai szabá-
lyok úgy tűnik sikeresek. Ahogy 
fogalmaz: „Szigorú szabályok vol-
tak már korábban is Nagykanizsán, 
melyért – az utcai maszkviselésre 
is gondolva – már sokszor meg-
kaptuk a negatív kommentárokat, 
negligáló hangnemet. Holott, 
bizonyára e szigorúságnak is volt 
némi szerepe az aktuális, viszony-
lag konszolidált kanizsai egész-
ségügyi helyzetre vonatkozólag”. 
A városvezető az átgondolt kom-
munikáció hiányára is utal az írás-
ban az ÉVE-frakció irányába. 
„Kérek minden ÉVE-képviselőt és a 
kormányzattal szembe helyezke-
dő felelős közszereplőt, vélemény-
vezért, mielőtt a védekezésnek 
bármilyen alternatíváját nyilváno-
san felvázolja, vagy ha csak kérdé-

seket is felvet, gondolja át, milyen 
szerepkörben és miért is cselekszi 
ezt. Tegyék fel a kérdést: nem 
bizonytalanítanak-e el esetleg 
olyan embereket, akik hisznek 
önöknek, így akár azt is elfogad-
hatják, hogy az ajánlásaik valósá-
gosak.”. Az írásra Schauta Mar-
cell, az Éljen VárosuNk! Egyesület 
önkormányzati képviselője egy 
terjedelmes kommentben reagált. 
„Én feltettem magamnak a kér-
dést, és a válaszom az: nem. De a 
többit, megmondom őszintén, 
sokadik nekifutásra sem sikerül 
értelmeznem. Se közszereplőként, 
se szakemberként ne hazudjon 
senki. Hiba volt eddig is alternatív 
valóságot építeni, nem abban 
élünk, mert mindig szembejön a 
valóság. A hamis biztonságérzet 
és a sikerpropaganda nem a véde-
kezést szolgálja, bármennyire is 
fogékonyak rá az emberek. Ezt 
kihasználni olyan, amire én már 
jelzőt sem nagyon találok, különö-
sen azért, mert a felelősség mások-
ra hárítása, a politikai haszonszer-
zés a célja. Nincs két szerepkör, ha 
az ember hiteles és hű akar lenni 
önmagához. Sem a keresztény 
erkölccsel, sem a tudományos 
gondolkodással nem fér össze a 
hazugság.” Az itt idézett hozzá-
szólást kedd éjfélig nem törölték ki 
a polgármesteri oldal szerkesztői.   

MIKÓ-BARÁTH György

A helyi politikai élet 
aktuális, online 
csörtét kiváltó ese-
ményeiből legutóbb 
múlt pénteken, a 
Kanizsa TV Nélküled, 
avagy amiből mi 
kimaradtunk című 
sorozatában közöl-
tünk összeállítást. 
Sokáig úgy tűnt, 
hogy a Kanizsa 
Újság első áprilisi 
számában élénk 
vitáról nem tudunk 
beszámolni, de aztán 
április elsején for-
dult a kocka, ráadá-
sul rögtön duplán. 

A FACEBOOK-POSZTOK VIHARÁBAN IV.

adok-kapok
Húsvét előtti 
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Nem maga az 
oltás tényleges 
beadása a nagy 
munka, hanem 
az adminisztrá-
ció, amivel együtt 
jár – mondta el első-
sorban Vörös Henriette, a 
8. számú nagykanizsai kör-
zet háziorvosa. A Kanizsa 
Televízió stábja március 
utolsó hétvégéjén forga-
tott a rendelőben, azon a 
bizonyos szombaton, ami-
kor már 8. hete végezték a 
plusz feladatot város- és 
országszerte a háziorvosok 
a koronavírus elleni küzde-
lemben a védőoltások 
beadásával. A március 27-i 
hétvégén már kapott a 
háziorvosi rendelő segítsé-
get. – Így a mai napra terve-
zett 55 beteget, akit behív-
tunk -  a második adag kínai 
Sinopharm védőoltás 
beadására -  sokkal flottab-
bul, gyorsabban és gördü-
lékenyebben megy a segít-
séggel – fogalmazott a kör-

zet doktornője.
De honnan is 

érkezett segít-
ség? A kanizsaiak 

számára névről, 
akár arcról is isme-

rős lehet Kovácsné 
Mikola Mária, a Kanizsai 
Kulturális Központ igazga-
tója. Mint azt elmondta: a 
felhívást követően az egész 
intézmény a kezdeménye-
zés mellé állt. – Az 
Emberi Erőforrások 
Minisztériumá-
nak kulturális 
államtitkársá-
gától érkezett 
egy felhívás a 
kulturális szféra 
munkavállalóihoz. 
Hiszen a mi intézménye-
ink pillanatnyilag zárva tar-
tanak, minden tevékeny-
ség, minden munka virtuá-
lis térbe ment át. De az 
egészségügy nagyon leter-
helt napjainkban. És mi fel-
ajánlottuk az önkéntes 
munkánkat, konkrétan itt 

Nagykanizsán. Most a házi-
orvosi rendelőkben teljesí-
tünk szolgálatot. A KKK 
munkatársai közül most én 
vagyok az első, aki ilyen fel-
adatot ellát, adminisztratív 
tevékenységről van szó. A 
jövő héten pedig több más 
kollégám lát majd el a 
különböző háziorvosi ren-
delőkben ugyanilyen 
adminisztrációs feladatot – 

mondta el Kovácsné 
Mikola Mária, a 

Kanizsai Kulturá-
lis központ igaz-
gatója.

F i z i k a i l a g , 
szellemileg is 

nagy teher, de ez a 
feladatunk – így 

fogalmazott Vörös Henri-
ette. A doktornő hangsú-
lyozta: a célkitűzés az, hogy 
minél előbb, minél több 
embert tudjanak oltásban 
részesíteni, de ez nem raj-
tuk múlik, hanem a kiszállí-
tott oltóanyagok mennyi-
ségén. – Ez eléggé rapszo-

dikus. Mármint, hogy 
melyik héten mennyit 
kapunk, milyen fajtát. És az 
oltás típusához kell a bete-
geket berendelni, behívni. 
Ezen kívül meg kell szervez-
ni azt is, hogy a kórházi 
oltópontokra bejussanak a 
betegeink. Őket nem csu-
pán ki kell értesíteni, el kell 
látni orvosi dokumentáció-
val is. Mert tudniuk kell a 
kórházban a kollégáinknak, 
hogy a betegeink milyen 
kezelésekben részesülnek, 
milyen betegségekkel ren-
delkeznek, milyen allergiás 
problémáik vannak. Az 
oltás beadása előtt mind-
ezt tisztázni kell a kórház-
ban is – magyarázta a dok-
tornő. 

A helyi tapasztalatok azt 
mutatják, az oltásra jelent-
kezők fegyelmezetten 
érkeznek, tartják az előre 
kiküldött időpontokat. A 
szervezés során pedig 
figyelembe veszik azt, hogy 
a váróteremben ne alakul-

jon ki tömeg, illetve az 
oltásra várakozók ne keve-
redjenek az egyéb problé-
mával jelentkező betegek-
kel. A 8-as számú háziorvosi 
körzet doktornőjének a 
különböző vakcinákkal 
kapcsolatban az a tapaszta-
lata: a telefonos értesítések 
során szorulnak a pácien-
sek információra, akkor 
teszik fel a kérdéseiket. – 
Sokszor tapasztaltuk azt, 
hogy „Ezt nem szeretném, 
mert ezt hallottam róla…”.  
- Nehéz volt a betegekkel 
így dűlőre jutni. Mostanra 
viszont eljutottunk odáig, 
hogy a harmadik hullám 
szörnyűséges számadatait 
hallva - emellett a tájékozó-
dást segítve – elfogadják a 
védőoltást a Magyarorszá-
gon az ötféle vakcina közül. 
De kikérik a véleményün-
ket. Minden alkalommal 
elmondjuk, és úgy hívjuk 
be őket. Azt az oltást ajánl-
juk számukra, ami a meglé-
vő betegségeikkel együtt 
adható – szögezte le a dok-
tornő.

VINCZE Adél
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OLTÁSBAN A HÁZIORVOSOK 

SEGÍTSÉGGEL

Hetek óta fáradhatatlanul dolgoznak a háziorvosok.  
A védőoltások beadásának megszervezése,  
az adminisztráció is rájuk hárul a rengeteg túlóra  
mellett. Viszont kitartanak, folyamatosan végzik  
vállalt feladatukat, nem egy praxisban segítséggel.

a kulturális 
szféra segítséget 

nyújt 
Kanizsán

dolgoznak,

Megfeszített
 tempóban
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A szülők voksolását már 
korábban több véleménye-
zési forduló is megelőzte, 
azonban a végső döntést 
rájuk bízták, tudtuk meg a Rozgo-
nyi iskola intézményvezetőjétől.

A szavazást megelőzően 
három véleményezési fordulót is 
le kellett bonyolítanunk. A diá-
könkormányzatit, az alkalmazotti 
közösségét és a szülői közösség 
képviselőinek a véleményezését. 
Ott már egy statisztika mutatko-
zott, de ezekből természetesen 
nem akartunk előzetesen véle-
ményt leszűrni. 

A járványra való tekintettel két 
napot is kijelöltek, hogy az érin-
tett szülők leadják voksukat. 
Amennyiben valaki igazoltan, 
betegség miatt nem tudott részt 
venni a március 22-ei szavazáson, 
akkor április elsején még adott 
volt a lehetőség. A fenntartóvál-
táshoz 50 százalék és plusz egy 
szavazatra lett volna szükség.

A statisztikai adatokat, ha meg-
nézzük, akkor a 372 leadható sza-
vazatból 194-en éltek azzal a 
lehetőséggel, hogy eljönnek sze-
mélyesen, és leadják a szavazatu-
kat. 372 érvényes tanulói jogvi-
szonnyal rendelkező diákunk 
van. - A törvény azt mondja, hogy 
kiskorú diák esetében a szülők 
élhetnek ezzel a szavazási joggal. 
Tehát 194-en éltek ezzel a joggal. 
Ebből a 194 darab szavazatból 
49-et kapott a támogató, tehát a 
fenntartói átadást támogató 
elképzelés. Ha a 372-höz viszo-

nyítjuk a 49-et, 
akkor ez körülbelül 
13 százalék. Vagyis a 
többség azt szerette 
volna, hogy maradjunk 
a jelenlegi fenntartónál – 
mondta el Mezriczky Lajos, a 
Rozgonyi Úti Általános Iskola 
intézményvezetője. 

A szavazáson a jogosultak alig 
több mint fele vett részt. Ők vol-
tak azok, akik mindenképpen 
szerették volna jelezni a vélemé-
nyüket. 

Minden szülő tisztában volt 
azzal, hogyha nem megy el, az 
olyan, mintha nemmel szavazna. 
A vírushelyzetre való tekintettel 
óvatosabbak is voltak az embe-
rek, illetve előre megmond-
ták, hogy két módon 
tudnak szavazni. Egy-
részt, ha nem megy el, 
másrészt, ha elmegy 
és nemmel szavaz, így 
aki nem ment el, ők 
mind nemmel szavaz-
tak – fejtette ki Horváth 
Jácint, a Rozgonyi-iskola intéz-
ményi tanácsának tagja.

Horváth Jácint megkeresé-
sünkre elmondta: fontos volt, 
hogy a döntést a lehető legna-
gyobb nyilvánosság bevonásával 
hozzák meg, és minden érintett 
megfelelő tájékoztatást kapjon. 

Alapvetően nekem a 
legnagyobb öröm az 
volt ebben az egészben - 

amit az elején is kihangsú-
lyoztam -, amikor kiderült, 

hogy a fenntartóváltásra igény 
mutatkozott, akkor a lehető leg-
szélesebb kör bevonásával szü-
lethetett meg a döntés, tehát a 
szülők szavazhattak róla.

Hella Ferenc többször is 
hangsúlyozta már koráb-
ban, hogyha megtörté-
nik a fenntartóváltás, 
akkor senkit nem ért 
volna hátrányos meg-
különböztetés, illetve 
senkinek nem lett vol-
na kötelező templomba 

járni. Az iskola átvételével 
csupán azt szerette volna 

elérni, hogy a szom-
szédban épülő Kiscsil-
lag Református Óvo-
dából kikerülő gyere-
kek azonos légkörben 

tanulhassanak tovább. 
Természetesen a dön-

tést elfogadjuk, és végezzük a 
munkánkat továbbra is a közös-
ségért, Nagykanizsáért, a térsé-
gért. Az, hogy most másként ala-
kult, mint ahogyan terveztük, 
természetesen benne volt, 
hiszen nem tudhattuk előre. Saj-
nálatos módon az elmúlt hetek-

ben több olyan rémhír látott 
napvilágot, hogy a szavazás 
eredménye már „le van zsírozva”, 
de természetesen nem volt, mint 
ahogyan a mellékelt ábra is 
mutatja.  Korábban is elmond-
tam, hogy mit szeretnénk, de az 
álhírek sajnos kicsit hangosab-
bak voltak. 

A Somogyi Református Egy-
házmegye esperese hozzátet-

te: nem mond le arról, 
hogy a későbbiekben 
Nagykanizsán is legyen 
református iskola.

Természetesen én 
hiszem azt, hogy Isten 

elkészíti ezt az utat is, és 
a lehetőségeket is meg 

fogja adni ahhoz - ha Isten úgy 
akarja - akkor én hiszem azt, hogy 
lesz református iskola, és akkor az 
óvodára ráépülő egyházi iskola 
működik majd. Az országban 180 
egyházi intézmény működik 
megelégedéssel, egyetem is - a 
Károli Gáspár Református Egye-
tem. Nagyon sokan tanulnak és 
végeznek, végeztek ott. Azt gon-
dolom, része vagyunk a társada-
lomnak, és ezek szeretnénk 
továbbra is maradni, úgyhogy 
bízunk benne, hogy az Isten 
készít valamit majd. 

KÁLOVICS Rebeka
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Ahogy arról a már 
korábban megjelent 
Kanizsa Újságban is 
beszámoltunk, február 
18-án Hella Ferenc 
esperes benyújtotta 
azon szándékát a 
Nagykanizsai Tankerü-
leti Központ felé, hogy 
szeretné a Rozgonyi 
Úti Általános Iskola 
fenntartói jogát idén 
szeptembertől átven-
ni.  Az iskola sorsát 
végül a szülők dönt-
hették el szavazással.

a szülők
Döntöttek 

06-07.indd   7 2021. 04. 08.   6:42:10



Ptuj huszonötezer lakosú, 
szép történelmi városmag-
gal rendelkező város Szlo-
véniában, a Dráva partján – 
hangsúlyozta a kezdetekről 
Gerencsér Tibor, nyugal-
mazott külkapcsolati refe-
rens. – A város Poetovio 
néven már a római korban 
lakott volt, IV. Béla és 
Mátyás király alatt a Magyar 
Királyság fennhatósága alá 
tartozott. 1918-tól Ju- 
goszlávia, 1991-től a füg-
getlen Szlovénia része lett. 
A XX. század elején a lakos-
ság többsége német anya-
nyelvű volt. A festői város-
képpel rendelkező, hangu-
latos városban jelentős a 
turizmus, a város legrégeb-
bi látnivalója a római korból 
származó Orpheus emlék-
mű. A vár rendezvények 
szervezésére is alkalmas, itt 
a látogatható lakosztályok 
mellett hangszer-, fegyver- 
és jelmezkiállítás látható. A 
XV. századi Szent György 
templom, a középkori 
könyvtárral rendelkező 
XVII. századi minorita kolos-
tor, a modern termálfürdő 
és welness-központ, vala-
mint a Dráva duzzasztásá-

val nyert víztározó szintén 
jelentős vonzerővel bír. 

2008-ban Czukor József 
ljubljanai nagykövet kezde-
ményezte a Ptuj és Nagyka-
nizsa közötti kapcsolat 
kialakítását – emlékeztetett 
a külkapcsolati referens. A 
javaslatot a város vezetése 
szívesen fogadta. Az öt 
évre szóló, de meghosszab-
bítható együttműködési 
megállapodást még abban 
az évben aláírták, de gya-
korlatilag mindkét város 
testvérvárosként kezelte a 
másikat. A következő évek-
ben rendszeresek voltak a 
személyes találkozók. A 
hivatalos küldöttségek 
mellett többször részt vett 

Ptujban a „Partnervárosok 
futása” nevű utcai futóver-
senyen a Kanizsai Futó és 
Szabadidősport Klub, a 
minorita kolostorban nagy-
sikerű koncertet adott 
Nagykanizsa Város Vegyes-
kara, és fellépett a Kanizsa 
Táncegyüttes. 

Ptuj legismertebb ren-
dezvénye a mohácsi busó-
járáshoz hasonló „Kurento-
vanje”, melyre egész Euró-
pából érkeznek vendégek. 
A két-háromezer jelmezes 
felvonuló nagyszerű turisz-
tikai látványosság, az ese-
ményre évente meghívják 
a testvérvárosaik küldött-
ségeit is. Érdemes erre a far-
sangi időszakban megren-
dezett fesztiválra elláto-
gatni Kanizsáról is, megéri 
a fáradságot. A városköz-

pont hangulatos, a várból 
szép a kilátás, a Dráva-par-
ton sokan sétálnak. Itt nyá-
ron is jelentős az idegenfor-
galom. A város közelében 
fekvő dombokon kiváló 
bort termelnek, a közelben 
található Ptujska Gora ked-
velt búcsújáróhely. A két 
város üzletemberei számá-
ra Kanizsán és Ptujban is 
többször szerveztek talál-
kozókat a kamarák, a civil 
szervezetek és művészeti 
csoportok számára azon-
ban még bőven van tere az 
együttműködésnek.

NAGYKANIZSA VÁROS  
VEGYESKARA PTUJBAN: A  
VASÁRNAPI NAGYMISÉN  

MŰKÖDTÜNK KÖZRE 
2014. év tavaszán felve-

tődött kórusunkban egy 
ptuji fellépés ötlete, melyre 

hosszas szervezést követő-
en október elején került sor 
– idézte fel Kálovics 
Ferenc, a vegyeskar titkára 
a részleteket. 

Vendéglátóink bemutat-
ták Szlovénia legrégebbi 
városának nevezetességeit, 
megnéztük a hegy tetején 
magasodó várat is, amelyet 
minden Isztriára igyekvő 
magyar messziről csodált, 
sétáltunk a gyönyörű, Drá-
va-parti kisváros hangula-
tos utcáin. 

Kórusunk a vasárnapi 
nagymisén működött köz-
re, az azt követő fogadáson 
részt vett és köszöntött 
minket Dr. Stefan Celan 
polgármester úr is, aki a 
mandátuma utolsó napját 
töltötte. Polgármester úr 
kifejezte reményét, hogy a 
városaink közötti partneri 
kapcsolat hamarosan 
magasabb szintre fog lép-
ni. Rövid kirándulásunk a 
Minorita rendház és relik-
viáinak megtekintésével 
zárult.

BAKONYI Erzsébet

8 | KANIZSA ÚJSÁG TESTVÉRVÁROS

várossalTestvérvárosi kapcsolatainkat bemutató sorozatunk 
Ptuj várossal a befejezéséhez érkezett. 

Kapcsolat a szlovén Ptuj

MÉG BŐVEN VAN TERE 
AZ EGYÜTTMŰKÖDÉSNEK…
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A Magyar Közút Nonprofit Zrt. 
mintegy 32 ezer kilométeres 
úthálózatot üzemeltet az ország-
ban. A közutak mellől évente több 
száz közlekedési tábla tűnik el, a szak-
emberek szerint ezeket az elkövetők vél-
hetően a gyűjteményükbe helyezik garázs-
dísznek, de arra is volt már példa, hogy egy 
négyszögletes táblát hólapátnak használt a 
tolvaj.

- Szerencsére az elmúlt években folyamato-
san csökkent a lopások száma, mivel már nem 
alumínium, hanem horganyzott acéllemezt 
vagy rétegelt fatáblákat használunk a korábbi 
alumíniumlemezes táblák helyett. Az eltulaj-
donított táblákat természetesen igyekszünk 
azonnal pótolni, és a szükséges feljelentése-
ket is megtesszük. Akár egy STOP tábla hiánya 
is nagyon komoly balesetet eredményezhet. 
A KRESZ-táblák ellopása öt, sérülés vagy halá-
los baleset okozása esetén akár 15 év szabad-
ságvesztéssel is sújtható. Nem éri meg tehát 
ellopni ezeket a táblákat, már csak azért sem, 
mert pár ezer forintos tételről van szó, amit 
közvetlenül a gyártótól bárki megrendelhet – 
mondta el lapunknak Pécsi Norbert Sándor, 
a Magyar Közút Nonprofit Zrt. kommunikáci-
ós osztályvezetője.

Nagykanizsa városi úthálózata 136 kilomé-
ternyi belterületi útszakaszt foglal magába. 
Nálunk a Via Kanizsa Zrt. útellenőri szolgálata 

felel azért, hogy az eltűnt táblákat pótolják. 
Szabó István vezérigazgató szerint városunk-
ban szerencsére nem jellemző a közlekedési 
táblák ellopása. 

- Van néhány kedvenc, például a 30 kilomé-
teres sebességkorlátozó táblákat szokták 
eltávolítani, vélhetően szülinapra, meglepe-

tésnek szánják. Van egy külön kategó-
ria a jelzőtábláknál, mégpedig az 

elsőbbséget szabályozó jelzőtáb-
lák. Ezeknek a leszerelése vagy 
megrongálása a közlekedés biz-
tonságát veszélyezteti, ezért, ha 
ilyet tapasztalunk, akkor rendőrségi 

feljelentéssel élünk, ennek egy 
komoly büntetési tétele van. Tehát, ha 

elsőbbségadás kötelező vagy STOP táblát 
távolítanak el vagy rongálnak meg, akkor 
ezeknek a pótlásáról nekünk soron kívül intéz-
kednünk kell. Sok esetben az 
ügyeletesünk, illetve az útel-
lenőr egy mobil táblatalpra, 
oszlopra helyezi el a meg-
rongált tábla pótlására 
szolgáló ideiglenes jelző-
táblát – árulta el Szabó Ist-
ván, a Via Kanizsa Zrt. vezér-
igazgatója.

A helyi úthálózaton található jelzé- s e -
ket körülbelül 10-15 év után szükséges cserél-
ni, ennek a költsége mintegy 5-6 ezer forintba 
kerül darabonként.

- Nemrégiben egy 2005-ös évjáratú, meg-
állni tilos táblát kellett lecserélnünk a fólia 
kopottsága miatt, mert a jelzéskép már nem 
teljesen volt értelmezhető rajta. Egyébként 
egyáltalán nem egyszerű dolog leszerelni a 
táblákat, sok esetben létra és speciális kulcs 
szükséges hozzá. Jelen pillanatban mi szinte 
kizárólag horganyzott lemeztáblákat alkal-
mazunk, a régi alumíniumtáblák szerencsére 

már kikoptak a rendszerből. Néhány százalék-
ban pedig műanyag jelzőtáblát használunk. 
Ezzel a kétfajta típussal, úgy gondolom, hogy 
a színesfémgyűjtők lehetőségeit leszűkítet-
tük annyira, hogy jelzőtáblákra már nem utaz-
nak. Van egy nagyon fontos szabályozás, 
eszerint a fémhulladék gyűjtő telepeken is 
csak szigorúan igazolt módon lehet leadni a 
forgalomtechnikával kapcsolatos eszközöket. 
A mi társaságunk mint útkezelő cég jogosult a 
selejt táblákat nyilvántartott módon leadni a 
MÉH telepeken – tette hozzá a vezérigazgató.

Furdán János autósoktató szerint egy idő 
után a sofőrök elkezdenek megszokásból 
vezetni, és egyáltalán nem figyelik a táblákat. 
Ez nagyon veszélyes lehet, ha olyan területre 
helyeznek ki például egy sebességkorlátozó 
táblát, ahol korábban nem volt.

- Kiskanizsán a Vár úton a Princi hídjánál is 
kihelyezésre került tavaly egy 30-as tábla, 
amit én személy szerint nagyon jó ötletnek 

találtam. Egyrészt ott egy nagy kanyar van, 
és több baleset is volt már, másrészt, ha 
Kiskanizsa felől megyünk a város felé, 
akkor a Kemping útról a nagyméretű jár-
művek is könnyebben ki tudnak kanyarod-

ni ennek a 30-as táblának a segítségével. 
Kijelölt gyalogos átkelőhely esetében útbur-
kolati felfestés nélkül is rakhatnak ki táblát, 
például Kiskanizsán is van ilyen a templom 
előtt. Ebben az esetben nagy gondot jelente-
ne, ha valaki elvinné onnan azt a táblát – 
hangsúlyozta Furdán János, a Start Autósisko-
la oktatója.

A szakemberek szerint bármilyen jó hecc-
nek is tűnhet, nem szabad a közlekedési táb-
lákat szórakozásra használni, mert a felelőt-
lenségünk másnak akár az életébe is kerülhet. 
A különböző jelzések nem véletlenül vannak 
kint az utak mentén.

KÖRTVÉLYESSY Vivien
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A jubileumi születésnapok 
kedvelt meglepetése a – 20, 
30, 40, 50-es – sebességkor-
látozó táblák ajándékozása 
az ünnepelteknek. Csakhogy 
sokan ahelyett, hogy megren-
delnék, inkább a közutak mel-
lől tulajdonítják el a közleke-
dést segítő jelzéseket. 

szülinapra
KRESZ-tábla

NE AZ UTAK MELLŐL LOPJUK EL!
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Bűnbánattal, jócselekedetek-
kel, imádsággal készült a keresz-
ténység az egyház legnagyobb 
eseményére, Jézus Krisztus halá-
lára és feltámadására. Az ünnepi 
várakozást az idén is beárnyékol-
ta a pandémia, az egyre nagyobb 
aggodalmat okozó járványadatok. 
Egy éve még csak sejtettük, ezúttal 
azonban – családunkért, rokonain-
kért, barátainkért aggódva – már 
tudtuk is, miről szól a csendes hús-
vét. Az ünnep, mely a remény, a 
megváltás lehetőségét hozza el a 
hívőnek. 

A korlátozó intézkedések miatt 
ez alkalommal nem zárták be a 
templomok ajtajait, így a hívek 
személyes jelenléttel is megélhet-
ték a húsvét egyházi szertartása-
it: a nagypénteki keresztút járást, 
a nagyszombati húsvéti vigíliát, a 
húsvétvasárnap és a húsvéthétfő 
ünnepi szentmiséit. A koronavírus 
okozta szabályokat figyelembe 
véve a Szent József Plébánia sza-
badtéri szentmiséket is tartott az 
ünneplőknek, de a 
t e m p l o m o k b a n 
a maszkviselés 
mellett is szá-
mos hívő vett 
részt szentmi-
sén. A Felső-
templomba a 
m e g s z e n t e l e n d ő 
étkekkel érkeztek a vasár-
nap reggeli misére a hívők. Várnai 
László plébános a Kanizsa TV-nek 
adott interjúban elmondta: amit a 

jóistentől kapunk eledelt, húsvét-
kor különösen fontos, hogy meg-
áldassuk, hiszen a testün-
ket táplánunk kell, hogy 
éljünk, emellett lelkün-
ket az oltári szentség-
gel, az imádsággal, a 
közösséggel tudjuk 
táplálni. 

Az ünnep vallási vonu-
lata mellett a húsvét a 
második legnagyobb családi 
ünnep. Mondhatnánk azt is, hogy a 
rokonság tavaszi összejövetelének 
az eseménye. Sok családban mégis 
hiányzott a személyes találkozás, 
az ölelés, a közös főzés, az együtt-
lét. Az online tér adta lehetőséget 
persze mindenki kihasználhatta, az 
okoseszközök előtt elkövethettek 
hosszabb-rövidebb beszélgetése-
ket a családtagok, barátok. 

Ez alkalommal is fontos volt tehát, 
hogy az ünnepet mi magunk tar-
talommal töltsük meg, mely meg-
adja ezen napok jelentőségét. A 
nagykanizsai Kaszper családban 
idén „bezárták” a kapukat, szűk 

körben élték át a húsvét örömét. 
A nagy család, az unokatest-
vérek hagyományos ünnepi 
összejövetele most elmaradt, 
csak a négy nagyszülővel volt 
közös a négytagú család ünne-

pe. Megváltozott a nagyszabású 
locsolkodás is, maradt az elmúlt 
évben már bevált online forma. 
A gavallér fiúk dicséretére legyen 
mondva, hogy többen videóüze-
netben is bejelentkeztek, persze 

ez a szülői biztatásnak 
is köszönhető lehe-
tett. S bár a lányok 
imádják, ha körü-
löttük forog a világ, 

mégis megértették, 
miért is van szükség a 

hagyományok ily módon 
való átformálására. (Persze apa és a 
nagypapák, a barátok és az ismerő-
sök helyett is bőséggel meglocsol-
ták a lányokat, tehát hervadástól 
nem kell tartani.) A Kaszper csa-
ládban a felnőttek örültek is a pár 
napos pihenésnek, hiszen az ott-
honi tanulás, a munka, a háztartás 
vezetése az elmúlt hetekben a szo-
kásosnál is nagyobb odafigyelést 
követelt a család minden tagjától. 
Az ünnepet ezért olvasással, film-
nézéssel, társasozással, kerti mun-
kával és készülődéssel töltötték. 
Bár idén személyesen kihagyták 
a templomi szertartásokat, a csa-
ládi hagyományokat igyekeztek 
együtt megélni. 

S ha már hagyományok, akkor 
az is érdekes, mi került az ünne-
pi asztalra. Sokan ragaszkodtak a 
régi, bevált receptekhez, többen 
az ünnepi készülődésbe újításo-
kat is vegyítettek, a családok jó 
része azonban továbbra is otthon 
készítette az ünnepi menüt. Bár a 
városban több étterem is felaján-
lotta segítségét abban, hogy a 

sonka és tojás mellé mi kerüljön. A 
Medgyaszay Étterem például két-
fajta húsvéti tálat is kínált. Berta 
Csaba azt tapasztalta, hogy bár 
keresték a desszerteket és a frissen 
sültekkel megpakolt tálakat, még-
sem volt olyan nagy roham, mint 
karácsonykor. A szerényebb keres-
let talán az anyagiak és a kisebb 
összejövetelek miatt lehetett – vél-
te az étteremvezető. 

Nagyjából tehát ez volt a húsvét 
2021-ben. Az elmúlt időszakban 
sokan nem is az ünnepre, hanem 
az ünnep utánra készültek. Hús-
vét után majd… hallottuk mos-
tanában oly sokszor. S valóban 
az ünnep után vagyunk, szerdá-
tól visszakaphattuk megszokott 
életünk egy szeletét. Mehetünk 
fodrászhoz, masszőrhöz… de 
még van mire várni. Sokan várnak 
ugyanis a közös éttermi vacsorák-
ra, az emberi lelket is átformáló 
rendszeres edzésekre, az úszások-
ra, a közös színházi élményekre. 
Az ünnep elcsendesedett, a lélek 
pedig még mindig várakozik. A 
feltámadás adta reményből most 
át kell emelni az erőt, hogy legyen 
hitünk folytatni, küzdeni, harcolni. 
Még nem látjuk a végét. A remény 
azonban meg kell, hogy maradjon. 
Azt mondják, mindig az vész el 
utolsónak. 

VUK Anita

A 2021-es esztendő húsvétja nem volt nóvum. 
Voltaképpen már tudtuk, mi vár ránk.  
A várakozást, az ünnep megélését a legtöbb  
családban ezúttal is az otthonlét fűszerezte meg.

2.0
Húsvét

Idén is elmaradt -  
két éve a Kanizsa Tánc-
együttes tagjai vödrökből, 
szódásszifonokból 
locsolták a lányokat

Kaszper 
Léna és 
Kaszper 
Hanna

Várnai László 
plébános  

megszentelte 
a templomba 

vitt sonkát, 
tojást és  
kalácsot
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Az idei díjazottak (balról-jobbra): Stimecz Fridolin,  
Stimeczné Lukácsy Kitti,Fülöp Réka, Glavákné Domján Ildikó,  

Glavák Zoltán, Boros Károlyné, Ludányi Tibor
(Fotó: Miholics Szabolcs)

A HATALOM 
SZERETETE NEM 
A SZERETET HATALMA…

Bicsák Miklós gyémántdíjas könyvkötő-
mesternek Nagymester-díjat adományozott 
tavaly a Könyvkötők Országos Ipartestüle-
tének Egyesülete abból az alkalomból, hogy 
50 éve nyitotta meg vállalkozását a kanizsai 
iparos. 

– A ’94-es választások előtt Fodor Csaba, 
akit már régóta ismertem, azzal keresett meg, 
hogy te olyan megbízható ember vagy, ha 
végig mész a palini utcákon, rád fognak sza-
vazni az emberek. 

Nem bántam meg, hogy hallgattam rá. A 
választások előtt meghívtak a kocsmába és 
közölték velem, hogy szeretnének megkér-
ni valamire. Bejelentették, hogy én vagyok a 
városrész képviselője. – Én vagyok? – kérdez-

tem vissza meglepődve. Sze-
rettem mindig segíteni abban a 
városrészben, ahol lakom. Mindig 
akadt tennivaló Palinban, és igyekez-
tem segíteni, amiben csak tudtam. Jó érzés, 
ha az utókornak megőrizhet valamit az ember 
– jegyezte meg. 

Bár sok idejét leköti az üzleti élet, a vállalko-
zása, zsigereiben benn van a tenni akarás. A 
paliniak napjainkban is rátelefonálnak a gond-
jaikkal, ő utánanéz a dolgoknak, megkeresi az 
illetékeseket, és a válaszról tájékoztatja őket.

Az egykori városatya most azért harcol, 
küzd, hogy megújuljon a volt lazsnaki kerté-
szet mögötti Inkey játszótér, és ne kelljen 52 
kisgyermeknek fél kilométert gyalogolni a 
Felsőerdő utcai játszótérhez. Bízik benne, mire 
eljön a nyár, elkészül a játszótér. Elmondta ezt 
a gondját is a polgármesternek, megígérve azt 
is, hogy hajlandó anyagi támogatást adni hoz-
zá, és igyekszik 2-3 helybéli iparos segítségét 
is megszerezni. 

Palinnak a város máig tartozik a zajvédő-
fal megépítésével – folytatja a tennivalókat. 
Mindössze 1 km hosszúságú falat kellene 
kiépíteni a volt lazsnaki kastélytól számítva, 
mert a nyári időszakban kibírhatatlan az élet 
az ott élők számára a megsűrűsödő kamion-
forgalom miatt. 

Sokszor szólaltam fel emiatt a közgyűlés-
ben. Ha lecseng a koronavírus-járvány, és a 
közmeghallgatáson újra fogadhatja a közgyű-
lés a városlakókat a gondjaikkal, panaszaikkal, 
az 52 szülő aláírásának a birtokában, a kisgye-
rekes szülők érdekében felszólalok –ígérte. 

A választókerületemben lévő Hársfa és Ifjú-
ság utcákban gyakran okoztak gondot a nagy 
esőzések. 

Szeretném megcsináltatni, bitumennel lefe-
detni a volt gépállomosnál lévő utat. Jelenleg 
éppen azért harcolok, hogy felújítsák mind-
két orvosi rendelőt. Már erről is beszéltem a 
polgármesterrel. Szemérmes kódisnak üres a 
tarisznyája, hallottam a mondást a szüleimtől. 
A szemem és a szívem mindenre odafigyel – 
tette hozzá. 

A gazdasági nehézségek ellenére tudom, 
hogy Palin városrész fejlődni fog. 

Elmondhatom azt is, hogy képviselő-
ségem idején, ha bármilyen kéréssel 
fordultam Kereskai István, Tüttő Ist-
ván, Litter Nándor, Marton István pol-
gármesterekhez, mindegyikükkel szót 

tudtam érteni. Véleményem szerint, ha 
valaki elvállalja ezt a tisztséget, akkor fel 

kell vállalnia a vele járó feladatokat is. 
Figyelem a tévében a közgyűlések közve-

títését. Nem tartom helyesnek, hogy nem 
azzal foglalkoznak, ami fontos. Nincs meg a 
kollektív szellem a testületben, nem sportsze-
rű a viselkedésük. Összefogás kellene, és nem 
különcködés. Nem a politikai hovatartozás 
szerint kellene szavazni, hanem a város érde-
kében, hiszen a választók bizalmát, szavazatát 
munkával kellene meghálálni. 

Amatőr futballistaként azért drukkolok, 
hogy ismét legyen Nagykanizsának egy iga-
zi, jó, NB II-es futballcsapata, és ezt a szintet 
a város fenn tudja tartani. A sportot szerető, 
támogatók sorában én is ott leszek – tette hoz-
zá. Ezúttal is gratulálok nekik, mert jól szere-
pelnek. 

Ha a Jóisten megengedi, azon gondolko-
dom, hogy megbirkózok egy újabb feladattal, 
Elindulok a következő önkormányzati válasz-
táson. Palin városrész gondját, problémáját 
segíteni kell, és ehhez van tapasztalatom, gya-
korlatom – vallja a 80. életévét napjainkban 
ünneplő egykori városatya humorosan. 

BAKONYI Erzsébet
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30 éves az önkormányzatiság

A SZEMEM  
ÉS A SZÍVEM 
MINDENRE ODAFIGYEL

1994-2014-ig, 5 önkormányzati 
ciklusban, 20 évig volt váro-
sunk önkormányzatának képvi-
selője Bicsák Miklós. Fiatalon 
nem engedhette meg magának 
a politizálást – vallja, hisz 
bekötésre várták a szakdolgo-
zatok, az elöregedett bibliák, 
könyvek. A következő válasz-
tásra pedig nem tudott felké-
szülni kellőképpen, mert resta-
urátori továbbképzésen fej-
lesztette a tudását Párizsban. 
Maga harcolt ki mindent, párt-
tag nem volt. Hogy idáig elju-
tott, azt a szorgalmas szülei-
nek is köszönheti. A filléreket, 
a forintokat megbecsülve, a jót 
és az értékes dolgokat hasz-
nosította mindig, legyen szó a 
könyvkötésről vagy a képvi-
selőségről. 
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Napjainkban is gyakori szóbeszéd 
tárgyát képezi az a tudományosan 
meg nem válaszolt kérdés, hogy 
hogyan építették fel az egyiptomi 
piramisokat. Városunkban Gulyás Attila 
rádióst, amatőr csillagászt és kutatót gyermek-
kora óta foglalkoztatja ez a kérdés. Tíz éves 
korában már érdekelte a tudományos-fantasz-
tikus irodalom, a sci-fi, és miután elolvasta a 
Mit üzen a 7. bolygó című novellát, a kíváncsi-
sága a csillagászat felé irányította. A piramisok 
rejtélyének megoldásához pedig több mint 20 
éve fogott hozzá.

Mivel a legelső komoly matematikai ötletét 
nem értette meg senki, ezért úgy gondolta, 
egyszerűbben vezeti fel a felfedezését. Az 
egyik közösségi csatornán megosztott 
video-sorozatában megmagyarázza, hogy 
miért, hogyan épültek fel, és mi célt szolgáltak 
a piramisok. S hogy végül mi irányította, von-
zotta Egyiptomba, és mire sikerült ott választ 
kapnia, beszélgetésünk elején elárulta.

– A köztudatban az áll, hogy a piramisokat 
temetkezési célból építették, ami igaz is, de 

mégsem igaz. Ez a kettősség az 
egész kutatásom alapja – magya-
rázza a kutató. – Imádom Zahi 

Hawass-t, a konzervatív egyiptológia 
felkent papját, és ugyanúgy szeretem 

Eric von Däniken ufókutató munkáit is. Én meg 
valahol a kettejük között az igazságot keresem, 
de úgy veszem észre, az igazság nem igazán 
érdekli az embereket. Sokkal inkább a nagyot 
durranó bulvár hírek. Ezért az első, A piramisok 
X-aktái című filmem nagyon jó nézettséget 
produkált, míg a második, a számításokat tar-
talmazó bizonyítási rész már nem érdekli az 
embereket, csak a végkövetkeztetés.

A POÉNT LELŐVE, AKKOR MOST ELÁRULOM 
A TITKOT:

– Nem a piramisokba temetkeztek a fáraók, 
mivel abban a korban a sírrablás elismert szak-
ma volt, és emiatt nem üldözték őket. A fáraók 
azért emelték a piramisokat, hogy megmutas-
sa a sírhelyüket. (Később a Királyok völgyébe 
temetkeztek, ugyan ott is van egy, a természet 
által kialakított piramis, de érdekes módon, 

nem az alá temetkeztek, hanem a völgybe.) A 
piramisépítők korában matematikailag hatá-
rozták meg a fáraók sírját, tehát nem a pirami-
sokon belül, hanem kívül kell keresni a sírhe-
lyeket. Ez az én teóriám. A másik vélemény sze-
rint sokan azt állítják, ufók építették fel a pira-
misokat. Ez a vélemény az emberiség degradá-
lását jelenti. Azért ennyire ne nézzük butának 
magunkat, de az sem járható út, hogy úgy 
állunk a piramisépítőkhöz, hogy szánon húz-
ták az építőköveket, és még a kereket sem 
ismerték. Ez egy tévedés, hiszen a körzőt és 
vonalzót nagyfokú mérnöki tudással kezelték. 
A piramisokat azért építették föl, hogy egy 
letűnt kor, letűnt civilizáció utolsó leheletével 
még egy üzenetet adjanak át nekünk. El sem 
tudjuk képzelni, hogy egy kihalóban lévő faj 
másképp gondolkodik, mint mi. Mindenkép-
pen olyan üzenetet akartak átadni, ami fontos 
lehet számunkra, de mi nem vesszük észre. 
Csak azzal foglalkozunk, hogy hogyan építet-
ték föl a piramisokat, pedig nem az a lényeg, 
hanem az, hogy miért építették föl, miért fek-
tettek bele annyi tudást, mérnöki odaadást, és 

Kedves olvasóink! Új sorozatot 
indítunk, melyben olyan Nagy-
kanizsán élő vagy a városhoz 
kötődő embereket mutatunk 
be, akik valamiért érdekesek 
lehetnek mások számára. Nem 
feltétlen politikai vagy közéleti 
szerepük, hanem hobbijuk, 
tudásuk, tehetségük vagy 
éppen hősiességük miatt 
lehetnek ők ennek a sorozat-
nak a szerepelői. Ehhez kérjük 
az önök segítségét is.  
Ha úgy gondolják,  ismerőseik 
között van olyan, akiről  
szívesen olvasnának ezeken  
a hasábokon, akkor jelezzék 
felénk a kapcsolat@kanizsam-
ediahaz.hu e-mail címen. 

ÉRDEKES EMBEREK, 
ÉRDEKES TÖRTÉNETEK I. 

A piramisok 
X- aktái
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milyen mérnöki elrendezéssel tették le az alap-
jait. Innen kell megközelíteni a kérdést, és ha 
erre már rácsodálkozunk, megértjük azt, hogy 
nemcsak egy építményről van szó, hanem egy 
egész, matematikailag, geometriailag, csillagá-
szatilag összefüggő komplexumról. Én azt is 
kutattam, kik voltak azok az emberek, akik át 
akarták adni nekünk ezt a valamit.

A piramisok tervezésénél olyan bonyolultsá-
got véltem felfedezni, amit képtelenek voltak 
az akkori egyiptomi emberek megoldani. Azt 
mindenképpen egy előző civilizáció tudta csak 
megtervezni, de elképzelhető, hogy a felépíté-
sét az egyiptomiak valósították meg oly 
módon, hogy ráépítkeztek ennek az előző civi-
lizációnak az “emlékműveire”. 

A gízai piramismezőt alkotó három piramis-
nak és a szfinxnek is megvolt már a helye az i.e 
2600-ban. A nulláról, a semmiből egyszer csak 
belobbant a piramisok építésének a kora és a 
szemmel látható fejlődése. Az első volt a Dzsó-
szer piramis, aztán megépítették a tört falu 
majd a Vörös piramist, és amikor kellő gyakor-
latot szereztek, akkor álltak neki a Nagy Piramis 

építésének. Miután Kefrén fáraó és Mükerinosz 
piramisát megépítették, ezután olyan hanyat-
lás indult el, hogy el is felejtették, hogyan kell 
piramist építeni. A későbbi piramisok már nem 
kőből, hanem agyagtéglákból készültek, amik-
ből mára csak homokbuckák maradtak. 

Az egész piramisépítési kultúra eltorzult az 
idők folyamán, de a 4. dinasztiában még a pira-
misépítés fénykorát élték. 

Gulyás Attila több alkalommal is járt Egyip-
tomban. Volt, amikor turistaként, volt, amikor 
régész csoporttal utazott ki. 

– A nagypiramisban órákat tölthettem el 
egyedül. A legnagyobb élmény mégis a Vörös 
piramisban ért, melynek még a környékén sem 
lehetett látni egyetlen turistát sem. Több órát 
tölthettem el az egyik kamrában. Pihentem, 
videofelvételeket készítettem a telefonommal. 
Másnap a lejátszásnál, amikor a társamnak 
megmutattam a felvételeket, olyan csattogá-
sokat, zajokat lehetett hallani, amit ott nem 
érzékeltem. Ezt a videomat sehol nem publi-
káltam, mert nem tudom bizonyítani, hogy 
nem én keltettem a hanghatásokat. Ha ezeket 
a dübörgéseket, zajokat ott hallom, kifutottam 
volna félelmemben a Vörös piramisból. Csak 
olyan megállapításokkal állhatok elő, aminek 
az elméletét mérésekkel, számításokkal alá 
tudom támasztani. 

A legutóbbi, három évvel ezelőtti kiutazá-
somkor egy spirituális csoporthoz csapódtam, 
akik belépési engedélyt kaptak a Nagy Piramis 
látogatók elől elzárt területeihez, a Lelkek kút-
jához, és megnézhettem a Királynő kamrát is. 
Bár ők tanítottak spirituális dolgokra,  én nem 
rendelkezem olyan képességekkel, hogy meg-
tapasztaljam az energiákat. Azon csodálkoz-
tam, hogy a nagy piramisban lévő szarkofágba 
rajtam kívül nem akart senki sem belefeküdni. 
Hogy ennek van-e pozitív vagy negatív kihatá-
sa, azt nem tudom, eddig még nem vettem 
észre. 

A Királynő kamrában ma is látható az a nagy 
gépezet, ami a belső müon sugárzásokat méri 
és rögzíti.

2017-ben robbant be a médiában az a hír, 
hogy ennek a gépnek a segítségével felfedez-
tek ott egy 4. kamrát. Azóta beigazolódott az az 

állításom, hogy több évig nem is fog ott történ-
ni semmi – folytatta a történetet Gulyás Attila, 
akinek a véleménye szerint nem is akarnak új 
dolgokat felfedezni, nehogy a történelmet újra 
kelljen írni. Ez lehet a dolgok hátterében –vallja. 
Épp elegendő turistájuk van, őnekik több nem 
kell. Hamarosan közzéteszi azokat a koordinátá-
kat, amelyek alapján folytatni lehet a kutatáso-
kat, de hogy ki használja fel őket, a sírrablók 
vagy az egyiptológusok, régészek, az már az ő 
dolguk. Még azt is megteszi, hogy a videoival 
együtt elküldi a régészeknek a GPS koordinátá-
kat. Ha ők azt mondják, hogy nem akarnak vele 
foglalkozni, akkor a sírrablók jutnak előnybe, és 
akkor megint lemaradunk valamiről, olyan dol-
gokról, ami miatt veszteség éri a mi kultúránkat. 

Kettős dilemma van bennem. Amiket felfede-
zek, vajon a nagy nyilvánosság elé tárhatom-e? 
A végső elgondolásom az, hogy igenis, minden-
kinek a tudomására kell hozni, mert nem lehet 
az, hogy az asztalfiók mélyén csücsüljenek ezek 
az eredmények. Én amatőr vagyok, nem fedez-
hetek fel nagy horderejű dolgokat. Csak egy 
komoly szakértő, egyiptológus hozhat olyan fel-
fedezést, amit a nyilvánosság elé lehet tárni. 

Hamarosan nyilvánosság elé kerül a pirami-
sok X-aktáinak harmadik része, ami a Feljegyzé-
sek csarnokával foglalkozik. Utána a 4. részben 
már konkrét GPS koordinátákat fogok megadni 
az általam feltételezett sírok helyéről, ami 
néhány fáraó temetkezési helyét jelöli meg. Na 
ez okoz nálam igazi dilemmát, hogy nyilvános-
ságra hozhatom-e ezeket. Arra a következtetés-
re jutottam, hogy igen, mert az idő halad, és én 
sem leszek fiatalabb. Tulajdonképpen nem az 
én eredményeimet szeretném viszontlátni, 
mert az engem nem érdekel, ha valaki lenyúlja 
ezt az ötletemet, és “véletlenül” ott fog ásni, 
mondván, hogy találtam valamit, és pont azon a 
GPS koordinátán, amit én megadtam. Az a 
lényeg, hogy induljanak el valamerre, és találja-
nak új dolgokat. Közel 100 éve, hogy megtalál-
ták Tutanhamon sírját, és azóta gyakorlatilag 
semmit nem tudott felmutatni az egyiptológia. 
Most már ideje lenne egy új fáraó sírt felfedezni, 
és ha ehhez én csak 1 százalékban hozzá tudok 
járulni, már annak is örülni fogok.  

BAKONYI Erzsébet

Nem
vesszük

észre 
a letűnt 

civilizáció
üzenetét  
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Mózes Pált, városunk 
egykori tanácselnökét, 
díszpolgárát tagjai 
sorába választotta a 
Magyar Szak- és Szép-
irodalmi Szerzők és 
Kiadók Reprográfiai 
Egyesülete. Az Orszá-
gos Széchényi Könyv-
tár az eddig megjelent 
három könyve – Kere-
setlen emlékeim, A 
politika valóságában, 
Az önkormányzatiság 
jegyében! –alapján 
javasolta a szervezet-
nek, hogy vegye fel 
tagjai közé.  
A cím viselésére, 
mint szakíró jogosult. 

A várost 27 évig szolgáló, hat-
szor megválasztott egykori taná-
csi vezető nyugdíjba vonulása 
után nem találta a helyét, idejét 
visszaemlékezései megírásával 
töltötte el. Arra azonban soha 
nem gondolt, hogy országosan is 
elismerik a tevékenységét. 

Mózes Pál bottal jár, gyakran 
szédül, a városban is kevesebbet 
lehet vele találkozni, de a könyví-
rással még karbantartja magát. 
Írás közben ugyan hamar elfárad, 
aztán egy kis pihenő után folytat-
ja. Negyedik, Visszatekintés című 
könyve tavasszal jelenik meg. 

- Ennek a könyvnek a tartalma 
megpróbálja jelezni, hogy mi is 
történt a hosszú Mózes-érában 
Kanizsán, ami a változást, a fejlő-
dést és a további teendőket illeti. 
A könyv esetleg megkönnyítheti 
azoknak a munkáját, akik majd fel 
akarják dolgozni a szocializmus 
idején városunkban történteket. 
Még 1963-ban is csökkent a város 
lélekszáma, ahogy a születések 
száma is, és nőtt az elvándorlás a 
munkalehetőség hiánya miatt. A 
továbbtanuló diákok jelentős 
része nem tért vissza a városba. A 
munkanélküliség nőtt, a működő 
tőke elkerülte Kanizsát. Ennek 
meghatározó okáról a megyei és 
városi politika hallgatott, a városi 
tanács korábbi vezetése sem 
beszélt róla. 

Beszélgetésünk során szóba 
került „házunk tája”, a Kanizsa TV 
létrehozásának a története is. 

- Amikor megteremtődött 
annak a lehetősége, hogy a 
városoknak is módja lesz saját 
hatáskörben televíziót működ-
tetni, mi is elhatároztuk, hogy 
élünk a lehetőséggel. Nyom-
ban meg is kezdtük az előké-
születeket. Megjelöltük az erre 

szánt épületet és felvázoltuk a 
teendőket. Gyors ütemben folyt a 
munka, minden illetékes örült és 
nagyon akarta, hogy mihamarabb 
be is fejeződjön a felkészülés 
Szentgyörgyi Levente irányításá-
val és az akkori helyettesem fel-
ügyeletével. Ezzel egyetértett a 
megyei tanács vezetése is. Miután 
a megyei politika véleményezte a 
kezdeményezést, kiderült, hogy 
álláspontjuk nem egyezik a taná-
csi szervekével. A politika állásfog-
lalása az volt, hogy a megyében 
elégséges egy televízió működte-
tése, amelynek programja lefedi a 
megye településeinek tartalmi 
mondanivalóját. Könnyű volt kita-
lálni, hogy ez a város Zalaegerszeg 
lesz, de ezt nem mondták ki. A 
három település Zalaegerszeg, 
Nagykanizsa és Keszthely ezzel 
nem értett egyet, oda-vissza heve-
nyészett egyeztetés zajlott a váro-
sok között. Végül abban marad-
tunk, nem engedünk, és meg-
kezdjük az előkészületeket csend-
ben és amennyire lehet fedve. A 
három város közül mi jutottunk 
legelőbbre, a felvevő kamera már 
a miénk volt, de nem került a tulaj-
donunkba. A hamburgi sörgyár 

vezérigazgatója intézkedett a 
kamera beszerzéséről, melyet a 
címünkre meg is küldtek, de blok-
kolták a megyei Vám- és Pénzügy-
őrségen. Azzal az indokkal, hogy 
nem ismert számukra a megren-
delő és az sem, hogy milyen pénz-
nemben történt a kifizetése. Nem 
tudtuk, csak gyanítottuk, hogy a 
tettes a megyei politika lehet – 
idézte fel a városi televízió elindí-
tásának történetét. 

A 88. életévét január 23-án 
betöltő Mózes Pált újabb 
könyv-tervek foglalkoztatják. 
Érdekes, ugyanakkor bántó is volt 
számára, hogy a rendszerváltást 
közvetlenül megelőző időszak-
ban a politika tudtával, a városi 
vezető ügyész koholt vádak alap-
ján hisztériát keltett ellene, mert a 
függő folyosón, lakásának határán 
vasajtót szereltetett fel. Az esetet 
a megye illetékes szervei megvizs-
gálták, s megállapították: a meg-
rendelés szabályszerű volt, a mun-
kát annak rendje és módja szerint 
kifizette, ezért semmiféle elma-
rasztalást nem kapott. A hisztéria 
időszakában aranykapunak neve-
zett vasajtó köszöni, jól van. 

BAKONYI Erzsébet

A nagy port 

kavart, arany- 
kapuként 

emlegetett 
vasajtó 

még ma is 
megvan

(Fotó: Bakonyi Erzsébet)

MÓZES PÁLRÓL ALIG TÖBB MINT EGY ÉVVEL EZELŐTT ÍRTUNK. TAVALY JANUÁRBAN, NEM SOKKAL A 88. SZÜLETÉSNAPJA ELŐTT JÁRTUNK 
AZ OTTHONÁBAN. MÓZES PÁL 1963-TÓL TANÁCSELNÖK-HELYETTES, MAJD EZT KÖVETŐEN KIS HÍJÁN A RENDSZERVÁLTÁSIG TANÁCSEL-
NÖKKÉNT VETTE KI RÉSZÉT A VÁROS VEZETÉSÉBŐL. MÁRCIUS 25-ÉN HUNYT EL. A TAVALY JANUÁRI ÍRÁSUNKAT VÁLTOZATLAN FORMÁ-
BAN KÖZÖLJÜK ÚJRA. 

írói munkáját

Országosan 
ismerték el 
az egykori 
tanácselnök 

Mózes Pál január 23-án 
ünnepli 88. születésnapját
(Fotó: Bakonyi Erzsébet)
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A legtöbbször arról tudtunk 
beszámolni ebben a rovatban, 
hogy a hegyhátakat, a hegyhátak 
nyújtotta „gazdagságot” az idő-
sebb generáció tudja leginkább 
megbecsülni, ők azok, akik gondoz-
zák és rendben tartják őseik birto-
kait. Nos, van kivétel, nem is egy. A 
Nagykanizsát körülölelő dombokat 
nem egy fiatal pár vagy család 
választja otthonául. - Annak idején, 
amikor keresgéltünk, rögtön kihúz-
tuk a számításból Kiskanizsát, Mik-
lósfát, Palint... a többi városrészt, 
mert ott közel, szorosan laknak egy-
más mellett az emberek. Ez a hely-
szín véletlenül jött. Sokat jártuk a 
környéket... Arra emlékszem, szép, 
tavaszi idő volt. Amikor megláttam, 
rögtön beleszerettem. Pont itthon 
is voltak az akkori tulajdonosok, pár 
hónapon belül ki is tudtunk költöz-
ni. Még családon belül is mondták, 
mit kezdünk ekkora telekkel. Mesz-
sze van a város... Nem igaz. Gyalog 
is 40 perc alatt bent vagyok a város-
ban – emlékezett vissza a fiatalasz-
szony, Nagy-Jakab Jetta.

Természetesen adódott a kér-
dés: mi vezérelte az ifjú párt? 
Hiszen (talán nem túlzás) a több-
ség a kényelmet keresi, a városi 
közeget, ahol egy hajításnyira van 

minden: bolt, bevásárlóközpont és 
társai... - A természetközelség. A 
friss levegő. Nem utolsó sorban a 
gyermeknek is sokkal jobb. Bele-
született. Szó szerint itt tanult meg 
menni. A vakondtúrásokon keresz-
tül. Ha három évvel ezelőtt meg-
kérdezel, nem biztos, hogy ezt 
mondom. De most már tudom és 
látom. Az immunrendszerét is erő-
síti a friss levegő, a természet közel-
sége. Két éves lesz Miksa, és eddig 
egyszer volt beteg – mondta 
mosolyogva Jetta, a fiatal anyuka. 

Természetesen nem mehetünk 
el szó nélkül a hatalmas terület 
mellett – rovatunk miatt sem. Mint 
az kiderült: korábban volt konyha-
kert is a nagy területen, de a gon-
dozása nem fért össze „Miksa her-
ceg” születésével és a csöppség 
gondozásával. De már a tervek 
között szerepel...

Gyümölcsfák viszont vannak, 
szép számmal, amelyek gondozása 
az apuka, Nagy Krisztián feladata. 
Beszélgetésünk során inkább hát-
rébb húzódott, de sikerült szóra 
bírni. A birtok ura szemmel látható-
an büszkén követte a terület egyik 
szegletéből a másikba kisfiát. - 
40-50 ingatlant megnéztünk itt a 
környező hegyeken, Nagykanizsa 

körül. Tényleg a véletlen műve 
volt, hogy ezt megtaláltuk – emlé-
kezett vissza Krisztián. Mint azt 
elmondta: ad munkát a terület 
bőven, heti több napot is, és itt 
nem csupán a fűnyírásról van szó. 
A gyümölcsös a birtok gazdájának 
igazi birodalma, mint minden terü-
leten, ez férfimunka. - Szinte min-
den van. De különlegesség is, amit 
mi ültettünk már, mint például a 
gránátalma vagy a Harcz-kertészet 
egy-egy csodája. Emellett renge-
teg almafánk van, egy-két meggy, 
cseresznye, sok őszibarackfa, és 
sárgabarack is található – mondta 
el Nagy Krisztián.

Távol a város zajától (a fiatalok 
elárulták, nem ők az egyedüliek a kör-
nyéken) maximálisan elégedetten él a 
fiatal pár. A lassan két éves Miksa 
pedig megtanulja mindazt, amit elő-
deink, természetes módon, annak ide-
jén megtanultak. És miért emlegetjük 
hercegként? (a szerk.) Rákérdeztünk a 
különleges névre. (A csöpp kis termé-
szetközel élő kisfiú neve...) Nagy-Jakab 
Jetta elmondta: annak idején, váran-
dósan keresgélt a nevek között, Miksát 
közösen választották férjével. És a tör-
ténelemben egyet ismertek: Erzsébet 
királynő, vagyis Sissi édesapja volt 
Miksa herceg. Aki most Látóhegyen él.

VINCZE Adél

Minden út Rómába 
vezet? Lehet.  
De sok út viszont 
Látóhegyre. Már 
sokadik alkalommal 
járunk rovatunk 
keretén belül  
a Nagykanizsa kör-
nyéki dombokon – 
és ezúttal nem ked-
ves nyugdíjasokhoz, 
hanem egy fiatal 
párhoz vezetett az 
utunk. A zöldség- 
termesztéssel kap-
csolatos tanácsok 
ezúttal elmaradnak, 
de a természethez 
visszavágyó  
fiatalok tapasztala-
tai tanulságosak 
lehetnek. Látóhegyen

Miksa herceg 

ÁSÓ, KAPA, GEREBLYE 
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Következő 
véradások

2021.04.13. 13:00-18:00  
Letenye Művelődési Ház 
 Véradásaink időpontját  

megtalálják a Kanizsa TV 
Lapozójában is!

Figyeljék a felhívásainkat!

A véradás mindenki  
számára nyitott.

30/600-64-66
Hívható  
hétvégén és  
ünnepnapokon  
7 és 22 óra között

Az állatorvosi 

készenlét 
telefonszáma:

A Gyógyszertári 
Ügyeletről
részletes 

információt talál 
lapunk internetes 

változatában, 
a kanizsaujsag.hu 

oldalon!

Előnevelt csirke, 
napos csirke,  
naposkakas  
és kilósak is 

rendelhetők  
Balatonboglári  

Baromfitelepről.  
Termelői áron  
a legolcsóbb!  

06/85-353-200,  
06/30-831-7254
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Kanizsa TV 
minden nap!
MŰSORUNKBÓL:
Minden nap 18 és 19 órakor 
Híradó, a nap legfontosabb 
történéseivel.

Saját készítésű és más televízióktól 
kapott magazin műsorok,  
természetfilmek, dokumentum- 
filmek minden este. 

Youtube csatornánkon élő,  
míg a televízió adásában  
felvételről közvetítjük  
a városi csapatok mérkőzéseit. 
Keressen minket a Youtube-on is!

Kanizsa TV minden nap 18 órától!

Műsorunkat megismételjük 
éjfélkor és másnap reggel 6.30-kor!

Részletes műsorunkat megtalálják a 
Lapozóban, valamint a kanizsatv.hu  
oldalon az interneten!

Ha tehetik, tartsanak 
velünk továbbra is!

AZ ELŐZŐ HETI REJTVÉNY MEGFEJTÉSE: 
Szerény időutazással is beérném. Csak egy 
nappal akarnék előbbre járni.
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–Március 10-én raktak fel képet 
először a közösségi oldalra a kutyá-
ról, amit a Bartók Béla utcánál fotóztak 
azzal a céllal, hátha jelentkezik a jogos tulajdo-
nosa a négylábúnak. Azóta már a Kodály és a 
Liszt Ferenc utca környékén is megjelent, de a 
gazda nem került elő. Nem tartunk tőle, mert 
nagyon fél az emberektől, ellenben a kutyákkal 
nagyon barátkozó. Sokan sétáltatnak itt 
kutyát, és majdnem mindhez oda-
szaladna, de az ember közelsége 
visszatartja. Több helyen is szól-
tunk (a menhelynek, Dr. Káro-
lyi Attilának, a jegyzőnek és a 
közterület-felügyletnek is), hogy 
fogják be az ebet, de nem sikerült 
még hálóval sem. Páran próbálnak neki 
ételt kirakni. Állítólag a menhelytől csapdát is 
helyeztek ki, de én azt nem láttam sehol. Sze-
gényt sajnáljuk is, hogy magányosan szaladgál 
körbe-körbe. Biztos, hogy van, aki mérges rá, de 
a többség sajnálja az állatot, ezért szeretnénk 
megoldást találni – mesélte Herczeg Zoltán, 
aki a  környéken lakik.

A KÖRZET ÖNKORMÁNYZATI KÉPVISELŐJÉT IS 
MEGKÉRDEZTÜK AZ ÜGGYEL KAPCSOLATBAN

 –Pár nappal ezelőtt megkeresett egy válasz-
tóm a körzetből, aki állatvédő is egyben – kezd-

te Károlyi Attila (ÉVE). – Azt mondták, 
hogy a környékbeli lakók veszélyez-

tetve vannak az állat miatt, és kér-
ték, segítsek nekik mint a körzet 
önkormányzati képviselője. Keres-
ték az illetékes befogókat, de süket 

fülekre leltek. Ennek nem nagyon 
akartam hitelt adni, rögtön fel is hívtam 

a menhelyet, ahol közölték, hogy napok óta 
járnak a területre, be akarják fogni, de ez eddig 
még nem sikerült. Ezt követően értesítettem 
a közterület felügyelet vezetőjét, hogy 
próbáljanak segíteni, és dolgozzanak össze a 

menhellyel. Pár nap múlva érdeklődtem, de 
nem történt változás. Van ugyanis egy 

szurkolótábora az ebnek. Ez annyit 
jelent, hogy etetik. Ha ezt nem tennék, 
az állat már lehet, hogy odébb állt vol-
na – mondta a képviselő.

–Van, hogy naponta három-
szor megyünk ki – szögezte le 

Skanecz Tamás, az Élettér Állat - és 
Természetvédő Egyesület telepve-
zetője. Általában úgy próbáljuk meg 
befogni a csellengő állatokat, hogy 
kimegyünk, és megkíséreljük felten-
ni a pórázt az eb nyakába. Ezt követően 
próbálkozunk a barátkozással, akár táppal 
is. Ilyenkor, ha a tápot megenné, nyugtatószert 
is kaphatna, úgy a közelébe lehetne férkőzni. 
Ha így sem működik, akkor van egy csapdánk, 
amit élvefogó csapdának hívunk. Jelen esetben 
ezt is kitettük, de eredménytelenül. Tüzelő szu-
kával is próbáltuk elkapni, és fúvócsöves altató 

is létezik. Egyik kísérlet sem sikerült.  Mi addig 
megyünk, míg el nem fogjuk. Egy 10 kiló körü-
li fekete, kan kutyáról van szó egyébként, és a 
tüzelő szukákat keresi. Ilyenkor nem az a segít-
ség, ha mindenki be akarja fogni a kutyát és 
etetik. Hiába tűnik jó ötletnek. Sajnos ezzel épp 
az ellenkezőjét érjük el,  tovább kell hajtanunk 
az állatot. Ráadásul az etetéssel ennél jóval 
nagyobb lesz a probléma: rókákat, sakálokat 
és egyéb nem kívánatos vadakat vonzanak a 
helyére – hangsúlyozta a telepvezető.

A város több pontján etetnek okkal vagy ok 
nélkül állatokat, de ez felelőtlenség. A saját 
állatunkra figyeljünk oda, a kóbor jószágokat 
pedig fogadjuk be, vagy jelezzük a megfelelő 
szervnek, hogy befogják és a megfelelő helyre 
vigyék. A menhelyekről később örökbe fogad-
hatják a gazdátlan kutyákat, így adva esélyt, 
hogy megmeneküljenek a magányos vagy fal-

kába verődött kóborlástól. 
HAJNES Rita

Nagy gondot okozhat, ha  
gazdátlan állatot látunk  
kóborolni lakóhelyünk  
környékén. Legutóbb  
olvasóink hívták fel a figyel-
met, hogy a Kodály, Liszt és 
Bartók utca környékén egy 
közepes termetű, fekete 
kutya csavarog éjjel-nappal  
a házak között, és nem tud-
nak vele mit kezdeni. Az 
elmúlt héten ezért utánajár-
tunk a csavargó kutyának.

Időközben Skanecz Tamás érte-
sítette a szerkesztőséget, hogy 

a kóbor ebet pénteken sike-
rült végre befogni, azóta az eb a 

menhelyen van karanténban, ahol két 
hétig megfigyelik. A menhely vezetője 
elmondta, hogy Chip nem volt benne, de 
várják a gazdi jelentkezését. Hozzátette: 
ha bárki céltalanul bolyongó állatot lát, 
értesítse a menhelyet.

a városban
Kóbor ebek

TÜZELÉSKOR FOKOZOTTAN FIGYELJÜNK 

ÁLLATAINKRA!
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Ingyenes ivartalanítást hirdetett szuka kutyák 
részére az elmúlt héten az Állatvédelmi Járőr-
szolgálat Zala megyei Egyesülete. Az akciót egy 
nagykanizsai férfi hagyatékából indították el. 

Az ivartalanítási felhívást az 
egyesület egy 3 millió forintos 
örökségből szervezte, melyet 
Velencei Ferenc, nagykanizsai 
állatbarát lakostól kaptak. A férfi 
ugyanis tavalyelőtt hunyt el, és 
halála előtt vagyonát állatvédel-
mi és egyéb egyesületekre hagy-
ta. A segítséget rászorulók vehe-
tik igénybe, a jogosultakat pedig 
kérdőív kitöltésével szűrik. 

–Próbálunk egy rangsort felál-
lítani. Fontos, hogy ezt az össze-
get tényleg rászorulókra költsük. 
Illetve azok a kutyák legyenek 
valóban ivartalanítva, akik tény-
leg szaporodhatnak. Mondjuk 
más kan kutyával együtt élnek, 
találkozhatnak kan kutyával. 

Próbáljuk ezt ezzel a kérdőívvel 
kiszűrni. Reméljük, hogy így tény-
leg minden forintot sikerül elköl-
tenünk – nyilatkozta lapunknak 
Igaz Klaudia, az Állatvédelmi 
Járőrszolgálat Zala megyei Egye-
sületének elnöke. 

A felhívás célja, hogy a feles-
leges szaporulatot megelőzzék, 
ugyanis Magyarországon a leg-
nagyobb állatvédelmi problé-
mát a kóbor állatok mennyisége 
okozza. A nagykanizsai menhe-
lyen Skanecz Tamás számolt be a 
beavatkozás előnyeiről.   

–Mi mindenféleképp csak 
ajánlani tudjuk az ivartalanítást, 
hiszen ez az egyedüli módszer, 
amivel a nem kívánt szaporu-

lat megelőzhető. Ezen kívül sok 
hasznos velejárója is van az ivar-
talanításnak: rengeteg betegsé-
get megelőzhetünk így, melyek-
be akár el is pusztulhat a kutya. 
Ha mégsem ilyen végzetes az 
eset, akkor pedig nagyon sokba 
kerülhet a kezelés, míg felépül a 
kedvencünk. Emellett az ivartala-
nított kutya nyugodtabb, kevés-
bé hajlamos a szökésre, kevésbé 
lesz agresszív másik kutyákkal 
vagy emberekkel szemben – 
árulta el Skanecz Tamás,  az 

Élettér Állat- és Természetvédő 
Egyesület telepvezetője. 

A műtét ára több tízezer forint 
is lehet, de ebből az örökségből 
körülbelül 100 kutyát ivartalanít-
hatnak. Jelentkezni az Állatvédel-
mi Járőrszolgálat Zala facebook 
oldalon lehet. Az ebeket Zala-
egerszegen, Nagykanizsán és 
Keszthelyen ivartalanítják majd 
az állatorvosok, de Zala megye 
bármely településéről várják 
a hátrányos helyzetű gazdák 
jelentkezését. HAJNES Rita
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Ivartalanítás

Pár hete került egy környékbeli falu kóbor ebe-
ként a menhelyre a 2 év körüli szuka kutyus. 
Ebtársaival boldogan eljátszadozik, és óvatosan 
a nyávogó négylábúakkal is összeszoktatható. 
Érdeklődő, barátságos, kedves kutyus, aki a gye-
rekek társaságát is szívesen fogadná. Még nincs 
ivartalanítva a hölgyike, ezért kizárólag ivartala-
nítási kötelezettséggel fogadható örökbe.

GAZDIkereső
Igazi játékos bohóc, hiszen még csak 1 év 

körüli a lányzó. Ennek ellenére ivartalanítva van 
már. A kutyatársakkal jóban van, de a cicákat 
legszívesebben jól megkergetné. Szőre csak 
úgy ragyog. Kisgyerekekkel barátságos, és igazi 
pusziosztó azokkal, akik közelednek felé. Olyan 
gazdit vár, aki gyakran túrázni is elvinné, hiszen 
egy vérbeli örökmozgó kutyus. 

Amennyiben szeretné életét összekötni valamelyik kiszemelt kutyussal, keresse fel az „Élettér” Állat- és Természetvédő Egyesületet.  
(Nagykanizsa, Ady u. 0194/3 hrsz., az Ady út végénél jobbra, a focipálya után.)

Rengeteg kutyus vár szerető családra. Rovatunkban három gazdikereső négylábút mutatunk meg, akik a 
nagykanizsai menhelyen élnek, de örökbefogadásukkal boldoggá tehetik ezeknek a kedvenceknek az életét. 

Mérete alapján igazi házőrző, de az emberekkel 
nagyon barátságos, és az ebtársakkal és macskákkal 
is szépen összeszoktatható. Jámbor, ámde szökős 
leányka, ezért olyan otthonnal, illetve erőddel ren-
delkező gazdi jelentkezését várja, akinél nem csava-
roghat el.  Az ivartalanított szuka kutyus 8 éves, de 
fitt asszonyság.

DATOLYA

BUNDÁS

FOLTOS

RÁSZORULÓKNAK MOST REMEK LEHETŐSÉG

Fo
tó

:  
N

ov
ák

 V
ik

to
r

Fo
tó

:  
Ta

r 
M

ih
ál

y

18-19.indd   19 2021. 04. 07.   22:41:00



20 | KANIZSA ÚJSÁG ÖNKORMÁNYZAT

Pályázati felhívás
Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata pályázatot ír ki a település-
kép védelméről szóló 28/2017. (IX. 05.) önkormányzati rendelet IX. fejezete 
szerinti támogatás elnyerésére. 
A támogatás célja a Nagykanizsa városképét meghatározó épített érté-
kek megóvása, azok felújítása, restaurálása.
A támogatás védettség alá tartozó építmények megőrzését, felújítását szol-
gáló tervezési, lebonyolítási, és a pályázat benyújtásának időpontjában még 
meg nem kezdett kivitelezési munkák finanszírozásához vehető igénybe. 
A támogatásra rendelkezésre álló, 2021-ben felhasználható keretösszeg 
(összesen 7 millió Ft) vissza nem térítendő támogatásként adható a költségek 
40 %-áig.

A pályázatokat a Polgármesteri Hivatal Főépítészi Csoportjához 2021. 
május 31-ig lehet beküldeni, vagy személyesen benyújtani a helyi egyedi 
védelem alatt álló építményen végzett, megjelenését érintő építési tevé-
kenység végzéséhez szükséges bejelentési eljárás szerinti, településképi 
követelményeknek való megfelelést igazoló építészeti műszaki terv-
dokumentációval. 
A beérkező pályázatokat Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzatá-
nak Városfejlesztési és Üzemeltetési Bizottsága 2021. júniusi soros ülésén 
bírálja el 2021. június 30-ig.

A pályázat benyújtásának és a pályázati támogatás igénybevételének részle-
tes feltételeit, tartalmi követelményeit, valamint az elbírálás és a támogatási 
összeg kihelyezésének módját Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyűlésé-
nek a településkép védelméről szóló 28/2017. (IX. 05.) rendelete, valamint a 
pályázati kiírás tartalmazza, amelyeket meg lehet tekinteni illetve átvenni a 
Polgármesteri Hivatal Főépítészi Csoportjánál (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. 
fsz. 15.), illetve a www.nagykanizsa.hu honlapon az Aktuális menüben a Felhí-
vások alatt található Helyi védett épületek felújításának pályázata címszó alatt.

Nagykanizsa, 2021. március 11. Balogh László
   polgármester

Pályázati felhívás
NAGYKANIZSA MEGYEI JOGÚ VÁROS  

ÖNKORMÁNYZATA PÁLYÁZATOT HIRDET 
A 2021. ÉVI VERSENY ÉS ÉLSPORT KERET 

 FELHASZNÁLÁSÁRA
A pályázat célja: Nagykanizsa Megyei Jogú Város sport életének támogatá-
sa, Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyűlésének a sportról szóló 2/2018. (I. 
29.) önkormányzati rendelete (továbbiakban: rendelet) alapján.
A verseny és élsport működési kiadásainak (pl. nevezési díjak, tagdíjak, szak-
emberek bérköltsége, versenyeken való részvétel költségei, utazási költsé-
gek. stb.), sportlétesítmény fenntartásának, működtetésének kiadásainak, 
sportrendezvények finanszírozásának támogatása.

A pályázók köre: pályázó lehet minden Nagykanizsa Megyei Jogú Város köz-
igazgatási területén működő hivatalosan bejegyzett sporttevékenységet 
végző jogi személyiségű sportszervezet, önálló jogi személyiségű városi 
sportszövetség, sportegyesület.

A támogatás formája: közvetlen vissza nem térítendő támogatás.

Rendelkezésre álló forrás: 20 000 000 forint

A pályázat benyújtásának határideje és helye: Pályázni kizárólag a pályáz-
tató által kibocsátott adatlapon lehet, melyet 1 példányban teljes körűen 
kitöltve, mellékleteivel együtt legkésőbb 2021. április 20. napjáig kell eljuttat-
ni a következő címre:

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala
Humán és Hatósági Osztály Humánigazgatási Csoport
8800 Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. II. emelet 9. ajtó

A részletes pályázati felhívás és az adatlap letölthető a város honlapjá-
ról: www.nagykanizsa.hu

Pályázati felhívás
NAGYKANIZSA MEGYEI JOGÚ VÁROS  

ÖNKORMÁNYZATA PÁLYÁZATOT HIRDET 
A 2021. ÉVI KULTURÁLIS KERET FELHASZNÁLÁSÁRA
A pályázat célja: 
Nagykanizsa Megyei Jogú Város kulturális életének támogatása, Nagykanizsa Megyei Jogú 
Város Önkormányzata Közgyűlésének az önkormányzat közművelődési feladatairól szóló 
21/2019. (V. 03.) önkormányzati rendelete (továbbiakban: rendelet) alapján.

A támogatást az alkotóművészeti, az előadó művészeti, a múzeumi, a könyvtári, a levéltári, 
a közművelődési és az örökségvédelmi tevékenységek tekintetében az alábbi célokra lehet 
nyújtani:
a kulturális ágazat területén a nemzeti és egyetemes értékek létrehozására, megőrzésére, 
digitalizálására, valamint hazai és határon túli terjesztésére, hozzáférhetővé tételére;
a nemzetközi kiállításokon, vásárokon a nemzeti kulturális jelenlét biztosítására, a hazai és 
kulturális rendezvényeken, fesztiválokon történő részvételre;
a művészeti alkotások új irányzataira, új kulturális kezdeményezésekre, a kultúrával kapcso-
latos tudományos kutatásokra, az épített örökséggel, az építőművészettel kapcsolatos 
tevékenységekre;
a kultúrateremtő, kultúraközvetítő, valamint egyéni és közösségi tevékenységekre,
kulturális vidékfejlesztésre;
kulturális jellegű civil és nonprofit szervezetek támogatására;
nemzeti és etnikai kisebbségek kultúrájának támogatására.

A pályázók köre: pályázó lehet minden nagykanizsai székhellyel, vagy telephellyel rendel-
kező jogi személy, jogi személyiség nélküli gazdasági társaság, valamint egyéni vállalkozás, 
civil szervezet (egyesület, alapítvány), költségvetési szerv a bejegyzésüket követő egy év 
elteltével.

A támogatás formája: közvetlen vissza nem térítendő támogatás.

Rendelkezésre álló forrás: 10.000.000 forint
A pályázat benyújtásának határideje és helye:
Pályázni kizárólag a pályáztató által kibocsátott adatlapon lehet, melyet 1 példány-
ban teljes körűen kitöltve, mellékleteivel együtt legkésőbb 2021. április 20. napjáig 
kell eljuttatni a következő címre:
Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala
Humán és Hatósági Osztály Humánigazgatási Csoport
8800 Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. II. emelet 8. ajtó

A részletes pályázati felhívás és az adatlap letölthető a város honlapjáról: www.nagykanizsa.hu

A Zala Megyei Kormányhivatal Nagykanizsai Járási Hivatal az alábbi szakmákban,  
illetve munkakörökben kínál elhelyezkedési lehetőséget: 

HULLADÉKOSZTÁLYOZÓ általános iskola megegyezés szerint

KÉZI CSOMAGOLÓ általános iskola megegyezés szerint

NEHÉZGÉPKEZELŐ szakmunkásképző megegyezés szerint

CNC GÉPKEZELŐ szakmunkásképző megegyezés szerint

GÉPÉSZTECHNIKUS technikum megegyezés szerint

MARÓS szakmunkásképző megegyezés szerint

ÉPÍTŐIPARI SEGÉDMUNKÁS általános iskola megegyezés szerint

BAROMFIGONDOZÓ általános iskola megegyezés szerint

SZERKEZETLAKATOS szakmunkásképző megegyezés szerint

TAKARÍTÓ általános iskola megegyezés szerint

FESTŐ ÉS MÁZOLÓ szakmunkásképző megegyezés szerint

ÁCS  szakmunkásképző megegyezés szerint

MECHANIKAI MŰSZERÉSZ szakközépiskola megegyezés szerint

OPERÁTOR általános iskola megegyezés szerint

VILLAMOSBERENDEZÉS-
ÖSSZESZERELŐ általános iskola megegyezés szerint

KŐMŰVES szakmunkásképző megegyezés szerint

TEHERGÉPKOCSI-VEZETŐ általános iskola  megegyezés szerint

WEBMESTER Főiskola megegyezés szerint
Bővebb felvilágosítás a munkahelyi ajánlatokról:  Zala Megyei Kormányhivatal Nagykanizsai Járási 
Hivatal Foglalkoztatási Osztály 8800 Nagykanizsa, Fő út 24. 

Földszinti információs hirdető táblán, vagy a www.nyugatrmk.hu oldalon

Ügyfélfogadási idő:   Hétfő – Kedd – Szerda: 8:00 –15:00 óra között   
Csütörtökön az ügyfélfogadás szünetel Péntek: 8:00 – 12:00 óra

ÁLLÁS – ÁLLÁS – ÁLLÁS – ÁLLÁS
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A harmadik vonal zalai 
rangadója után a kanizsai-
ak számára most vasárnap 
újabb komoly erőpróba 
következhet, hiszen 16.30 
órától a második helyen 
álló Mosonmagyaróvárral 
mérkőzik a Bányász-pá-
lyán. 
ZALAEGERSZEGI TE FC II 
(16.) – FC NAGYKANIZSA 
(5.) 0-0

NB III Nyugati csoport 
labdarúgó-mérkőzés, 27. 
forduló. Zalaegerszeg, zárt 
kapuk mögött. Vezette: 
Kovács G. (Nagy M., 
Keszthelyi).

Nagykanizsa: Borsi – 
Horváth B., Papp Sz., 
Major, Tóth G. - Lőrincz 
(Vass Gy., 37.), Szabó P., 
Bagó Be., Szegleti, Vla-
sics (Péntek, 69.) – Török 

(Pál D., 77.). Vezetőedző: 
Koller Zoltán.

Valamilyen fokon azért a 
várakozás mégiscsak más 
volt az egerszegi labdarú-
gó meccs kezdete előtt, 
mindenesetre a feleknek 
alaposan alkalmazkodniuk 
kellett a szeles időjárás-
hoz. Míg a hazaiak fiataljai 
lelkesen futballoztak, a 
vendégek valamivel célra-
törőbben játszottak, pon-
tosabban fogalmazva 
időnként közelebb jártak a 
gólszerzéshez. A második 
játékrészben is például, ha 
Szegleti Gergely, Vlasics 
Dániel koncentráltabb, 
talán zördülhetett volna a 
zalaegerszegiek hálója, 
végül azonban maradt a 
0-0-s döntetlen az NB III 27. 
fordulójában. Vasárnap a 

Credobus Mosonmagya-
róvári TE 1904 ellen, ahogy 
arra a dél-zalaiak szakve-
zetőjének szavaiból követ-
keztethetünk, az FCN egy 
újabb szériába foghat…

- Küzdelmes mérkőzést 
vívtunk, melyen mindkét 
fél a győzelemre játszott, 

és a két együttes egyben 
azt is megmutatta, hogy 
milyen taktikusan is képes 
játszani – szólt a találkozó-
ról Koller Zoltánnak, az FC 
Nagykanizsa vezetőedző-
jének értékelése. - Érzé-
sem szerint közelebb áll-
tunk a győzelemhez, talán 

csak annyi kritikát fogal-
maznék meg, hogy egy 
hosszú sorozatunk zárult a 
mérkőzésen.  Tavaly 
augusztus 30-a után 
ugyanis most fordult elő 
újra, hogy csapatom nem 
talált be tétmérkőzésen az 
ellenfél kapujába. P.L.
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Rangadóhoz méltó nagy küz-
delmet hozott a férfi kézilabda 
NB II Dél-nyugati csoportjának 
17. fordulójában a tabella első és második helyezett csa-
patának összecsapása Nagykanizsán. A kanizsai döntet-
len után a Holler elmaradt meccsét győzelemmel hozta le, 
így a két gárda között egy pont a különbség.

TUNGSRAM SE NAGYKANIZSA (1.) – HOL-
LER UNFC (2.) 23-23 (13-9)

NB II Dél-nyugati csoport férfi kézilab-
da-mérkőzés, 17. forduló. Nagykanizsa, zárt 
kapuk mögött. Vezette: Bába, Horváth P.

Tungsram: Szabó M. - Vadász 3, Kisgéczi 

1, Hári 3, Balogh P. 1, Szabó G. 6/2, Kova-
csics 1/1. Csere: Konyicsák (kapus), Kiss G. 3, 
Kiss L., Csalló, Kozics 2, Széles 2, Gazdag 1, 
Baranyai. Játékos-edző: Csalló Ádám.

Csalló Ádám játékos-edző listavezető 
dél-zalai együttese a második helyen álló 
simontornyai Holler UnFC-t fogadta, és már a 
találkozó eleje tanúbizonyságát adta, hogy 
nagy küzdelmet vívnak majd a felek a Tungs-
ram-csarnokban. Félidőig a Tungsram SE 
aztán négygólos vezetésre tett szert (13-9), a 
vendégek ugyanakkor a második harminc 
percben jól kapaszkodtak és döntetlenre, 
23-23-ra hozták a találkozót. A pontelőnye 
megmaradt a táblázaton a nagykanizsaiak-
nak, a Holler kelebiai győzelme ellenére is 
eggyel állnak a simontornyaiak előtt. A Tungi 
számára a folytatás április 17-én következhet, 
akkor Bajára látogathatnak. P.L.

küzdelem
Nyílt maradt a 

sorozat...Induljon egy új 

Bagó Benedek 
(piros-fehér csíkos 
mezben) a védelem 

mellett már  
egy sorral előrébb is 

vitézkedhet
(Fotó: Polgár László)

Vadász Márton (elöl) minden  
labdáért nyújtózkodott, és  
a rangadón három gólig jutott   (Fotó: PL)

Megemlékezés 
és rangadó
Thúry György halálának (1571. április 2.) 450. 
évfordulójáról múlt pénteken az egyik nagy-
kanizsai, Fenegyerekek elnevezésű szurkolói 
csoport is megemlékezett. Stílszerűen a 
drukkerek az Olajbányász-stadionban húz-
ták ki drapériáikat, ráadásul az április 4-ei, 
ZTE FC II elleni NB III-as labdarúgó-mérkőzés 
időben is közel volt a XVI. századbeli kanizsai 
várkapitány halála dátumának – múlt hétvé-
gi - kerek évfordulójához. Alighanem e kez-
deményezéssel a fociszurkolók a kellő hevü-
letet is továbbítani szerették volna a kanizsai 
futballcsapat irányba. Húsvétvasárnap déle-
lőttjén aztán kiderült, arra mindenképp jó 
volt a kezdeményezés, hogy az FCN nem 
kapott ki ezúttal sem az egerszegiek elleni 
0-0-s meccsükön. P.L.

Inkább küzdel-
mes, mint jó 
meccsen zárult 
döntetlennel 
múlt vasárnap  
a ZTE FC II – FC 
Nagykanizsa 
labdarúgó  
bajnoki az NB III 
Nyugati  
csoportjában. 
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KANIZSA VÍZILABDA (1.) – 
HVSC (6.) 7-6 (1-2, 0-0, 
3-2, 3-2)

OB I B-s vízilabda-mérkő-
zés, 16. forduló. Nagykani-
zsa, zárt kapuk mögött. 
Vezette: Győri, Horváth J.

Kanizsa: Leposa G. - 
Major 1, Kalanovics 5, 
Dobay G. 1, Fodor, Simon, 
Balaska. Csere: Vadovics, 
Turnai, Kovács Á., Szávai, 
Dobay P. Edző: Ludányi 
Kadosa.

Ugyan a Kanizsa Vízilab-
da mint a másodosztály 
első helyezett csapata szá-
mított a találkozó esélyesé-
nek, ugyanakkor a vásárhe-
lyiek már a tavalyi csonka 
szezonban sem szerepel-

tek rosszul, és ezúttal is a 
középmezőnyben tanyáz-
nak. Ősszel viszonylag biz-
tosan nyertek a kanizsaiak 
idegenben, a dél-zalai 
városban ugyanakkor rög-
tön az első negyedben for-
dítani tudtak Kalanovics 
Balázs vezető gólja után. A 
második nyolc percben 
nagy volt a csatározás a víz-
ben, viszont gól nem esett. 
A hazaiak talán kissé már 
türelmetlenné is váltak, így 
a Csongrád megyeiek még 
kétszer vették át a vezetést. 
Elhúzniuk azonban nem 
sikerült, ráadásul nagykani-
zsai oldalon ott volt azért 
Kalanovics, aki a Kanizsa 

Vízilabda utolsó négy gól-
ját is szerezte a meccsen. 
Szükség is volt ezekre a 
találatokra, és a listavezető, 
ha kicsit nehezebben is, de 
végül begyűjtötte az újabb 
három pontot a bajnokság 
háromnegyedénél.

Az az igazság, dekon-
centráltak voltunk, ellenfe-
lünk pedig jól védekezett, 
és fiatal játékosai nagy hév-
vel pólóztak – mondta el 
véleményét a kanizsai talál-
kozóról a dél-zalaiak edző-
je, Ludányi Kadosa. - Mi a 
helyzeteinket nem tudtuk 
belőni, ráadásul jöttek a 
kapufák, illetve a kapusuk is 
jól védett. P.L.

fordulva
Immár 
a hajrába

A DZVSE-ből Varga Dominika 
az első fináléját az úszók magyar 
bajnokságán női 50 m gyorson 
úszhatta, és 26,14 másodperces 
időeredményével az ötödik 
helyen végzett. (Bukovics Rebe-
ka ugyanebben a számban a 18. 
helyen zárt.)

Varga és Bukovics ezt követően 
a női 50 m pillangón volt érdekelt. 
A selejtezőkből Dominika a har-
madik legjobb idővel került a 
fináléba, míg Rebeka teljesítmé-
nyét először B döntősnek számol-
ták, fél napra rá ugyanakkor még-
is a legjobbak között léphetett 
rajtkőre. Varga a döntőben nem 
spórolt az erejével, mivel máso-
dikként csapott célba 26,84-es 
idővel, Bukovics pedig nyolcadik 
pozícióban zárt 28,27-tel.

- Természetesen nagyon örü-
lök a második helyemnek – osz-
totta meg futamáról gondolatait 
az ezüstérmes Dominika. - Min-
denképpen szerettem volna 27 
másodperc alatt úszni, mert 
eddig ez még nem sikerült. A 
fináléban így kimondottan elé-
gedett lehettem az elért 26,84-
gyel, bár megjegyezném, szoros 
lett nagyon a vége, így közel volt 
az arany is! Időeredményem egy-
ben az egyéni csúcsom is, ezért 
sem lehettem elégedetlen.

Érdekesség, hogy Vízmű úszó-
ja tavaly decemberben 50 m pil-
langón 27,09-cel lett második a 
122. magyar bajnokságon.

A mostani ob után nem sokkal 
Sós Csaba szövetségi kapitány 
javaslatát a magyar válogatott 
kerettagjaira a Magyar Úszó Szö-
vetség – az egy hónap múlva raj-
toló Európa-bajnokság jegyében 
– elfogadta. Mindez kanizsai 
szempontból azért is volt jelen-
tős, mert a nagykanizsaiak úszó-
ja, Varga neve is ott szerepel a lis-
tán, aki ugye 50 m pillangón 
26,84-es eredményével második 
lett.

Mint ismert, az úszók idei Euró-
pa-bajnokságának május 10-23. 
között Budapest adhat otthont. 
Az olimpiai, vagyis a tokiói utazó 
keretbe – a most védetté nyilvá-
nított sportolók mellett – még a 
június 16-19-én esedékes Buda-
pest Open zárónapjáig lehet 
bekerülni.

P.L.

Varga Dominika (középen) 
csapattársa, Bukovics Rebeka 
(balról), edzője, Polgár Sándor 

társaságában (Fotó: PL)

Simon Adriántól (képünkön) 
és társaitól legutóbb  
a góllövést szinte kisajátí-
totta Kalanovics Balázs,  
bár ezt aligha bánták (Fotó: vlv.hu)

tagságigEzüstéremtől a keret-

Nem várt nehéz mérkőzése kerekedett leg-
utóbb a Kanizsa Vízilabda OB I B-s listaveze-
tő gárdájának a Hódmezővásárhely ellen, 
végül hazai környezetben azért megszerezte 
a három pontot Ludányi Kadosa legénysége. 
Folytatás szombaton a fővárosban szintén 
egy középcsapat, az Oázis SC ellen.

A Duna Arénában 
megrendezésre került 
123. úszó felnőtt 
országos bajnokság 
keretében a nagyka-
nizsai Délzalai Vízmű 
SE színeiben Buko-
vics Rebeka, Kantó 
Marcell, valamint  
Varga Dominika is 
indulhatott, és utóbbi 
sportoló női 50 méter 
pillangón Európa- 
bajnoki keret- 
tagságig úszott. 
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A Semjénháza – Kiskanizsa foci-
meccs dramaturgiáját aligha lehe-
tett volna „ütősebben” megalkot-
ni, bár a hétfői történethez egy 
szomorú és annál váratlanabb 
esemény is kötődött: az együtte-
sek a mindkét egyesületben meg-

fordult Hollender György emléké-
nek adóztak gyászszünettel. A 
Sáska a maga – no meg a kapusa, 
Munkácsi Zsolt - számára tette 
nehézzé a találkozót Dolmányos 
Márk meglódulásával a 20. perc-
ben. Mivel a támadó jobb alsóba 
betalált a jobbösszekötő helyéről 
egy kontra után, következhetett 
70 percnyi izgalom a vendégek 
oldalán: nyomott és nyomott a 
Semjénháza, de csak nem tudta a 
labdát a hálóba juttatni. Ebbe az 
egy óra tíz percbe egy büntető 

lövése is belefért, de a már „megé-
nekelt” kiskanizsai hálóőr hárított, 
később sérülése miatt még egy 
vendéglátó-gólt is érvénytelení-
tett a játékvezető. A Kiskanizsa 
számára idővel amúgy is szinte 
belassultak a percek, s magukban 
talán hálálkodtak egy kicsit a 
csesztregieknek is, akik pénteken 
kissé lefáraszthatták a Semjénhá-
zát. A győzelmet mindenesetre 
Kiss István tanítványainak olda-
lán nem kell megmagyarázni: a 
három pont az három pont. Vasár-

nap pedig ismét a szepetne-
ki-molnári út mentén található 
lakórészek gárdái találkoznak: a 
Szepetnek látogat a Sáska ottho-
nába, a meccs 15.30-kor kezdődik. 

Labdarúgó megyei I. osztály, 22. 
forduló:
SEMJÉNHÁZA SE (8.) - HORVÁTH 
MÉH KISKANIZSAI SÁSKÁK SE 
(15.) 0-1 (0-1)

Semjénháza, zárt kapuk 
mögött. Vezette: Farsang B. 
(Tóth A., Kondákor T.). G.: Dolmá-
nyos (20.)

Nagykanizsa adott otthont az 
országos egyköteles kötélugró  
bajnokságnak, melyen a külső 
körülményeket is figyelembe véve 
mérettettek meg az egyéni  
versenyzők, valamint csapatok.

Országos Egyköteles Kötélugró Bajnokság, Szan-Dia 
FSC-eredmények. Mini fiú 30 másodperces gyorsasági: 2. 
Tóth Milos, 3. Tóth Dániel, 4. Mikusicza András. Szabadon 
választott gyakorlat: 2. Mikusicza, 3. Tóth D., … 5.Tóth M. 
Összetett: 3. Tóth D., 4. Tóth M., 5. Mikusicza. Amatőr gyerek 
fiú összetett: 3. Fritz Marcell. Amatőr vegyes páros összetett: 
2. Fritz Marcell-Salamon Jázmin. Fiú gyerek egyéni 30 mp 
gyors: 1. Temesi Bence, ... 3. Doszpot Marcell. 90 mp gyors: 
1. Temesi, 2. Doszpot. Szabadon választott gyakorlat: 1. Teme-
si, … 3. Doszpot. Összetett: 1. Temesi, 2. Doszpot. Serdülő lány 
30 mp gyors: 4. Burusán Dóra. 180 mp gyors: 4. Csermák 
Anna. Összetett: 7. Csermák Anna. Serdülő lány páros 2x30 
mp duplázás: 2. Burusán Dóra-Szilovics Fanni. Összetett: 3. 
Burusán-Szilovics. Serdülő vegyes páros, 2x30mp dupla: 1. 
Doszpot Marcell-Csermák Anna. Szabadon választott gyakor-
lat: 2. Doszpot-Csermák. Összetett: 2. Doszpot-Csermák. Ifjú-
sági vegyes páros, 2x30mp dupla: 1. Sipos Dorka-Csermák 
Tamás. Szabadon választott gyakorlat: 1. Sipos-Csermák. 
Összetett: 1. Sipos-Csermák. Ifjúsági fiú: 30 mp gyors: 1. Cser-
mák Tamás. 180 mp gyors: 1. Csermák. Összetett: 1. Csermák.

komoly akadály
Ahogy a klub háza 
táján vélekedtek: 
megszülethetett volna 
akár előbb is, illetve 
talán könnyebbnek 
tűnő ellenfelekkel 
szemben is, minden-
esetre éppen hús-
véthétfőn és az igen-
csak jó játékerőt kép-
viselő Semjénháza SE 
otthonában szerezte 
meg a bajnokságban 
második győzelmét  
a Kiskanizsai Sáskák 
SE megyei első  
osztályban szereplő 
futballcsapata.

ugráltak

Temesi Bence mond-
hatni hazai környe- 
zetben remekelt  
a kötélugrók országos  
mezőnyében

Aranyakig 

Bravúr után újabb

 

Ha fontos Neked a tiszta környezet, akkor nálunk 
a helyed! Keressük munkatársunkat 

TÉRMESTER 
munkakörbe 

 
Feladatok: 
▪ A telephely működésének koordinálása 
▪ Munkagépek karbantartása, kisebb javítások 

elvégzése 
▪ Munkagépekkel történő munkavégzés 

Követelmények: 
▪ Építő- és anyagmozgató gép kezelője OKJ 32-

582-02 (Földmunka-, rakodó- és szállítógép 
kezelő szakmairány) 

▪ Rátermettség, önálló gondos munkavégzés, 
szakmai gyakorlat 

Előnyt jelent, de NEM feltétel: Gépszerelő, 
autószerelő végzettség 
 
Amit kínálunk: 
▪ Stabil kiszámítható munkahely, hosszú távú 

munkalehetőség, 
▪ Évente fejlesztett munkabér 
▪ Bejelentett munkaviszony,  
▪ Béren kívüli juttatás, 
▪ Munkaruha,  
▪ Útiköltség térítés 

 
Munkavégzés helye: 
Nagykanizsa - Bagola Regionális Hulladéklerakó 

Várjuk jelentkezésedet fényképes önéletrajzzal az 
alábbi e-mail címre: nnp@netta-pannonia.hu 
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A Keleti városrészben élő Tóth Juditék asz-
talára gyakran kerül az alábbi étel-összeállítás. 
A sütés-főzésben Judit mindig számíthat a fér-
je, Gyuri közreműködésére is. 

Hozzávalók: 10 db tojás, 1,5 dl majonéz, 2 
ek tejföl, só, fehérbors, 1 csomag zöldhagyma, 
kevés gyömbér, kevés mustár és citromlé. 

A panírozáshoz: 5 dkg darált dió, 25 dkg 
zsemlemorzsa, só, fehérbors, liszt és tojás. 

Elkészítése: A házitojásokat keményre 
főzöm, s közben elkészítem a majonézes ala-
pot. Ehhez a majonézt összekeverem a tejföl-
lel, a sóval, a borssal, az apróra vágott gyöm-
bérrel, a mustárral, a fölaprított zöldségzöldjé-
vel és egy kevés citromlével, hogy ne legyen 
savanyú. Végül az egészet összekeverem, és 
hozzáadom a kihűlt, felkockázott tojást. A tálat 
lefedem és egy éjszakára hűtőszekrénybe 
rakom. Másnap, amikor tálalásra kerül a sor, 
megmosom a fejessalátát, melynek a leveleire 
helyezem a tojássalátát és a pontypatkókat. A 
tetejét díszíthetjük felszeletelt retekkel, apróra 
vágott zöldségzöldjével, metélőhagymával, 
paradicsommal, vagy amit éppen találunk a 
hűtőszekrényben. A pontyszeletek tetejére 
citromkarikákat rakhatunk. 

A panírozáshoz a darált diót összekeverjük a 
zsemlemorzsával. A halszeleteket besózzuk, 
enyhén megszórjuk borssal, végül beleforgat-
juk a lisztbe, a felvert tojásba és a diós panírba, 
majd kisütjük.

A KEKSZTEKERCS hozzávalói: 40 dkg 
darált háztartási keksz, 1 dl erős fekete kávé, 
fél dl rum vagy rumaroma, 1 ek sárgabarack 
lekvár, 20 dkg porcukor, 1 ek kakaópor. 

Elkészítése: Ha a hozzávalókat összekever-
jük, közepes keménységű masszát kell kap-
nunk. Ha esetleg túlságosan tömör állagúra 
sikerülne, akkor öntsünk hozzá egy kevés 
hideg tejet. 

A krém elkészítéséhez 20 dkg puha marga-
rint kikeverünk 10 dkg porcukorral és 5 dkg 
kókuszreszelékkel. A gyúródeszkára helyezett 
folpack fóliára ráöntjük a kekszes masszát, és 
sodrófával fél cm vékonyra nyújtjuk. Ha ragad-
na, szórjuk meg egy kevés kókuszreszelékkel 
vagy darált keksszel. A kinyújtott massza széle-
it vágjuk le úgy, hogy szabályos téglalapot 
kapjunk. Ezt kenjük meg a vajkrémmel, majd 
óvatosan tekerjük fel. Végül a tekercset szórjuk 
be kókuszreszelékkel, és éjszakára tegyük 
hűtőbe.  BAKONYI Erzsébet

GasztroKanizsa
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KOS: 03.21 - 04.20. 
Szép és feszültségmentes időszak-
ra számíthat. Pozitív hozzáállással 
kitörölheti a fejéből az elmúlt he-
tek kudarcait, kellemetlenségeit. 

BIKA: 04.21-05.21. 
Kezdjen el kocogni, mert ezt még 
a koronavírusos időszakban is 
megteheti. Hogyha hamar elfárad, 
bíztassa magát azzal, hogy más-
nap már messzebbre jut. 

IKREK: 05.22-06.21.
Az egészsége érdekében időn-
ként változtathatna az életritmu-
sán. Ne kapkodjon, hiszen nem 
hajtja a török, és nem késik le sem-
miről sem. 

RÁK: 06.22-07.22. 
Hamarosan szüksége lesz a megér-
zéseire. Ha a pénztárcája tartalmát 
meg akarja kímélni, akkor egyelőre 
ne vágjon bele semmilyen költe-
kezésbe. 

OROSZLÁN: 07.23 - 08.23. 
Szabaduljon meg végre attól a 
berögződött szokásától, hogy 
halogat mindent. Amit egyszer 
elkezdett, azt fejezze is be, utána 
kipihenheti a fáradalmait. 

SZŰZ: 08.24-09.23. 
Logikus észjárásával senki sem 
tudja önt csőbe húzni. Azonnal 
észreveszi, hogy hátsó szándékkal 
közeledik önhöz valaki. Ne hall-
gassa meg a mondandóját. 

MÉRLEG: 09.24 -10.23.
Ha tetszik, ha nem, hamarosan 
szüksége lesz arra, hogy legyőz-
ze a kényelmesebb énjét. Rakjon 
rendet az asztalfiókjában és szedje 
össze a hivatalos iratait. 

SKORPIÓ: 10.24 -11.22. 
Az események sajnos ön körül sem 
úgy zajlanak, ahogyan eddig meg-
szokta. Ne aggódjon, ez sem tart 
sokáig. A borúra derű jön. 

NYILAS: 11.23-12.21. 
Ha más nem tudja felvidítani, akkor 
gondoljon arra, hogy jó bolygóál-
lásokra számíthat. Látványos sikert 
érhet el a kapcsolataiban. 

BAK: 12.22 - 01.20. 
Csak olyan ígéreteket tegyen a csa-
ládjának, amiket be is tud tartani. 
Próbálja meg nyugodtan, és új per-
spektívából szemlélni a kéréseiket. 

VÍZÖNTŐ: 01.21-02.19. 
Látszik az arcán, a testtartásán, 
hogy ön is nehezen viseli a koro-
navírus-járvány miatti bezártságot. 
Legyen türelmes, egyszer csak eltű-
nik ez a vírus is. 

HALAK: 02.20-03.20. 
Hogyha tavaly nem így tett, idén 
merjen nyugodtan álmodozni. Eh-
hez nem lesz szüksége semmiféle 
segítségére. Kitartással mindent 
megoldhat.

Dióbundába bújtatott rántott 

és keksztekercs
pontypatkó 
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ITT VAN
MÁJUS ELSEJE!

12-13. oldal

21. oldal

ÉRDEKES EMBEREK -  ÚJ SOROZAT!

A VILÁG VÉGÉIG 

JUTOTT
BÖRÖCZ ZSOLT 
GYERMEKKORA ÓTA JÁRJA 
A VILÁGOT
HEGYFÜGGŐ LETT A PEDAGÓGUS

50 méter  
pillangón  

második lett  
az OB-n

A kanizsai úszó 
(még) nem  

gondolkodik  
az olimpián

A Májusi EB-n a 
középdöntő a cél

Varga Dominika
Válogatott lett

álláspontok
Távolodó

Merre változik a világ?
A naptár szerint a munka ünnepe
A pofonokat állni kell!

Most a Science park gerjeszti a vita hullámait
Polgármester: Az ÉVE lejáratja a tervezett központot
ÉVE: Rajtunk nem múlik, nyitottak vagyunk a párbeszédre
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90 köbméter szemét 32 helyszínről. Ez a mérlege a Zala-
erdő Zrt. erdőtakarító akciójának. A társaság szakembe-
rei szélmalomharcot folytatnak a szemetelőkkel szem-
ben. Ahogy egy kupacot eltakarítanak, szinte azonnal 
megjelenik valaki és újra illegális módon szabadul meg 
a szemetétől. A háztartási szeméttől kezdve, a veszélyes 
hulladékon át, egészen az építési törmelékig, minden 
megtalálható. Emellett sokan viszik ki a zöld hulladékot 
is, aminek komoly természetvédelmi kockázata van.

19-én kinyitották az iskolákat az alsósok előtt és az óvodások is újra mehettek az intézmé-
nyekbe. A tapasztalatok azt mutatták, hogy az óvodások közel harmadát nem engedték a 
szülők vissza a közösségekbe. Az alsó tagozatosok 20 százaléka volt, aki nem ment az első 
napon iskolába. A kormány előző héten döntött úgy, hogy az általános iskolákat csak kicsik 
számára nyitja ki. A felős tagozatban maradt a digitális oktatás. Ők a gimnazistákkal egyszer-
re kezdik meg majd ismét a normál oktatást. A koronavírussal kapcsolatos aktuális híreink a 
7. oldalon olvashatók. 

Kanizsa száma:

VILÁG KÉP – KANIZSA KÉPE
A gólyák, fecskék  

gyurgyalagok hazatérte 
mellett a tavasz  

beköszöntét jelzi az is, 
hogy a repceföldek ismét 

sárgába borultak. 
Akármilyen hideg is volt 
az április, a természet – 

ugyan kicsit lassabban – 
de nem adja meg magát. 

Ez mindenképpen jó hír  
a repceszelfi- 

kedvelőknek. Készíthetik 
telefonjaikat,  

fényképezőgépeiket és 
indulhatnak a mezőkre, 
hogy azután elkészítsék 

és elárasszák a sárga  
hátterű képeikkel a 

közösségi oldalakat. 

90
KANIZSA TÖRTÉNETE
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Sokan vagyunk, akik ilyenkor nem csak a jó 
időben reménykednek, hanem egy kicsit vis�-
s�ané�nek a múltba. Abba a múltba, amelytől 
idővel mindenki – aki élt akkor – s�abadulni 
akart. 1990-ben e� sikerült is. A�t hittük!

Koltai Róbert, Csocsó, avagy éljen május 
elseje című filmje egy olyan világba röpíti vis�-
s�a a né�őt, amelyre már kevesen emléke�-
nek. Nem lehet a�t mondani, hogy egy kor-
s�akalkotó mo�i, de a�t bi�tos, hogy aki meg-
né�i, nem bánja meg. Jó pár éve egy kritikus 
így fogalma�ott a filmről: „Miért kötelező meg-
nézni? Koltai Róbert 2001-es karikatúrája nem 
egy felejthetetlen alkotás. Ugyanakkor görbe 
tükröt tartva, vidáman, mégis hitelesen nyújt 
betekintést ha�ánk egy félelemmel telített 
kors�akába és társadalmába, a magyar s�ín-
játs�ás s�íne-javát felsorako�tatva.”

Sok éve olvastam e�t a kritikát, de a�óta 
gondolkodom a�on, hogyha 40-50 év múlva 
kés�ülne egy hasonló film a jelenlegi rend-
s�erről, akkor leírhatná-e ugyane�t egy kriti-
kus. A baj a�, hogy meggyő�ődésem: igen.  A 
félelem lengi be a társadalmat. Vannak a 
kiváltságosok, akik igyeke�nek a legtöbb 
embert úgy manipulálni, hogy féljen valami-
től. Legyen a� egy jelenség, egy ember, egy 
betegség, egy termés�eti katas�trófa, e� már 
mindegy. Rettegj, mert akkor minden mon-
dat, amely arról s�ól, hogy megmentelek, 
po�itív ü�enet les�. Ki foglalko�ik a nyomor-
ban a��al, hogy ki juttatta oda, amikor ugyan-
a� a ké�, amelyik lenyomta, ad neki krumplit, 
babkon�ervet, s�ára� tés�tát, olajat egy nej-
lon s�atyorban. Termés�etesen feliratos s�a-
tyorban, amelyik általában fehér, a felirat 
narancssárga. A� éhe�őnek e�ek a hétkö�na-
pinak tűnő dolgok már-már kincsnek tűnnek. 

A� embereket félelemben kell tartani. Van, 
hogy valós a társadalom félelme, mint már 
egy éve ettől a vuhani átoktól, a korona vírus-
tól. Óvatosnak lenni nem ugyana�, mint félni. 
A� óvatos ember betartja a s�abályokat, a 
jó�an és� és a s�akemberek által diktált s�abá-
lyokat. A� óvatos ember gondolkodik, és 
magától is alkot olyan s�abályt, amellyel 
magát és környe�etét is megpróbálja megóv-
ni a fertő�éstől. Aki fél, a� nem gondolkodik, 
hanem elfogadja a s�abályokat. Akkor is, ha 

a�okat nehé� megmagyará�ni. Nehé� e�t 
demagógia nélkül megfogalma�ni, de aki fél, 
annak nem furcsa, hogy lehet focimeccset 
tartani, de nem lehet s�óbeli érettségit. Ő a�, 
aki elhis�i, hogy a világon nincs még egy 
ors�ág, ahol annyi pén�t hagytak a vállalko-
�óknál, mint nálunk. E� valós�ínű, hogy iga�, 
mert ahogy a kö�össégi oldalakon terjedő 
mém kiegés�íti, Magyarors�ág a� egyetlen, 
ahol e�eket a vállalko�ókat bárki fel tudja 
sorolni. 

Régen ilyen nem volt. Régen minden más 
volt. Május elseje is más volt. A� első �alai 
május elseje Rédicsen ért. Határőrként egy 
magasfigyelőből figyelhettem a tájat. Arra 
emléks�em, hogy nagyon s�ép idő volt. Nem 
egés�en s�abályosan a „mafi” erkélyén napo�-
tam és kö�ben né�elődtem. Akkor még Jugo-
s�láviát kellett figyelni, meg a�t, hogy a� 
endékások ne tudjanak elmenekülni a s�ocia-
li�musból.  1984-et írtunk akkor. A�óta már 
sok ví� lefolyt a Murán, de még a Princin is. A� 
egés� világ megfordult. Egyebek mellett a 
munka becsülete is más lett. 

Annak idején május elseje a munka ünnepe 
volt. A naptárakban még ma is a�, de már csak 
ott. A fejekben a munka megbecsülése meg-
válto�ott. Egy s�űk réteg kivételével a munka 
a megélhetésnek oly’ mértékben lett feltéte-
le, hogy a többség retteg attól, hogy elves�íti. 
A rettegéssel pedig ismét ott vagyunk, ahol 
már voltunk. Ha a félelem iga�gatja egy ember 
cselekedeteit, akkor a� a� ember könnyen 
befolyásolható, és úgy manipulálható, hogy 
nagyon nem is ves�i és�re, miként ves�ik rá 
olyanra, amiből nem jön ki jól. A munkaválla-
lók jó rés�e egyik hónapról a másikra él. Ha 
valamiért a fix jövedelmének egy kis rés�e is 
kiesik, a� komoly anyagi problémát oko�. A� is 
baj, ha egy hűtős�ekrény, mosógép elromlik. 
E�ek cseréje e�ekben a családokban csak 
komoly erőfes�ítés árán érhető el. Ekö�ben 
sokan his�ik el, hogy a hatalom velük van, és 
olyan nehé� a hely�et, hogy egys�erre kell 
mindenkinek kivenni a rés�ét a nélkülö�ésből, 
mert majd e��el lehet előre jutni. 

Május elsején sokan csak álmodnak arról, 
hogy les� munkájuk. Koruknál, kép�ettségük-
nél fogva már rés�esei a munkaerőpiacnak. 
Kívülről né�ik a�t, és remélik, hogy egys�er 
csak valaki s�ól, gyere! Akik pedig a rends�e-
ren belül vannak, a�t gondolják, hogy köny-
nyen ki lehet onnan kerülni, így nem is próbál-
nak fels�ólalni jobb körülmények, bérek kihar-
colása érdekében. Hiány�ik a� öss�efogás, a 
s�olidaritás. Ahol a hatalom ennek elejét véli 
felfede�ni, mindent megtes�, hogy a� ilyen 
ke�deménye�éseket s�étverje, csírájában 
elfojtsa. Nem erős�akkal, nem arroganciával, 
hanem propagandával. Pillanatok alatt les� 
bárki Soros-bérenc, migránssimogató vagy 
most éppen oltásellenes. Elég egy, a rend-
s�ernek nem tets�ő lájk vagy ho��ás�ólás a� 
interneten. 

Koltai Róbert Csocsója, aki a� 50-es évek 
Rákosi-érájában élt, most csak kapkodná a 
fejét. Abban a� időben legalább tudni lehe-
tett, hogy ki és mikor támadhatja meg a� 
embert, ha éppen ross�at mondott, tett. Ma 
már másképp van! Annyi irányból érke�het 
egy pofon, hogy, aki lá�adni mer, a�t se tudja, 
hova né��en. Pers�e e�ek a mostani pofonok 
lehetnek egy letűnőben levő kors�ak hatal-
masainak utolsó, és egyre erőtlenebb próbál-
ko�ásai, de a�ért még pofonok. E�eket állni 
pers�e sok módon lehet. Van, akit öss�etör, 
míg mások röhögnek a vergődésen. E� utób-
bit javaslom mindenkinek. Nekem elhihetik, 
meg lehet csinálni.  TAR Mihály
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A nyakunkon van május elseje, 
vagy ahogy régen írták: Május 
1. Éljen! Éljen, mert  egy ilyen 
bolond április után talán már 
meghozza a reményt, és végre 
lesz már 24 óránál hosszabb 
ideig is jó idő. 

hol van

Csocsó bácsi 
azt se tudná, 

ITT VAN MÁJUS ELSEJE, AVAGY 
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Ahhoz azonban, hogy a tudományos park 
megvalósulhasson, elengedhetetlen a váro-
sunk egyes részeinek a fejlesztése és a szerke-
zeti átalakítása. Ezzel kapcsolatban az Éljen 
VárosuNk! Egyesület a múlt héten tartott sajtó-
tájékoztatót, ahol beszámoltak a javaslataikról. 
Az esemény előzménye, hogy Horváth Jácint, 
az ÉVE frakcióvezető-helyettese egy Facebook 
posztban sorolta fel a kétségeit a minisztérium 
által közzétett park látványterveiről. A képvise-
lő azt is sérelmezte, hogy a terveken látható, 
Nagykanizsa közlekedését is érintő változtatá-
sokról ők semmit nem tudtak.

- Nehezen érthető, hogy az utóbbi években 
erről előterjesztés az önkormányzat előtt nem 
volt. A város közlekedését ily módon befolyáso-
ló tervről egy minisztérium által közzétett lát-
ványtervről kell, hogy értesüljünk, úgy, hogy a 
helyi lakosok és az önkormányzat véleményére 
előtte senki nem volt kíváncsi. Reméljük, hogy 
a jövőben lesz beleszólásunk, és a terv hiányos-
ságait, hibáit javítani lehet, hiszen még csak lát-
ványtervről beszélünk. És még számos kérdés, 

melyekből eddig mind a kanizsaiakat, mind 
pedig az általuk megválasztott képviselőtestü-
letet teljesen kihagyták. Ahogy a múltban is. 
Rajtunk nem múlik, mi nyitottak vagyunk a pár-
beszédre és a legjobb megoldások kitalálásá-
ban – fogalmazott a bejegyzésében Horváth 
Jácint, az Éljen Városunk frakcióvezető-helyet-
tese.

Nem kellett sokat várni, hogy a képviselő 
soraira megérkezzen a válasz: Balogh László 
polgármester hivatalos Facebook-oldalán egy 
nyílt levélben szólította meg Horváth Jácintot, 
aki - szerinte - a kiírásával le akarta járatni a 
tudományos parkot, és a beruházás ellen han-
golja a kanizsai embereket.

- Felnagyítani valami jelentéktelent egy 
jelentős árnyékában, csakhogy az ÉVE valami-
ként végre látszódjon. Téma hiányában, saját 
ötlet és stratégia hiányában az ÉVE-frakció 
önmaga láttatása érdekében a körforgásos 
gazdaság európai innovációs- és kutatóköz-
pont lejáratását használja fel. A módszerük 
pedig méltatlan; a tervezett épületegyüttes és 
környéke látványtervének részlete látható kina-
gyítva egy közösségi oldalon, ahol az ön bírála-
ta olvasható az ahhoz semmilyen módon nem 
köthető lehetséges városi környezet elemeiről. 
Nagyszerű és jelentős beruházás lehetősége ez 
a kutatóközpont, ahol a kutatások célja, hogy 
olyan fejlesztésekkel és innovatív technológi-
ákkal álljanak elő a magyar és nemzetközi kuta-
tók, melyek a jövő kulcskérdéseire: a környezet-
védelemre, a fenntarthatóságra, a nyersanya-
gok felelős felhasználására adhatnak világszin-

tű megoldásokat – olvasható Balogh László 
polgármester írásában.

Erre a nyílt levélre reagáltak az ÉVE vezető 
politikusai a múlt heti sajtótájékoztatón, ahol 
hangsúlyozták: az Éljen VárosuNk! Egyesület 
mindig is támogatta a Science Park megépíté-
sét Nagykanizsán. Egyrészt a tevékenységi köre 
miatt, másrészt, mert egy ilyen fejlesztés alkal-
mas lehet a város életének gazdasági fellendí-
tésére. Fodor Csaba frakcióvezetőtől megtud-
tuk, hogy a jelenlegi tervek szerint – ha nem is 
teljeskörűen -, akár már három-négy éven belül 
elkezdődhet a munka a park egyes épületei-
ben. Ehhez azonban el kell készíteni a város sza-
bályozási tervét, illetve annak szükséges módo-
sításait. A tervek között szerepel – egyebek 
mellett – a Kalmár utca kikötése a 7-es elkerülő-
ig, a Dózsa György utca átkötése a Kalmár utcá-
ra, illetve egy autóbuszos és vasúti közlekedési 
csomópont kialakítása a vásárcsarnok mögött. 
Emellett a kulturális, a szabadidős és az oktatá-
si lehetőségek bővítését is kiemelten fontosnak 
tartják az ÉVE képviselői, hogy az ide települő, 
külföldi szakemberek családjainak is minden 
feltételt biztosítani tudjon a városunk. 

Elmondták: egy 30-40 milliárdos beruházás-
ról van szó, ami mintegy 18 ezer négyzetméte-
ren  valósulna meg Nagykanizsán. Egyelőre 
még a tervezést is megelőző fázisban tart a pro-
jekt, így még mindenki megfogalmazhatja a 
javaslatait. Csupán annyit szeretnének, hogy az 
önkormányzat egyeztessen, és beszéljenek 
közösen is a célokról.

KÖRTVÉLYESSY Vivien

A veszprémi székhelyű MOL-PE Circular Economy Science Park Non-
profit Zrt. célja a létesítmény építésével, hogy egy világszínvonalú 
kutatási központ jöjjön létre Nagykanizsán. A Science Parkban a 
szakemberek egyebek mellett a körforgásos hulladékgazdálkodás-
sal, az akkumulátorok újrahasznosításával, a megújuló energiák-
kal, valamint a fenntartható vízgazdálkodással foglalkoznak majd. 

ÁTALAKÍTÁSOK KELLENEK 

AZ ÉPÍTÉSÉHEZ

Nagykanizsán
Tudományos park 

Fotó: Éljen VárosuNk! Egyesület
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Mint az ismert, a Média-
háznak és a térség ország�-
g�űlési képviselőjének 
kapcsolata taval� október-
ben arra a szintre jutott, 
hog� Cseresnyés Péter – 
az azóta már megszokott, 
irán�ított módon, nélkü-
lünk – sajtótájékoztatót 
tartott a Médiaházzal 
szemben megn�ert sajtó-
per kapcsán, amin eg�e-
bek mellett arra a követ-
keztetésre jutott, hog� eg� 
sorát nem lehet elhinni 
lapunknak. Az esettel 
bővebben foglalkozott Tar 
Mihály, „Eg� 56-os vissza-
emlékezése, avag� hazug-
ságok nem vezetnek seho-
va” című írásában. Summa 
summarum: hosszú hóna-
pok óta nem tartja fontos-
nak Cseresn�és Péter, 
hog� tájékoztassa olvasó-
inkat, nézőinket. A politi-
kus lapunk legutóbbi 
megjelenése óta három 
videót töltött fel a közös-
ségi oldalára. A séma 
bevett: a felvétel az adott 
fejlesztés hel�színén 
készül, majd a politikus 

nag�jából eg� percben 
összefoglalja az általa leg-
fontosabbnak vélt tudni-
valókat a projektről. Ezt a 
formát természetesen 
mások is előszeretettel 
alkalmazzák. Érdekes 
ug�anakkor, ha Cseres-
n�és zalai kollégáira tekin-
tünk, hog� Manninger 
Jenő - úg� tűnik - nem iga-
zán szívleli ezt a kommuni-
kációs formát, hiszen leg-
utóbb 2020 novemberé-
ben töltött fel videót. 
Ellenben Vigh László kife-
jezetten aktív a közösségi 
oldalon (is), hiszen mini-
mum heti rendszeresség-
gel bejelentkezik. Érdekes-
ség, hog� Vigh kifejezet-
ten üg�el a cukifaktorra is, 
íg� például a húsvéthétfői 
videó sem maradhatott el. 
Cseresn�és Péter oldala 
szinte kizárólag a politikai 
tartalmakra koncentrál. 
Legnézettebb videója a 
Petőfi út és a 7-es út keresz-
teződésénél építendő kör-
forgalomról szól. Ebben a 
politikus elmondja, hog� 
lezárult a közbeszerzés, 

íg� várhatóan május elején 
elkezdődik a kivitelezési 
munka, ez nag�jából hat, 
esetleg hét hónapig tart 
majd az országg�űlési 
képviselő szerint. 

Mi is többször foglalkoz-
tunk a liszói tórekonstruk-
ciós projekttel. Mint 
ismert, a település azon 
falvak közé tartozik, ame-
l�ek a n�ári árvíz okozta 
problémák hel�reállításá-
hoz kaptak kormán�zati 
segítséget. Ezt eg� április 
14-én élesített videóban 
Cseresn�és Péter is 
elmondta. Kiemeli: több 
mint 200 millió forintot 
n�ert Liszó a Belüg�mi-
nisztériumtól, s ezenfelül 
még eg� Területi Operatív 
Program részeként kapott 
80 milliót, íg� minteg� 300 
millió forintból tehetik 
rendbe az esővíz-elveze-
tést. Ahog� Cseresn�és 
Péter fogalmazott: ez a 
n�eremén� lehetővé teszi, 
hog� a következő időszak-
ban a liszóiaknak nem kell 
ol�an árvizeket átélniük, 
mint az elmúlt 20-25 

évben. Ezen projektre 
minden bizonn�al nag�on 
büszke a politikus, hiszen a 
videó előtt szöveges for-
mában is adott róla tájé-
koztatást követőinek. 
Ebben kiemelte, hog� 
szinte minden évben okoz 
kellemetlen perceket eg�-
eg� nag� esőzés a telepü-
lésen, de a mindenkori 
polgármesterekkel eg�ütt 
fol�amatosan azon dol-
goztak, hog� ez a problé-
ma megoldódjon.  

Napokig a kanizsaujsag.
hu legolvasottabb hírei 
között szerepelt a MÁV új 
menetrendjének változá-
sairól közölt írás. Ahog� 
arról Biber Anett, a MÁV 
szóvivője beszámolt, Pécs 
és Nag�kanizsa között 
kétóránként közlekednek 
a vonatok, nag�ságrendi-
leg 2 óra 20 perc a menet-
idő a Pannónia InterRégió 
vonatokkal, míg Szombat-
hel� és Nag�kanizsa között 
szintén 120 percenként jár-
nak a szerelvén�ek, ame-
l�ek a korábbi nég� óra 
hel�ett, nag�ságrendileg 1 

Állandósulni látszik 
az a már hónapok 
óta tartó viselkedé-
si forma, miszerint 
Balogh László pol-
gármester, s a kor-
mánypárthoz köt-
hető kanizsai 
potentátok többsé-
ge ignorálja a 
Médiaházat, és 
ezzel együtt a Kani-
zsa Újság olvasóit 
és a városi tévé 
nézőit. Cseresnyés 
Péter is több fon-
tos fejlesztésről 
számolt be az 
elmúlt időszakban, 
tette mindezt a 
közösségi oldalán 
vagy az általa arra 
érdemesnek talált 
sajtóorgánumok 
hasábjain. 

BEJELENTKEZÉSEK”, AVAGY ÍGY 
„itt állunk...

A legfrissebb 
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 TÁJÉKOZTAT CSERESNYÉS PÉTER 

óra 40 perc alatt érnek a 
vasi meg�eszékhel�re. A 
témával kapcsolatban 
készített videóban Cseres-
n�és Péter kiemelte, hog� 
csomóponti szerepet kap 
a nag�kanizsai állomás, 
hiszen az észak-déli vonal-
ról itt tudnak átszállni a 
Budapestre közlekedő 
vonatokra. Cseresn�és sze-
rint ez a változás eg� jelen-
tős előrelépés annak érde-
kében, hog� minél többen 
használják utazásra a 
tömegközlekedési eszkö-
zöket. Ahog� a politikus 
fogalmazott, hosszú elő-
készítő munka után sike-
rült elérnie, hog� a Zala-
szentiván-Nag�kanizsa 
vonal villamosításához 
kapcsolódó tén�kedések 
is elindultak, méghozzá 
eg� előkészítő tanulmán� 
közbeszerzésének kiírásá-
val. 

Mi továbbra is eltökéltek 
vag�unk amellett, hog� 
mindkét oldalt megszólal-
tassuk. Íg� amenn�iben 
Cseresn�és Péter meggon-
dolja magát, és hajlandó 
lesz nekünk interjút adni, 
akkor akár eg� hosszabb 
beszélgetés során szót ejt-
hetnénk a Mag�ar Falu 
Program legújabb lehető-
ségeiről, de arról is, hog� a 
már évtizedek óta várt kör-
forgalom elkészítése miért 
is kerül – állítólag – 500 
millió forintba, vag� arra is 
kitérhetnénk, hog� a 
menetrendfejlesztésnek 
valóban vesztese lett-e a 
Kanizsa és Balatonmária 
közötti közlekedés. 

MIKÓ-BARÁTH György
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Lehet, hogy már egy vendég-
látói teraszon, kávé mellett 
olvasgatják ezen sorokat. A hazai 
oltások száma (csütörtökön dél-
után) úgy tűnik, hogy péntekre 
eléri a 3,5 millió beoltottat. A 
vendéglátósok tehát már készül-
nek a teraszok nyitására. Orbán 
Viktor miniszterelnök ugyanis a 
nyitás fázisaként korábban azt 
közölte, hogy amennyiben az 
immunizálásban elérjük az 
említett számot akkor, a 
vendéglátóhelyek a 
teraszokon már fogad-
hatnak vendégeket. 
Erről a belügyminisz-
ter hoz majd rendele-
tet, várhatóan lapunk 
megjelenésének napján. 
Nagykanizsán is érezhető a 
készülődés. Van, aki most épít 
teraszt van, aki csinosít, de 
egyértelműen látszik, hogy a 
kávézók, éttermek várják a ven-
dégeket. Czeglédi Dorottya, a 
Norma Coffee Club társtulajdo-
nosa úgy véli, hogy a higiéniai és 
járványügyi szabályok betartá-
sával a szabadban nem lesz koc-
kázatos a nyitás.  - Az emberek 
nagy része már várja, hogy be-, 
jelen esetben kiülhessen egy jó 
kávéra, egy finom étel elfogyasz-
tására.  Számunkra eddig is fon-
tos volt, a kollégák és a vendégek 
egészsége és jóléte.  Szerencsé-
sek vagyunk mert minden dol-
gozót meg tudtunk tartani, tud-
tunk alkalmazkodni a kialakult 
helyzethez. A törzsvendégeknek 
hálásak vagyunk, kitartottak 
mellettünk, de természetesen 
nem volt a korábbiakhoz hason-
ló forgalmunk. Ez pedig mentáli-
san és pénzügyileg is kihatott 

ránk, de megedződtünk – 
mondta nevetve Dorottya, aki 
reméli, hogy jövő héten nem-
csak elvitelre, de már helyben 
fogyasztásra is vendégül láthat-

ják a Normába betérőket. A 
teraszon tartózkodó 

vendégeknek egyéb-
ként nem kell masz-
kot viselni, ellenben a 
felszolgálókkal. A jog-
szabály szerint a tera-

szok, kerthelyiségek 
reggel 5 óra és este fél 10 

között lehetnek nyitva.  Ezzel 
kapcsolatban a csütörtöki Kor-
mányinfón Gulyás Gergely 
Miniszterelnökséget vezető 
miniszter bejelentette, hogy a 
kijárási tilalom kezdete este 23 
órára módosul. A miniszter azt is 
elmondta, hogy a kormány szer-
dai ülésén áttekintette az okta-
tás helyzetét. A felmérések sze-
rint országosan az óvodások 60, 
az alsó tagozatos iskolások 75 
%-a visszatért az intézmények-
be. Az országos átlagnál jobbak 
a kanizsai számok, hiszen az óvo-
dások mintegy 70 %-a újra a 
nevelési intézményben tölti nap-
jait, az iskolásoknak pedig csak 
15-20 %-a maradt otthon. A Kani-
zsa Médiaház által megkérde-
zett igazgatók szerint bár nyil-
ván minden szülő félti a gyerme-
két, de a járványügyi szabályo-
kat betartva lényegében az 
intézményben tudnak a leghaté-
konyabban tanulni a diákok. A 

szülők mellett az iskolák nyitását 
a legtöbb pedagógus is várta, a 
gyerekek csillogó szemét látva 
pedig nem is volt kérdés, hogy 
örömmel mentek társaik közé. 

A nyitás újabb szakasza az oltá-
sok számától függ, ezzel kapcsolat-
ban Gulyás Gergely elmondta: a 
következő egy hétben 1 millió kínai 
vakcina továbbá orosz oltás és Pfi-
zer-vakcina is érkezik Magyaror-
szágra. A miniszter felhívta a figyel-
met a regisztrációra kiemelte: a 
jövő héten akár a 4 milliót, majd rá 
néhány napon belül a 4,5 milliót is 
elérheti az oltottak száma, hiszen 
1-2 héten belül mindenki megkap-
hatja az oltását, aki már regisztrált. 
Az újabb enyhítésekről pedig a 
későbbiekre, a miniszterelnöktől 
ígért tájékoztatást. 

Mindeközben a kormány meg-
hosszabbítaná a veszélyhelyzetet. 
Kedden éjszaka Semjén Zsolt 
miniszterelnök-helyettes benyúj-
tott egy törvényjavaslatot, amely a 
parlament őszi ülésszakának kez-
dete utáni 15. napig, tehát szep-
tember végéig nyújtaná meg a 
veszélyhelyzetet. Fodor Csaba, az 
Éljen VárosuNk! Egyesület frakció-
vezetője szerint felháborító és tel-
jesen indokolatlan lenne a rendele-
ti kormányzás további fenntartása.

Nagykanizsa polgármesteré-
nek közösségi oldalán megjelent 
adatok szerint egyébként Nagy-
kanizsán csökken a karanténban 
lévők és a fertőzöttek száma is. 
Csütörtökön 380 -an voltak karan-
ténban, a fertőzést pedig 271 
főnél mutatták ki. VUK Anita

 2021. 04. 23. | 7COVID-19
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Oltás és nyitás. Ez  
a két, összefüggő szó 
nagymértékben meg-
határozza napjainkat. 
Magyarországon talán 
a hét végére már 3,5 
millió embert beoltot-
tak a koronavírus  
elleni vakcinával, ezzel 
pedig korábbi életünk 
újabb szeletét  
kaphatjuk vissza. 

közelebb
Egy lépéssel

06-07.indd   7 2021. 04. 22.   14:46:53



„Fittyfiritty, fittyfiritty kike-
let kivirít. Terike, gyere ki, Feri-
ke, gyere ki csicseri, csicseri!” 
Móra Ferenc: A fecskék című 
írása csak egy bizonyíték a 
sok közül arra, hogy a fecske 
mindig is a magyar nép egy 
kedves madara volt, éne-
kek, versek, mondókák őrzik 
a régi idők emlékét, amikor 
még minden háznál meg-
szokott volt a jelenlétük. 
Most viszont évről évre egy-
re aggasztóbb hírek érkez-
nek a hazánkban költő fecs-
kék létszámáról. A lakókör-
nyezetünkben élő két faj a 
molnár- és a füstifecske 
eltűnésének okai között a 
gazdasági épületek és az 
állattartás megszűnését 
találjuk az első helyen. 

Vonulásuk szintén nem 
veszélytelen, Afrikából sok 
esetben nem érnek haza, 
megfogják, megeszik őket. - 
Ez a hideg, szeles, esős idő 
gyakorlatilag azt jelenti, 
hogy a visszatérő fecskék 
napokig nem tudnak táplál-
kozni. Ilyen kis madárnál 
két-három napos éhezés 
egyenlő a halállal. Repülő 
rovarokkal, szúnyogokkal, 
legyekkel táplálkoznak, óri-
ási a hasznuk. A fecskék 
védettek, a fészkeik is azok. 
Úgy segíthetünk nekik, ha 
hagyjuk őket fészkelni. Ren-
geteg helyen látni, az ere-
szek alját madzagokkal, 
műanyag szalagokkal 
„díszítik”. Azért, hogy a 
madarak ne tudjanak oda-

menni fészkel-
ni. Ez egy 
nagyon durva 
cselekedet – 
fogalmazta meg 
véleményét Darázsi 
Zsolt, a Magyar Madártani 
Egyesület Zala Megyei Cso-
portjának titkára.

Szerencsére ellenpélda 
is van – mégpedig a szű-
kebb környezetünkben. A 
Palini Inkey Boldizsár Álta-
lános Iskola homlokzatán 
illetve belső udvarában 
számos fecskefészek talál-
ható. Tavaly 13 volt közülük 
lakott. Az intézmény összes 
dolgozója, a tantestület és 
a diákok is figyelemmel 
kísérik évről évre a fecskék 
megjelenését, jelenlétük a 

f e l n ö v e k v ő 
generáció szá-
mára rendhagyó 
biológia órák 
megtartására is 
lehetőséget ad. - A 
tanórákon élőben szemlél-
tethetünk. Az ötödik osztá-
lyosok természetismeret 
órán tanulnak a fecskékről, 
az alsósok pedig rengeteg 
évszakokkal kapcsolatos 
verset, éneket tanulnak. Itt 
pedig nap mint nap talál-
kozhatnak velük élőben – 

mutatta büsz-
kén a fészke-
ket az intéz-

mény tanára, 
H o r v á t h n é 

Hegyi Erzsébet. A 
viszontagságos időjárás 
miatt egyelőre még csak 
várják az iskola kedves 
madarait, ám biztató, hogy 
a városrészben már nem 
csupán hallották a fecske 
jellegzetes hangját a lakók, 
röptében is láttak egyet-
egyet. VINCZE Adél
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de nem

Számos veszély leselkedik rájuk. Élőhelyeik visszaszorultak, 
a vonulás során is baj érheti őket, a jelenlegi időjárás pedig 
csak tetézi a problémákat. Az utóbbi évtizedekben a fecskék 
létszáma a tizedére csökkent.

Érkeznek... visszajönnek...

Gazdijogsi néven ingyenes, online képzést 
indít a Nemzeti Élelmiszerlánc-biztonsági 
Hivatal. A tanfolyam célja, hogy jelentősen 
csökkenjen a nem megfelelően tartott állatok 
száma, s hogy a gazdik minél könnyebben 
elsajátítsák a kommunikációt kedvenceikkel. A 
gazdijogsit szeptemberi kezdéssel aktív és 
leendő kutyatartók számára szeretné elindí-
tani a Nébih. Az ingyenes online tanfo-
lyamon rengeteg hasznos tudniva-
lót igyekeznek majd átadni az 
érdeklődőknek. A képzésbe bárki 
önkéntesen bekapcsolódhat. A 

hivatal távlati céljai között szerepel egyéb-
ként, hogy a kutyavásárlásnak vagy örökbefo-
gadásnak előfeltétele legyen a képzés elvég-
zése. Dr. Pallós László országos állatvédelmi 
főfelügyelő mesélt lapunknak a felhívásról. 

–Gyakorlatilag a kutyatartásra vonatkozó 
nagyon széles alapismerethalmazt fog 
tudni adni ez a gazdijogsi képzés, 

hiszen a kutya kiválasztás 
szempontjaitól kezdve 

anatómiai, élettani, álla-
tegészségügyi kérdése-
ken keresztül kutyaki-
képzési alapokat is pró-

bálunk megosztani az 
érdeklődőkkel. Ezen túlmenően 

természetesen a jogszabályi hátteret is 
megismertetjük a kutyatartókkal, hiszen a 
harmonikus együttéléshez mindenképp fon-
tos, hogy tisztában legyenek a rájuk vonatko-
zó jogszabályi előírásokkal. 

Tóth József kutyakiképzőt is megkérdez-
tük, hogy mit szól a kezdeményezéshez.  

–Jó dolog, csak üljenek le a gazdik. Az elmé-
leti anyagokat jó, ha leadják, csak ezt gyakor-
latban is be kell mutatni. Nálunk az iskolában 
úgy működik, hogy elmondjuk a dolgokat, 

amit kell tudni egy gazdinak. Az elméleti dol-
gokat is átadjuk, de megmutatunk min-

dent gyakorlatban is. Amikor az elmé-
let és a gyakorlat egyben van, akkor 
nagyon jól fog működni – mondta 
lapunknak a Sport és Hobbi Kutyá-
sok Dél-zalai Egyesületének elnöke. 

A tananyag folyamatosan elérhető 
lesz a gazdijogsi.hu oldalon, ahol min-

denki saját tempójának megfelelően 
haladhat majd a tanulással.  Tóth József hoz-
zátette, szerinte mindenkinek hasznos lehet 
az oktatás, de kezdő kutyatartóknak különö-
sen javasolja, hogy vágjanak bele az online 
képzésbe. HAJNES Rita
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GAZDIJOGSI Ingyenes, online képzés a gazdiknak

08-09.indd   8 2021. 04. 22.   15:41:00



Az utóbbi időben valóban 
megszaporodtak a lakossági 
bejelentések és jelzések, a Közte-
rület-felügyelet vezetője lapunk-
nak elmondta: ezek többsége a 
keleti városrészből érkezik. Prob-
lémásak továbbá a társasházas 
területek, ahol van egy kisebb 
park, kisebb zöldterület. Sajnála-
tos módon egyre több esetben 
panaszkodnak a felelős gazdik, 
hogy lépten-nyomon kutyaürü-
lékbe lépnek. - Ez köztisztasági 
szabálysértés. Tettenérés esetén 
a Közterület-felügyelet és a rend-
őrség munkatársai is bírságot 
szabhatnak ki. Ez 5 ezer forinttól 
50 ezer forintig terjed. A tettené-
rés persze nem túl gyakori. A köz-
terület-felügyelők vagy gépjár-
művel vagy gyalogosan teljesíte-
nek szolgálatot. Ha találkoznak 
ilyen cselekménnyel, minden 
esetben büntetnek. Néha-néha, 
de hangsúlyozottan nem túl 
gyakran sikerül – mondta el 
Bakonyi Tamás, a Közterület-fel-
ügyelet vezetője.

A gócpontok között található a 
Berzsenyi lakótelep a hivatalos 
szerv véleménye szerint is. A bel-
városhoz közeli társasházakban 

rengeteg kutya él. 
Gazdáik lelkiismere-
tesen, de mégis, sok-
szor bosszankodva 
végzik napi sétáikat ked-
venceikkel. Névvel együtt leg-
többször nem szeretnének nyi-
latkozni, hiszen „jobb a békes-
ség.” De talán sok mindent elárul 
egy vélemény, ami szintén az 
egyik Berzsenyi lakótelepi lép-
csőháznál hangzott el, éppen 
akkor, amikor fotót készített kol-
légánk. Egy szórólapokat terjesz-
tő fiatalember hallotta meg a 
beszélgetésünket, és csupán 
ennyit mondott: „Elnézést, hogy 
közbeszólok. Naponta járok a 
házak közt, nem csak ezen a kör-
nyéken. Sokszor megesett, hogy 
levágtam az utat, nem a járdán 
mentem, hanem begyalogoltam 
a fűbe. Hát most már nem teszem. 
Inkább kerülök a járdán. Egyszer 
még egy házmester segítségét is 
kellett kérnem, úgy nézett ki a 
cipőm...”

A környéken találkoztunk 
Bundás gazdájával. Nem kis 
méretű a kutyus – mellesleg 
menhelyről mentett –, de gaz-
dájának is megvolt a véleménye 

az emberi magatartásról. Kezé-
ben zacskóval sétáltatta dédel-

getett állatát, de neki is oda 
kellett figyelnie arra, hogy 
a zöldterületen hova lép. 
A szintén névtelenségbe 
burkolózott hölgy kér-
désünkre elmondta: 

nagyon sok a felelős gaz-
da, naponta találkoznak, 

ismerik egymást. A jelenség 
ennek ellenére szemmel látha-
tó... A legtöbben nem értik. - A 
belvárosban elsősorban a tere-
ket keresik meg a kutyatulajdo-
nosok, az egyenruha pedig visz-
szatartó erő. A létszámunk cse-
kély, nem lehetünk jelen mindig 
minden helyszínen, de a problé-
más területeket folyamatosan 
látogatjuk. Nem egyszer volt 
már példa arra, hogy lakótól 

kaptunk telefonon értesítést, aki 
el is mondta, mikor, milyen idő-
pontban sétáltat a környéken 
egy bizonyos illető kutyát, és 
folyamatosan otthagyja az ürü-
lékét. Ez nekünk nagy segítség, 
így sikerül a tettenérés. Viszont 
sokan ódzkodnak a bejelentés-
től, hiszen szabálysértésnek 
minősül a cselekedet, feljelentés 
szükséges hozzá, tanúskodás. 
Ezt a többség nem vállalja – 
mondta Bakonyi Tamás. 

A Közterület-felügyelethez 
eljutó információk minden eset-
ben cselekvést vonnak maguk 
után. A mozikertet elárasztó 
„aknák” is el lettek takarítva, a 
város tisztaságáért felelős cégek 
ugyanis szoros összeköttetésben 
állnak egymással. 

VINCZE Adél
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Természetesen nem igaz ez az állítás a város 
egészére, viszont az ellenőrzést végző hatóság 
előtt is ismert egy-egy olyan - úgynevezett  
gócpont -, ahol folyamatosan felüti a fejét  
a probléma: vagyis a jogszerűtlen magatartás.  
A törvény szerint több ezer forintjába kerülhet  
a kutyatulajdonosnak, ha nem szedi fel  
kedvence után a piszkot. 

kutyagumi terem
Ahová lépek,

AKNAMEZŐ – AVAGY: 
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Pályázati felhívás 
INGATLANVÁSÁRLÁS TÁMOGATÁSÁRA

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata a vállalkozás- 
támogató programjáról szóló 78/2011.(VII.11.) önkormányzati  

rendelet alapján 2021. évre vonatkozóan pályázatot hirdet  
ingatlanvásárlás támogatására vissza nem térítendő  

pénzügyi támogatás formájában.

A támogatásra rendelkezésre álló keretösszeg: 50 millió forint.

A pályázaton azok az újonnan létrehozásra kerülő vagy már működő nagykani-
zsai székhelyű, telephelyű, illetve fióktelepű egyéni és társas vállalkozások vehet-
nek részt, amelyek az önkormányzattól Nagykanizsa város közigazgatási terüle-
tén belül vásárolt ingatlanon beruházást valósítanak meg, és ezáltal új munkahe-
lyeket hoznak létre a pályázati feltételekben részletezettek szerint, valamint azok 
a vállalkozások, amelyek az 1407/2013/EU bizottsági rendelet 1. cikkének hatálya 
alá tartoznak.

A pályázat célja: a helyi gazdaság fejlesztése, a városban lakók életminőségének 
javítása és a foglalkoztatás elősegítése érdekében ösztönözze a vállalkozások 
Nagykanizsán való letelepedését vagy fejlesztését, befektetések megvalósítását.

A pályázatot 1 példányban – a pályázati adatlap kitöltésével és az abban megha-
tározott mellékletekkel együtt – kell benyújtani Nagykanizsa Megyei Jogú Város 
Polgármesteri Hivatalának Adóügyi Csoportjához.

A pályázatok benyújtásának határideje: a közzététel napjától számítva folya-
matos, a végső határidő 2021. november 30.

A teljes felhívás, a pályázati feltételek és a támogatás igényléséhez szükséges 
nyomtatvány megtalálható a www.nagykanizsa.hu oldalon a Felhívások menü-
pont alatt.

Balogh László
 Nagykanizsa MJV polgármestere

Pályázati felhívás
 MUNKAHELYTEREMTÉS TÁMOGATÁSÁRA

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata a vállalkozás- 
támogató programjáról szóló 78/2011.(VII.11.) önkormányzati  

rendelet alapján 2021. évre vonatkozóan pályázatot hirdet  
munkahelyteremtés támogatására vissza nem térítendő  

pénzügyi támogatás formájában.

A támogatásra rendelkezésre álló keretösszeg: 50 millió forint.

A pályázaton részt vehetnek azok az induló és működő nagykanizsai székhe-
lyű, telephelyű, illetve fióktelepű egyéni és társas vállalkozások, amelyek vál-
lalkozásaikat Nagykanizsa város közigazgatási területén működtetik és új 
munkahelyeket hoznak létre a pályázati feltételekben részletezettek szerint, 
valamint azok a vállalkozások, amelyek az 1407/2013/EU bizottsági rendelet 
1. cikkének hatálya alá tartoznak.

A pályázat célja: új munkahelyek létrehozásának támogatása, ezáltal a fog-
lalkoztatás tartós növelése, a munkanélküliek számának csökkentése. 

A pályázatot 1 példányban – a pályázati adatlap kitöltésével és az abban 
meghatározott mellékletekkel együtt – kell benyújtani Nagykanizsa Megyei 
Jogú Város Polgármesteri Hivatalának Adóügyi Csoportjához.

A pályázatok benyújtásának határideje: a közzététel napjától számítva 
folyamatos, a végső határidő 2021. november 30.

A teljes felhívás, a pályázati feltételek és a támogatás igényléséhez szükséges 
nyomtatvány megtalálható a www.nagykanizsa.hu oldalon a Felhívások 
menüpont alatt.

                                                                                                                               Balogh László
Nagykanizsa MJV polgármestere

Nagykanizsai 
Egyesített Bölcsőde

A KÖZALKALMAZOTTAK JOGÁLLÁSÁRÓL SZÓLÓ 
1992. ÉVI XXXIII. TÖRVÉNY 20/A. § ALAPJÁN

PÁLYÁZATOT HIRDET 
NAGYKANIZSAI EGYESÍTETT BÖLCSŐDE 

BELVÁROSI BÓBITA BÖLCSŐDE 
BÖLCSŐDEVEZETŐ

MUNKAKÖR BETÖLTÉSÉRE.
A közalkalmazotti jogviszony időtartama: 
határozatlan idejű közalkalmazotti jogviszony 
                        
Foglalkoztatás jellege: teljes munkaidő 

A vezetői megbízás időtartama: 
A vezetői megbízás határozott időre, 2021. június 1. - 2026. május 31-ig szól. 

A munkavégzés helye: Zala megye, 8800 Nagykanizsa, Kisfaludy utca 19. 

A munkakörbe tartozó, illetve a vezetői megbízással járó lényeges felada-
tok: Kisgyermeknevelő munkakör betöltése mellett a Belvárosi Bóbita Bölcsőde 
vezetése, irányítása a munkaköri leírásban szereplő feladatok és a 15/1998. (IV.30.) 
NM rendelet alapján. Az intézmény közfeladata: gyermekek napközbeni ellátása. 

A pályázat benyújtásának határideje: 2021. május 17. 

A pályázati kiírással kapcsolatosan további információt Lukács Erika 
intézményvezető nyújt a 93/314-340-es telefonszámon.                  

Nagykanizsai 
Egyesített Bölcsőde 
                        

A KÖZALKALMAZOTTAK JOGÁLLÁSÁRÓL SZÓLÓ 
1992. ÉVI XXXIII. TÖRVÉNY 20/A. § ALAPJÁN 

PÁLYÁZATOT HIRDET
NAGYKANIZSAI EGYESÍTETT BÖLCSŐDE  

INTÉZMÉNYVEZETŐ HELYETTES 
(MAGASABB VEZETŐ)

MUNKAKÖR BETÖLTÉSÉRE. 
A közalkalmazotti jogviszony időtartama: 
határozatlan idejű közalkalmazotti jogviszony 
Foglalkoztatás jellege: teljes munkaidő 
A vezetői megbízás időtartama: 
A vezetői megbízás határozott időre, 2021. június 1. - 2026. május 31-ig szól. 
A munkavégzés helye: Zala megye, 8800 Nagykanizsa, Rózsa utca 7/a
A munkakörbe tartozó, illetve a vezetői megbízással járó lényeges felada-
tok: A 15/1998. (IV.30.) NM rendelet 1. melléklet I. Alapellátások 2. pontban meg-
fogalmazott szakmai munkakör betöltése mellett az intézményvezető munkájá-
nak támogatása, helyettesítése távollét esetén, kapcsolattartás, pályázatok, jog-
szabályok követése, helyettesítések szervezése, nyilvántartása. A részletes fel-
adatkörét az intézményvezető határozza meg, a feladatkörébe tartozó ügyek-
ben önállóan jár el. Végrehajtja az intézményvezető által rábízott feladatokat. 
A pályázat benyújtásának határideje: 2021. május 18. 

A pályázati kiírással kapcsolatosan további információt Lukács Erika 
intézményvezető nyújt a 93/314-340-es telefonszámon.
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Az idei díjazottak (balról-jobbra): Stimecz Fridolin,  
Stimeczné Lukácsy Kitti,Fülöp Réka, Glavákné Domján Ildikó,  

Glavák Zoltán, Boros Károlyné, Ludányi Tibor
(Fotó: Miholics Szabolcs)

A HATALOM 
SZERETETE NEM 
A SZERETET HATALMA…

– 1990 után a nagykani-
zsai sakkozók igencsak akti-
vizálták magukat a helyi 
politikában, hiszen az évek, 
évtizedek alatt országgyű-
lési képviselő, polgármester, 
alpolgármesterek, valamint 
önkormányzati képviselők lettek, 
egészen a közelmúltig – fogalmazott 
elöljáróban az egykori városatya. 

Kezdetben próbáltak engem is a helyi politi-
kába beemelni, mindenféle biztató eredmény 
nélkül. Aztán 1998-ban a FIDESZ helyi szerve-
zetének újraalakulásában, saját magamat is 
meglepve, sima tagként szerepet vállaltam. Ez 
az állapot azonban nem tartott sokáig, mert a 
szakmámból adódóan láttak bennem fantá-
ziát. Így, ebből kiindulva 4 év bizottsági külső 
tagság következett – idézte fel közéleti tevé-
kenységének kezdeteit Papp Nándor. 

2002-ben számomra teljesen váratlanul, 
vezetői döntéssel, olyan helyre kerültem a 
FIDESZ listáján, hogy bejutottam az önkor-
mányzatba. 

Az újdonsült városvezetők személyes felké-
résére elfogadtam a Városfejlesztési- és Kör-
nyezetvédelmi Bizottság elnökségét. Nem 
voltam politikus alkat, és akkor bele sem gon-
doltam, hogy ezzel borult az íratlan szabály, 
miszerint az ellenőrzést végző bizottság veze-
tését a mindenkori ellenzék kapja. Emlékeim 
szerint ezt végül nem rótták fel. Valószínűleg 
azért, mert a 27 tagú önkormányzatban öten 
képviseltük az akkori ellenzéket, tehát fino-
man szólva sem voltunk komoly tényező – 
jegyezte meg. 

Visszagondolva, a bizottsági munka nyu-
godt légkörben zajlott. A legnagyobb felzú-

dulást a Zerkowicz udvar beépí-
tése jelentette, de zöld utat kel-
lett kapjon, hiszen ilyen léptékű 
beépítést tett lehetővé az előző 
önkormányzat egyik utolsó ren-

delete. Az élet fényesen bizonyí-
totta, hogy a megelőző-, valamint 

megerősítő döntés is helyes volt, 
hiszen az udvar azóta is a béke szigetének 

számít, jóval kevesebb környezetre gyakorolt 
hatással, mint a manapság „divatos”, kőke-
mény gazdasági indíttatású erőteljes mértékű 
beépítések.

– Milyen feladatokra emlékszik vissza szíve-
sen? 

– Elsősorban az önkormányzat által a kiemelt 
beruházások minél jobb megvalósításának 
érdekében létrehozott eseti bizottságokban 
végzett munkákra, melyeknek állandó részt-
vevője voltam. A bizottságok ötfősek voltak, 
ezeknek nagyon helyesen mindig tagja volt az 
intézmények első számú vezetője. Fontos volt 
továbbá, hogy a bizottságok tiszteletdíj nélkül 
tették a dolgukat. 

Ilyen eseti bizottság először a városi könyv-
tár építésekor alakult még 1999-ben, egyé-
ni képviselői kezdeményezésre. Nyilván az 
első „gyerek” a legemlékezetesebb, ráadásul 
könyvbe illően emlékezetes volt a megvaló-
sítás egész folyamata. Az is bizton állítható, 
hogy a Kanizsai Dorottya Kórház „E” épüle-
te, valamint a Rozgonyi utcai általános iskola 
bővítése, felújítása az eredeti elképzeléseknél 
jobban sikerült. Ez úgy volt lehetséges, hogy 
a bizottsági tagok, a kivitelezőkkel karöltve, 
egyfelé tolták a szekeret.

2006-ban városunk építészeti kincsének 
számító MAORT-telepet magában foglaló kör-

zetben indulhattam. Látszólag esélytelenül, 
de a gyerekkoromat itt töltöttem, ide jártam 
iskolába, valamint anyai ágon a família is sok 
szállal kötődött ehhez a városrészhez, vala-
mint az olajiparhoz. Mondhatni fölényesen 
lettem egyéni képviselő. A körzetek akkori-
ban ember léptékűek, átláthatók voltak. Két-
hetente, autóval két reggel alatt ténylegesen 
be lehetett járni a teljes körzetet. Jellemzően 
négy esetben én jelentettem a vízmű felé az 
éppen esedékes csőtörést. 

– Melyek voltak a legsikeresebb munkák a kör-
zetében? 

– A kempen a négy útszakasz aszfaltozása, 
a temetőben a ravatalozó tetőzetének felújí-
tása, valamint a város legrégebbi, Csengery 
utcai vízvezetékének a kicserélése volt. Köz-
ben a VKIB mellett rám maradt a Közbeszerzési 
Bizottság vezetése is. Úgy gondolom, botrány 
nélkül sikerült a feladatot teljesíteni. Ez azért 
nagy szó, mert a közbeszerzés témakörében 
könnyen keletkeznek különféle összeeskü-
vés-elméletek.

2010-ben Palinban, a lakóhelyemen kellett 
induljak. Itt aztán kevéssé érthetően, akkor 
már ellenzékinek számító képviselőt válasz-
tottak, csakúgy, mint abban a körzetben, ame-
lyet ott kellett hagyjak. Két szék közt a pad alá 
tipikus esete. 

Következmény, de külön történet: másfél év 
múlva a történtekből nem kevesebbet nyer-
tem, mint az életemet, az újrakezdés esélyével, 
mellyel élni tudtam. 

Utólag visszagondolva az önkormányzati 
képviselők akkoriban nagyjából egy korosz-
tálybeli, egymást jórészt hosszabb- rövidebb 
ideje ismerő politikai ellenfelek voltak, de 
azért szükséges mértékben tisztelték is egy-
mást. Ezért emlékezhetem pozitívan a 8 év 
képviselőségre, de ugyanakkor egyáltalán 
nem hiányzik.

Szívfacsaró látni, miszerint 9 év elég volt 
ahhoz, hogy a jelen képviselői ellenségekké 
váltak, egymás, valamint városunk tisztelete 
nélkül, merev, semmi jóval nem kecsegtető 
hadállásokkal – összegezte a jelenről megfo-
galmazott véleményét Papp Nándor. 

BAKONYI Erzsébet

Magyarországon 17. rész Fo
rr

ás
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30 éves az önkormányzatiság

A KÖRZETEK  
AKKORIBAN EMBER 
LÉPTÉKŰEK,  
ÁTLÁTHATÓK  
VOLTAK…

A FIDESZ ajánlásával 2002-től 
2010-ig, két önkormányzati 
ciklusban volt városunk önkor-
mányzatának képviselője Papp 
Nándor. 
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– Az indíttatás egészen kisgyer-
mek koromtól származik. Gyermek-

korom egyik legmeghatározóbb 
élményét a révfülöpi nyaralások jelen-

tették, ahol drága nagyapámmal és a 
rokonaimmal rengeteget kirándultunk. A Bala-
ton-felvidéki tanúhegyek csodája már akkor 
elvarázsolt. Szüleim sokoldalú, okos, művelt 
emberek voltak, az érdeklődésemet folyamato-
san fenntartották. Már diákkoromban szeret-
tem emberekkel ismerkedni, újabb tájakat fel-
fedezni. A felfedező utam Európával kezdődött, 
később aztán egyre jobban kiterjedt, s mára 
mindössze három olyan ország maradt a konti-
nensen, ahol még nem jártam. Az évek múlásá-
val érdeklődésem középpontjába egyre inkább 
a hegymászás került. Miután Csobánkán részt 
vettem egy hegymászó tanfolyamon, és letet-
tem a sziklamászó vizsgát, elkezdtem komo-
lyabban érdeklődni a hegyek iránt. 

– Az első nagy szerelmem Magyarországon 
kívül a Kárpátok legmagasabb hegyvonulata, 
a Magas-Tátra volt, ahová rengeteget jártunk 
ismerősökkel, barátokkal, illetve a tanulóinkkal 

is. 1992-ben két varázslatos hetet töltöttünk el 
ott a rozgonyis diákokkal. Annak apropóján, 
hogy jövőre lesz ennek 30 éve, szeretném az 
akkori tanítványokat egy 30 éves jubileumi 
táborba invitálni, legalább egy hétre. 

A Magas-Tátra után jött az Alpok 3-4000 
méteres csúcsainak meghódítása. Nagyon sokat 
másztunk Svájcban, Ausztriában, Szlovéniában. 
Itt egyik kedvencem Triglav, az ország legmaga-
sabb csúcsa, amelyet 19-szer megmásztam már. 
Ezután következtek a távolabbi célok.

MINDEN HEGYFÜGGŐ LELKÜLETŰ 
EMBERNEK NAGY ÁLMA: EGYSZER ELJUTNI 

A HEGYEK ORSZÁGÁBA, NEPÁLBA 
Először 2003-ban sikerült ez nekem, majd pár 

évvel később, 2008-ban ismét megláthattam. 
A Föld legmagasabb hegyei közt egy akklimati-
zációs túrát tettünk az Everest régióban, majd 
feljutottunk a 5300 m magas csúcsra, Kala Pat-
tarra, s onnan visszaereszkedve a 6200 méteres 
Island Peaket hódítottuk meg. Felejthetetlen, 
fantasztikus, gyönyörű utazás volt, azt hiszem, 
életem egyik legmeghatározóbb élményét 

Kedves olvasóink! Új sorozatot 
indítunk, melyben olyan Nagy-
kanizsán élő vagy a városhoz 
kötődő embereket mutatunk 
be, akik valamiért érdekesek 
lehetnek mások számára. Nem 
feltétlen politikai vagy közéleti 
szerepük, hanem hobbijuk, 
tudásuk, tehetségük vagy 
éppen hősiességük miatt 
lehetnek ők ennek a sorozat-
nak a szerepelői. Ehhez kérjük 
az önök segítségét is.  
Ha úgy gondolják,  ismerőseik 
között van olyan, akiről  
szívesen olvasnának ezeken  
a hasábokon, akkor jelezzék 
felénk a kapcsolat@kanizsam-
ediahaz.hu e-mail címen. 

ÉRDEKES EMBEREK, 
ÉRDEKES TÖRTÉNETEK 2. 

BÖRÖCZ ZSOLT, a Rozgonyi Úti Álta-
lános Iskola földrajztanára a ter-
mészet, az utazás iránti érdeklődé-
sét a kántortanító nagyapjának, 
erdész édesapjának és a földrajz-
tanár nagybátyjának köszönheti.

Egy szeren csés
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jelentette Nepál. Amíg nem érkezett meg hoz-
zánk a koronavírus-járvány, az ember úgy pró-
bálta tervezni az útjait, hogy minden évben 
legyen benne legalább egy nagy utazás.

Ezekből kiemelném Új-Zélandot, a festői, ter-
mészetközeli, emberbarát országot. Sok helyen 
jártam a világban, de Új-Zélandon éreztem azt, 
hogy el tudnám tölteni ott az életemet. Nagyon 
nagy hatást gyakorolt rám ez az ország. 

– Magával ragadt például Alaszka elvarázsolt 
világa, aztán elutaztunk Kanadába, jártunk a 
Sziklás-hegységben. Az USA nyugati partján 
meglátogattuk szinte az összes nagy nemzeti 
parkot, melyekből a vulkáni és utóvulkáni 
működéseiről híres Yellowstone Nemzeti Park 
természeti csodáit tudnám kiemelni a kápráza-
tos iszapfortyogókkal, gejzírekkel, mofettákkal, 
millió színnel és a hatalmas bölénycsordákkal. 

Amit még hálásan megköszönhetek a Jóis-
tennek az az, hogy közvetlenül a vírusjárvány 
előtt eljutottam egy másik nagy álmomhoz – 
ami szintén egy bakancslistás utazás volt –, 

Dél-Amerikába, 2019-
ben. Argentínába és 
Chilébe, egészen pon-
tosan Patagóniába és a 
Tűzföldre, ahol az 
Andok bámulatos grá-
nithegyeit csodálhat-
tuk meg. Eljutottunk a 
Föld legdélebben fekvő 
nagyvárosába, Ushuai-
aba, ami azért volt érde-
kes számomra, mert 
amikor kicsi gyermek-
ként búvárkodtam a 
térképen, és megsze-

rettem ezeket a kicsi helyeket, azon töpreng-
tem, melyek lehetnek a világ szélén azok a tele-
pülések, ahol még élnek emberek. Már akkor 
megakadt a szemem az Ushuaiba nevű váro-
son, és arról ábrándoztam, hogy milyen jó len-
ne egyszer eljutni oda! Mint kiderült, nem ez a 
világ legdélebbi fekvésű települése, hanem a 
Chilében található Puerto Williams nevű 
4-5000 fős település, ahogy egy szavakba nem 
önthető túrát tettünk a sziget belsejében. 

Ha lehet azt mondani, a világ végén jártunk, 
gyakorlatilag az őstermészet kellős közepén, 
ahol csak néhány helyen fedeztünk fel turista-
jelzést. Az őserdőben óriási gleccserek, glecs-
csertavak mentén táboroztunk. Lenyűgözően 
szép emlék volt! Mondtuk is, ez egy olyan hely, 
ahová a madár is csak útlevéllel száll le. 

Miután hazaérkeztünk, hamarosan egy hétre 
elutaztunk Floridába, ahonnan 2020 januárjá-
ban jöttünk vissza, de a Covid-19 előtt még 
meg tudtuk szervezni a rozgonyis tábort. 

– Mindezek mellett sokkal fontosabbnak tar-
tom – vallja Zsolt -, hogy a 38 éves pedagógus 
pályám során sikerült átadni a gyerekeknek a 
természet iránti szeretetemet, megismertetni 
velük a világ-, a természet- és a hegyjárást. 
Közel 10 éven keresztül vándortáboroztunk a 
tanulókkal. Bejártuk az Északi-középhegység 
minden hegységét a kéthetes tábor ideje alatt. 
30 évvel ezelőtt indítottuk el a sítábor-mozgal-
mat az iskolában. Több száz gyereket, felnőt-
tet, szülőt tanítottunk meg síelni, és hála Jesze-
női Csaba kollégámnak, hogy az ő áldásos és 
szervező tevékenységével 13. éve szervezünk 
kerékpáros tábort a tanulóinknak. Általában 4 

évente megyünk vissza ugyanazokra a helyek-
re; Szécsiszigetre, Belső-Somogyba, Marcaliba, 
az Őrségbe és a Balaton-felvidékre. Ezek a 
kirándulások szintén fergeteges élményekkel 
ajándékoztak meg bennünket. 

S amíg a világjárvány közbe nem szólt, a kol-
léganőmmel az ország minden részébe elvit-
tük a gyerekeket. Megismertettük velük a nagy 
kedvencemet, a Tanúhegyeket és az Őrséget. 
Egy napos kirándulások alkalmával pedig kika-
csintottunk külföldre is. 

Azért tartom szerencsés embernek maga-
mat – összegezte -, mert életem nagy részében 
azt csinálhattam, amit szeretek. A hobbimat, a 
természet és világjárást bele tudtam plántálni 
az iskolás gyerekekbe, és ez jó dolog. A vissza-
jelzések alapján felnőttek és gyerekek egya-
ránt hálával és szeretettel gondolnak vissza a 
kirándulásainkra. Szerencsés vagyok abból a 
szempontból is, hogy a túrázás mellett a sport-
tal is foglalkozom, szintén 31 éve először az 
úszással kezdtem, s most már a vízilabda csa-
patnál vagyok az utánpótlásért felelős.

– Sajnos a járvánnyal elég szomorú helyzet 
állt elő – tért rá napjaink legfőbb aggodalmára 
az ismert túrázó. – Úgy érzem, nagyon nagy 
bajban vergődünk, és a vergődés mellett nem 
lehet menni sehova sem. Személy szerint meg-
próbálom magamat jól érezni, az országon 
belül barangolunk, és igyekszem újra felfedez-
ni a 20-45 évvel ezelőtt megismert értékeket. 

Várunk, várunk a csodára. A járványhelyzet 
szempontjából én egy kicsit pesszimista vagyok. 
Úgy gondolom, nagyobb a baj, mint amit jelen-
leg mondanak nekünk, de hát fel a fejjel, bízzunk 
abban, hogy az elkövetkező év talán majd jobb 
lesz, és egy kicsit szabadabbak leszünk. 

Az tény, hogy az emberek visszavágynak a 
régi életükbe, de az biztos, hogy az már soha 
többé nem jön vissza. Az ember annyira bele-
avatkozott a Föld biológiai egyensúlyába, 
hogy ezt a tékozló életmódot, amit az elmúlt 
100 évben az emberiség megélt, tovább nem 
lehet folytatni. A természet közbeszólt, draszti-
kusan megváltoztatva az emberek életét. Azt 
hiszem, alázattal kell majd elfogadnunk azt az 
új világot, ami majd ezután jön, és bízzunk ben-
ne, hogy a jelenleginél jobb lesz, de hogy más 
lesz, az biztos – fejtette ki a gondolatait a túrá-
zás ürügyén Böröcz Zsolt. BAKONYI Erzsébet

A világ végén is járt
a tanítványait
magával ragadó 
Böröcz Zsolt 
pedagógus

ember
Egy szeren csés
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LICITFELHÍVÁS
A VIA KANIZSA VÁROSÜZEMELTETŐ NONPROFIT ZRT. 

NYILVÁNOS LICITET HIRDET A NAGYKANIZSAI 
PIACOKON ÉS VÁSÁROKON HELYHASZNÁLATI 

SZERZŐDÉSSEL LE NEM KÖTÖTT HELYEIRE 
A 2021. MÁJUS 2-TÓL 2021. DECEMBER 31-IG 

TERJEDŐ IDŐSZAKRA.

HETI VÁSÁR ÉS HASZNÁLTCIKK VÁSÁR A KALMÁR U. 6. SZ. ALATTI 
CSARNOK ÜZLETHÁZ FÖLDSZINTJÉNEK C ÉS D SZEKTORÁBAN, VALA-
MINT A PARKOLÓ KIJELÖLT TERÜLETÉN

Licitálási alapdíj:   
parkoló:  24.000 Ft/árusítóhely
üzletház:  9.600 Ft/félasztal

Jelentkezési határidő:  2021. május 2. 12:00-ig

Az árverés ideje:  2021. május 2. 12:00

A licitálási hirdetmények, a licitálható helyek listája és térképe a Csarnok 
Üzletház földszintjén található hirdetőtáblákon, valamint a Piacfelügyelet 
irodájában megtekinthető. 

Jelentkezés helye:  Nagykanizsa, Vásárcsarnok piacfelügyeletén

Az árverések helye:  
Nagykanizsa, Vásárcsarnok 1. em. Vagyongazdálkodási Zrt. irodája

Via Kanizsa Városüzemeltető Nonprofit Zrt.

LICITFELHÍVÁS
A VIA KANIZSA VÁROSÜZEMELTETŐ NONPROFIT ZRT. 

NYILVÁNOS LICITET HIRDET 
A NAGYKANIZSAI PIACOKON ÉS VÁSÁROKON 

HELYHASZNÁLATI SZERZŐDÉSSEL LE NEM KÖTÖTT 
HELYEIRE A 2021. ÁPRILIS 30-TÓL 

2021. DECEMBER 31-IG TERJEDŐ IDŐSZAKRA.

ÉLELMISZERPIAC A KALMÁR U. 6. SZ. ALATTI 

CSARNOK ÜZLETHÁZ FÖLDSZINTJÉN

Licitálási alapdíj:  36.000 Ft/félasztal

Jelentkezési határidő:  2021. április 30. 13:00 óráig

Az árverés ideje:   2021. április 30. 13:00 

A licitálási hirdetmények, a licitálható helyek listája és térképe a Csarnok 

Üzletház földszintjén található hirdetőtáblákon, valamint a Piacfelügyelet 

irodájában megtekinthető. 

Jelentkezés helye:  Nagykanizsa, Vásárcsarnok piacfelügyeletén

Az árverések helye:  Nagykanizsa, Vásárcsarnok C szektor

Via Kanizsa Városüzemeltető Nonprofit Zrt.

Tisztelt Betegeink!
Tájékoztatjuk Önöket, hogy a „Az egészségügyi alapellátás fejlesztése Nagyka-
nizsán” című TOP-6.1.1-5 
pályázat keretében a fogászati rendelők felújítása befejeződött, így a további-
akban valamennyi szolgálat a Szent Imre u. 1. szám alatt működik.

Egészségügyi Alapellátási Intézmény

A Zala Megyei Kormányhivatal Nagykanizsai Járási Hivatal az alábbi szakmákban,  
illetve munkakörökben kínál elhelyezkedési lehetőséget: 

MELEGKONYHAI SZAKÁCS szakmunkásképző megegyezés szerint

KÉZI CSOMAGOLÓ általános iskola megegyezés szerint

HEGESZTŐ, LÁNGVÁGÓ szakmunkásképző megegyezés szerint

CNC GÉPKEZELŐ szakmunkásképző megegyezés szerint

GÉPÉSZTECHNIKUS technikum  megegyezés szerint

MARÓS szakmunkásképző megegyezés szerint

ÉPÍTŐIPARI SEGÉDMUNKÁS általános iskola  megegyezés szerint

BAROMFIGONDOZÓ általános iskola  megegyezés szerint

SZERKEZETLAKATOS szakmunkásképző megegyezés szerint

TAKARÍTÓ általános iskola  megegyezés szerint

HIDEGKONYHA-VEZETŐ szakmunkásképző megegyezés szerint

ÁCS  szakmunkásképző megegyezés szerint

MECHANIKAI MŰSZERÉSZ szakközépiskola  megegyezés szerint

OPERÁTOR általános iskola  megegyezés szerint

VILLAMOSBERENDEZÉS

ÖSSZESZERELŐ általános iskola  megegyezés szerint

KŐMŰVES szakmunkásképző  megegyezés szerint

TEHERGÉPKOCSI-VEZETŐ általános iskola  megegyezés szerint

WEBMESTER Főiskola  megegyezés szerint
Bővebb felvilágosítás a munkahelyi ajánlatokról:  Zala Megyei Kormányhivatal Nagykanizsai Járási Hivatal Fog-
lalkoztatási Osztály 8800 Nagykanizsa, Fő út 24. Földszinti információs hirdető táblán, vagy a www.nyugatrmk.
hu oldalon

Ügyfélfogadási idő:   Hétfő – Kedd – Szerda: 8:00 –15:00 óra között  Csütörtökön az ügyfélfogadás szünetel 
Péntek: 8:00 – 12:00 óra

ÁLLÁS – ÁLLÁS – ÁLLÁS – ÁLLÁS

Tisztelt Betegeink!
Tájékoztatjuk Önöket, hogy „Az egészségügyi alapellátás fejlesztése Nagykani-
zsán” című TOP-6.1.1-5 
pályázat keretében a XI. számú Házi Gyermekorvosi Szolgálat és Védőnői Tanács-
adó új helyen, a
8800 Nagykanizsa Csengery u. 89. szám alatt működik.
Elérhetőség
Gyermekorvosi rendelő: 93/311-445
Védőnői Tanácsadó:        93/334-736

Egészségügyi Alapellátási Intézmény
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Szó se róla, tényleg egy nagyon 
furcsa április az idei – így kezdte 
mondandóját rovatunk kérdésére 
reagálva Fekete Péter. Az utóbbi 
évekre az jellemző, hogy a január 
és a február szinte enyhe, 
utána pedig jön a hideg, 
nem egyszer fagyos már-
cius és április – mondta a 
virágkertész. Elmondása 
szerint voltak páran az 
elmúlt hetekben, akik bát-
rabbak voltak, és kitették a 
növényeiket a teraszokra, balko-
nokra. Ők sajnos pórul jártak. A 
tavaszi hónapokban ugyanis – a 
tapasztalatok alapján – most már 
kötelező figyelni nap mint nap az 
időjárás előrejelzést. Ha kisebb 
fagyot jósolnak a meteorológusok, 
éjszakára védett helyre kell vinni a 
kinti növényeket, ha nem akarunk 
kárt szenvedni.

Április második felében egyre 
több a vásárló - és nagy úr a meg-
szokás –, ilyenkor már fel szoktuk 
hozni a pince mélyéről is a virága-
inkat, de a lépcsőházakban, egyéb 
helyeken teleltetett növények 
szintén a levegőt, a napfényt 
kívánnák. - Azt is tudni kell, melyik 
balkonnövénynek milyen a hideg- 

vagy a fagytűrő képessége. Az 
emberek annyira már ismerik őket, 
meleg-, fény- és tápanyagigényes 
növényekről van-e szó. Oda kell 
figyelni az öntözésükre és a tápol-

datozásukra, szépségükkel 
meghálálják – fogalma-

zott Fekete Péter.
Jó pap is holtig tanul 

– így tartja a mondás. 
Éppen ezért a rutino-

sabb kertészkedőknek 
nem árt az ismétlés, a kez-

dőknek pedig a tanulás. A balkon-
ládák kihelyezésének időpontján 
kívül mire kell odafigyelni a követ-
kező hónapok során? - Többféle 
módszer létezik a balkonnövények 
tápanyag utánpótlása tekinteté-
ben. Az egyik, amikor már a földbe 
bekeverjük a tápoldatot vagy 
tápanyagot. Virulásukhoz már elég 
lesz a locsolás. A másik megoldás 
pedig a rendszeres, öntözéssel 
egybekötött tápanyag utánpótlás. 
Én azt szoktam javasolni a hozzám 
fordulóknak, figyeljék az adott szer 
csomagolásán olvasható utasítá-
sokat. Nem egyformák ugyanis. Az 
öntözéssel együtt végzett tápol-
datozásnál nagyon kell figyelni 
arra is, melyik növényünk mennyi 

vizet igényel. Egy példa a muskátli. 
Bírja a szélsőségeket, és sok öntö-
zést nem igényel. Ha viszont túl 
sok vizet kap... könnyen tönkreme-
het. Természetesen ez is időjárás-
függő, nagy melegben több vizet 
kíván. Hangsúlyozom még egy-
szer: oda kell figyelni! 

Végül egy plusz kérdést tettünk 
fel – olvasóink kérésére a szakem-
bernek: Napos hely, félárnyékos 
oldal, folyamatosan tűzi a nap a 
teraszomat... kitehetek oda egyál-
talán valamit? - Ismét a muskátlit 
említhetem, főként az állót. Ez a 
növény ugyanis a szélsőségeket is 
jól bírja, ellenálló. A hideggel 
ugyanúgy megküzd, mint a nyári 
forrósággal. A petúnia például 
vízigényesebb, ám a túlöntözés 

következtében ez a növény is tönk-
remehet. Nem említettük még a 
megfelelő földet, ami pedig az 
alapja mindennek, de gondolom, 
ezt jól tudja, kitapasztalta már 
mindenki. És megemlíteném még 
az angol muskátlit – ha már a 
különböző virágokat elemezzük. A 
hosszan tartó, nyári forróság ezt a 
növényt szemmel láthatóan is 
megviseli, meg is perzselődhet. 
Célszerű árnyékos helyre tenni 
kánikula idején. Hadd ismételjem 
magam, amit a kérdésekre szok-
tam válaszolni. Ki kell próbálni! 
Meg kell tapasztalni! Ha soha nem 
próbáljuk ki, nem fogjuk tudni, 
hogy adott helyen az a növény 
hogy fog viselkedni.

VINCZE Adél

 2021. 04. 23. | 15MEZŐGAZDASÁG

Több  hete benn’ járunk már a tavaszban, ám ez 
a bizonyos „szeszélyes hónap”, az április idén 
valóban próbatételek sora elé állítja a kertész-
kedőket. A dísznövények már ontják a gyönyörű, 
buja virágaikat a fóliasátrakban, az árudákban 
és a piacokon, a virágszerető ember nagy kísér-
tésnek van kitéve. A kérdés adott: nem lesz baja 
a virágaimnak a szabad ég alatt?

az odafigylés
Kikívánkoznak már, de nem árt 

ÁSÓ, KAPA, GEREBLYE 
39. RÉSZ

KITEHETJÜK MÁR  
a szépségeinket?
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Következő 
véradások

 
 Véradásaink időpontját  

megtalálják a Kanizsa TV 
Lapozójában is!

Figyeljék a felhívásainkat!

A véradás mindenki  
számára nyitott.

30/600-64-66
Hívható  
hétvégén és  
ünnepnapokon  
7 és 22 óra között

Az állatorvosi 

készenlét 
telefonszáma:

A Gyógyszertári 
Ügyeletről
részletes 

információt talál 
lapunk internetes 

változatában, 
a kanizsaujsag.hu 

oldalon!
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Kanizsa TV 
minden nap!
MŰSORUNKBÓL:
Minden nap 18 és 19 órakor 
Híradó, a nap legfontosabb 
történéseivel.

Saját készítésű és más televízióktól 
kapott magazin műsorok,  
természetfilmek, dokumentum- 
filmek minden este. 

Youtube csatornánkon élő,  
míg a televízió adásában  
felvételről közvetítjük  
a városi csapatok mérkőzéseit. 
Keressen minket a Youtube-on is!

Kanizsa TV minden nap 18 órától!

Műsorunkat megismételjük 
éjfélkor és másnap reggel 6.30-kor!

Részletes műsorunkat megtalálják a 
Lapozóban, valamint a kanizsatv.hu  
oldalon az interneten!

Ha tehetik, tartsanak 
velünk továbbra is!

AZ ELŐZŐ HETI REJTVÉNY MEGFEJTÉSE: A 
férfiak minden okoskodása sem ér fel egy 
asszony egyetlen érzelmével.
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Az internetes vizsgálatot 2020. 
április 1. és 2021. március 15. között 
végezték. Megközelítőleg 12 ezer 
fő, 1523 településről vett részt a kér-
dőívek kitöltésében.

–A vizsgálatot 2016-tól kezdődő-
en minden évben elvégezzük. A 
kutatásban a boldogságot úgy 
tekintjük, mint a teljes jólét szubjek-
tív megélését. Zala megye lakosai-
nak jólét-szintje az önbeszámolók-
ból származó adatok szerint a 19 

megye között a 12. lett 2020-2021 
évben, és 2019-hez képest nőtt a 
megyében a globális jólét szintje. A 
mentális egészség szempontjából 
pedig a megye a 10. helyen áll. Ezt 
az országos trendhez képest ellen-
tétes, de kedvező irányú növeke-
dést a megküzdési kapacitás és a 
pszichológiai immunitás magas 
szintje biztosítja, amelyben Zala 
megye az ötödik helyen áll 2021-
ben. A Covid fenyegetettség idején 

hatékony védekezés 
a lelki edzettség és a 
rugalmas ellenálló 
képesség, ami a fon-
tos tényező. Az egy 
pozitív fejlemény, 
hogy itt Zalában 
e r e d m é ny e s e b b e n 
küzdenek meg a járvány-
helyzettel - mondta el Oláh Attila, 
az ELTE PPK Pozitív Pszichológia 
Kutatócsoport vezetője.

MIRE JÓ EGY ILYEN FELMÉRÉS?
Egy adott országban, megyében 

vagy városban egy adott időszak-
ban évről évre történik-e bármilyen 
előremutató változás, az tükröző-
dik az emberek jólétének a növeke-
désében. Az emberek életszínvona-
lát növelő intézkedések emelik a 
boldogságszintet. A változások a 
különböző életkorú, iskolázottsá-
gú, családi állapotú, foglalkozású és 
anyagi helyzetű lakosokat eltérő 
módon érinthetik, ami szintén tük-
röződik az élettel való megelége-
dettségüket mérő vizsgálatokban. 

MIT JELENT A BOLDOGSÁG?
A boldogság az egy testre 

szabott ruha vagy cipő, amit 
csak mi viselhetünk. A bol-
dogság az egy belülről jövő 
dolog. Más cipőjébe bele-
lépni nem jó, mert akkor 
valahol szoríthat. Ha meg 
kéne fogalmazni, akkor a bol-
dogság az egy pozitív érzelmekkel 
teli állapot, ami az elégedettségtől 
kezdve egészen az öröm élményig 
egy nagyon széles spektrumot ölel 
fel, és minden embernek mást 
jelent – fogalmazott Bedő Ildikó 
pszichiáter főorvos.

A kultúra, a társadalom, a 
család, ahol felnővünk 
mind befolyásolja a bol-
dogságot.

- Van egy csomagunk, 
amivel születünk az életre. 

Van egy genetikai hozottsá-
gunk, beleszületünk egy családba, 
vannak értékrendek, amikbe belen-
övünk, aztán közösségekbe kerü-
lünk, ahol formálódunk. A szemé-
lyiségünk az fejezetről fejezetre vál-
tozik az életünk során. 

A szakember kiemelte: nagyon 
lényeges, hogy a belső békénket a 
nehéz helyzetekben is megtaláljuk.

Az életünk nem egy egyenes vonal, 
ahol mindig minden rendben van, 
hanem hullámzik. Néha kell kapnunk 
egy pofont, kell egy krízishelyzet, 
hogy megálljunk. Minden krízishely-
zet, minden probléma egy STOP táb-
la, és azt üzeni, hogy nem mehetünk 
tovább, hanem vagy jobbra vagy bal-
ra el kell kanyarodnunk. Elengedhe-
tetlen, hogy kellő önismerettel áll-
junk meg és lassítsunk mielőtt dön-
tést hozunk. Néha valóban egy pofon 

ébreszt fel. 

MÁSOKHOZ NE 
VISZONYÍTSUK 

MAGUNKAT
Ne másokra akar-

junk hasonlítani, 
hanem saját magunktól 

kérdezzük meg, hogy mit akarunk 
valójában. Álljunk meg és nézzünk 
magunkba, mit is szeretnék, milyen 
vágyaink és álmaink vannak, mert a 
legfontosabb, hogy a boldogság 
mindenkinek belülről jön.

 KÁLOVICS Rebeka
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Magyarország Boldogságtérképének adatai alap-
ján Zala megyében nőtt a jólét szintje, ugyanak-
kor a teljes magyar lakosság átlagát tekintve, a 
2019-ben mért értékekhez képest, minimálisan 
csökkent.  Az ország boldogságtérképe bemu-
tatja, hogy egyes régiókban és megyékben 
milyen mértékben tartják boldognak magukat az 
emberek.  A pszichiáter szerint ahhoz, hogy bol-
dogok legyünk, néha meg kell állni és elgondol-
kozni azon, hogy mire van szükségünk. Ehhez 
azonban kellő önismeret szükséges.

szabott ruha
A boldogság egy testre 
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A legutóbbi felmé-
rések alapján minden 
ötödik magyar elhí-
zott vagy túlsúlyos. 
Nemcsak Európában, 
hanem a világ országai 
között is dobogós helyen állunk 
a túlsúlyt tekintve. Ezáltal a kró-
nikus betegségekben is egyre 
jobban érintettebb a lakosság. 
Az elhízások hátterében lehet 
betegség is, de főként az élet-
móddal áll összefüggésben, 
hangsúlyozta Márfi Kinga die-
tetikus.  

NE GYORSÉTELEK KERÜLJENEK 
AZ ASZTALRA

–Nem csak felnőtteknél áll fent 
ez a probléma, hanem egyre gya-
koribb a fiataloknál is. Ez köszön-
hető annak is, hogy gyorséte-
leket fogyasztunk, és előtérbe 
kerülnek azok a mélyfagyasztott 
ételek, amiket könnyebb megcsi-
nálni otthon, mivel nincs időnk 
rendesen főzni, valamint ennek a 
rohanó életmódnak is köszönhe-
tő. Igazából ez ellen annyit lehet 
tenni, hogy odafigyelünk a táplál-
kozásunkra, hogy ne a gyorséte-
lek kerüljenek az asztalra, hanem 
amit mi főzünk magunknak. Fon-
tos, hogy mindig jó alapanyago-
kat vásároljunk és abból főzzünk. 
Itt előnyben részesíteném a helyi 
termelőket és a piacokat. Ezekről 
tudjuk, hogy az ott vásárolt ter-
mék a kertekből való és abból 
készítsük az ételeinket. Sokkal 
jobban kell figyelni a testmozgás-
ra is, mert manapság rengetegen 
folytatnak mozgásszegény élet-
módot, pedig a rendszeres 
napi mozgás különösen 
fontos lenne. Több 
helyre kellene gyalog 
vagy biciklivel járni, 
kezdésnek teljesen 
megfelelő.  

A rendszeres mozgás-
ra minél fiatalabb korban kell 
ráállítani a szervezetet, ugyanis 
a mai gyermekek egyre többen 
küzdenek a felesleges kilókkal. 
Szabó-Thomka Hanna személyi 

edző és testnevelő tanár tapasz-
talata is az, hogy a gyermekeket 
minél előbb rá kell vezetni a moz-
gásra. 

SAJNOS EZ A MAGYAR  
ÉLETMINŐSÉGGEL VAN  

ÖSSZEFÜGGÉSBEN
–Furcsa számomra, hogy min-

dig csak egy okot említünk ezzel 
kapcsolatban, hiszen az, hogy az 
emberek miért nem mozognak, 
az egy dolog. Ha nem tanították 
meg nekik, hogyan is kezdene 
hozzá? S ott van a másik ok: miért 
nem eszünk egészségesen? Köny-
nyű ezt mondani! Ha megnézzük 
az egészséges ételeket a boltban 
az négyszer annyiba kerül, mint 
az egészségtelen.  Az hogy az 
emberek többségének választá-

sa, mindenki tudja. Okol-
hatjuk a népet, hogy el 

vannak elhízva. Sajnos 
ez a magyar életminő-
séggel van összefüg-
gésben. Sokan nem 

tehetik meg, hogy meg-
vegyék az egészségesebb 

ételeket. Ez ellen lehet tenni. 
Serintem az nagyon jó irány, amit 
a kormány elkezdett 2012-ben, 
hogy a mindennapos testneve-
lés útján az embereket megpró-

bálják a sport felé irányítani. Ha 
már kialakul a gyerekekben, a 
mostani felnövő generációban 
az, hogy igenis a mozgás az az 
életem része, akkor ezzel tudjuk 
afelé vinni a társadalmat, hogy az 
egészséggel is foglalkozzanak. 
Ez az első generáció, aki ebben a 
mindennapos testnevelésben nő 
fel, tehát szerintem az körül-
belül még 10 év, mire a 
társadalom elkezd 
újra fogyni, illetve az 
egészséges életmód 
felé haladni – jegyez-
te meg Szabó-Thomka 
Hanna. 

Dr. Nagy Marietta gyer-
mek háziorvos szerint is egész 
pici korban érdemes elkezdeni az 
egészséges életmódra nevelést.

NE HAGYJUK, HOGY  
NASSOLJANAK NAPKÖZBEN

–A szülői példamutatás, a rend-
szeresség és a következetesség 
nagyon fontos. Kicsi kortól a főét-
kezéseken kívül tízórait és uzson-
nát kell bevezetni, s ha lehet, 
akkor ez friss gyümölcs legyen. 
Ne hagyjuk, hogy nassoljanak 
napközben. Rendszere legyen 
az étkezésnek. A szokásait és az 
ízlését egész pici korban úgy kell 

alakítani, hogy ne az édes ízeket 
kedvelje meg a gyermek. Rágcsá-
lásra sárgarépa, káposztatorzsa 
vagy bármilyen idényzöldség, 
gyümölcs tökéletes lehet. Retket 
vagy almát adni a kezükbe, akár 
héjastól. A brokkolit és a spe-
nótot krémlevesek formájában 
vagy minél színesebben tálalják, 

hogy szívesen válassza ezeket 
az ételeket is. Bár egyre 

több gyerek szereti a 
spenótot és a sóskát 
tésztával is megenni. 
Legfontosabb, hogy a 
családi asztalnál, a szü-

lőkkel együtt, személyes 
példamutatással kedveltes-

sük meg a kicsikkel az egészséges 
étkezést.    

A jelenlegi koronavírus világ-
járvány is rávilágít arra, hogy az 
elhízott betegeknél a fertőzés 
lefolyása súlyosabb és gyakrab-
ban vezet halálhoz. Ők nagyobb 
eséllyel szorulnak kórházi ellátás-
ra és kerülnek lélegeztetőgépre, 
mint az egészségesebben élők. 
Nem csak manapság, hanem 
mindenkor fontos lenne az 
egészséges életmód fenntartása, 
saját magunk érdekében.  

HAJNES Rita

 2021. 04. 23. | 19MAGAZIN

A jelenlegi járványhely-
zetben nagy veszély-
ben vannak, akik elhí-
zással küzdenek.
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túlsúllyal
Komoly gondok 
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174 éves szolgáltatást 
szüntet meg a hónap 
végén a távirat kivezetésé-
vel a Magyar Posta. Mivel 
drasztikusan lecsökkent az 
ügyfelek igénye a távirato-
zás iránt az elmúlt évtized-
ben, ezért a posta április 
31-tól kiveszi a portfóliójá-
ból a belföldi táviratot és a 
hozzá kapcsolódó Pos-
ta-Világfax szolgáltatást. 
Míg 30 évvel ezelőtt éven-
te 8 millió táviratot küldtek 
egymásnak az emberek, 
addig tavaly ez a szám 
mindösszesen 23 ezer volt. 
A távirat egy ikonikus funk-
ciója volt a hír továbbításá-
nak, éppen ezért sokakat 
megérintett, hogy végleg 
megszüntetik. A posta szó-
vivőjétől azt is megtudtuk, 
hogy a hír hallatán több 
hivatalukban is megjelen-
tek olyanok, akik még egy-
szer, utoljára szerettek vol-
na feladni egy táviratot.

- Azt látjuk a visszajelzé-
sekből, hogy mindenkiben 
felébredt a nosztalgia, 
hogy milyen volt, 
amikor még táv-
iratot adtak fel az 
emberek, és mi 
mindenről emlé-
keztünk meg táv-
iratban. Legyen az 
egy eljegyzés, egy házas-
ság, egy gyermek születé-
se, egy születésnap, egy 
névnap, karácsony vagy 
húsvét, bármilyen ünnep. 
Ezekre az ünnepekre álta-
lában sima táviratot adtak 
fel, de a későbbiek során, a 

’70-es években rendkívül 
népszerű volt az úgyneve-
zett dísztávirat, akkor milli-
ók küldték ezt egymásnak 
különböző alkalmakra. Ma 
már inkább jellemzően 
intézmények, illetve ható-
ságok használták a távira-
tot ,  magánemb erek 
nagyon-nagyon kevesen. 
Ugye ebben a felgyorsult 
világban a távirat tulajdon-
képpen okafogyottá vált – 
árulta el Panulin Ildikó, a 
Magyar Posta szóvivője.

Nagykanizsán annak 
idején több épületben is 
működött távirda. Hoz-
zánk valószínűleg a vasút-
tal együtt érkezett meg a 

távirda szolgáltatás 
az 1860-as évek-

ben. Városunk 
a k k o r i b a n 
é v e k e n 
k e r e s z t ü l , 

több megyé-
nek is a távirda 

központja volt. 
- A Monarchiában, a régi, 

nagy Magyarországon 
kilenc távirda központ 
működött, tehát Nagykani-
zsa is egy nagyon fontos 
állomás volt ilyen szem-
pontból. Az már egy későb-

bi fejlesztés, 
hogy a postai 
és a távirdai 
f u n k c i ó t 
ö s s z e v o n -
ták. Tarnócz-
ky Attila ezzel 
kapcsolatban is 
végzett kutatásokat a 
városban – tudtuk meg 
Czupi Gyulától, a Halis Ist-
ván Városi Könyvtár igaz-
gatójától.

Július elsejétől is továb-
bi, jelentősebb változások-
ra számíthatunk a postá-
nál. Az egyik az, hogy az 
Európai Unió döntése alap-
ján megszűnik a 22 eurós 
áfamentességi értékhatár. 

- A jelenlegi szabályozás 
szerint az Európai Unión 
kívülről érkező áruk 22 
eurós összeghatárig vám- 
és áfamentesek, míg a 22 
és 150 euró közöttiek vám-
mentesek, de áfát fizetni 
kell utánuk. Az új szabályo-
zás kiegyenlítettebbé teszi 
a versenyt az uniós és a 
nem uniós vállalkozások 
között. Ez a Magyar Posta 
számára azt jelenti, hogy a 
vámeljárások száma meg-
sokszorozódik július elsejé-
től. Egy jelentős mértékű 

informatikai fejlesz-
téssel és logisztikai 
kapacitásbővítés-
sel készülünk erre 
az időszakra – 

mondta el Panulin 
Ildikó.

Magyarországon évek 
óta népszerű volt, és sokan 
ki is használták a 22 euró 
alatti rendelés lehetősé-
gét. Lakatos Attila, kani-
zsai lakos első-
sorban az 
a l a c s o n y 
árak és a 
nagy kíná-
lat miatt élt 
ezzel. Úgy 
gondolja, hogy 
rajta kívül is, sokakat 
érzékenyen érint ez a válto-
zás.

- Egy pár dolláros ter-
méknél, ha rákerül ez a 
vámkezelési költség, akkor 
nyilván nem fogok rendel-
ni. Sok helyen észrevettem 
azt, hogy a boltokban árult 
termékek ugyanazok, mint 
amiket megrendelek 
lényegesen olcsóbban. Így, 
ha rámegy ez a pluszkölt-
ség, akkor megveszem 
inkább a boltban, mert 
egyrészt ott van a polcon, 

és hamarabb megkapom, 
nincs az a késedelem, ami a 
posta, a repülőút vagy 
hajóút, amíg ideér – osz-
totta meg lapunkkal Laka-
tos Attila.

Július elsejétől az orszá-
gos napilapok, valamint a 
szórólapok tekintetében is 
módosulnak a szabályok.

- Az előfizetők száma az 
elmúlt években több mint 

60 százalékkal csökkent, 
viszont a tevékeny-

séghez kapcsolódó 
költségeink nem. 
Ezért a napilapok 

kiadóit már 2020 
végén értesítettük, 

hogy ők fogják eljuttatni 
a napilapokat az előfize-
tőknek, amennyiben per-
sze az emberek belegyez-
nek, hogy átadjuk az ada-
taikat a kiadóknak – fogal-
mazott Panulin Ildikó.

Hasonlóan veszteséges 
terület a szórólapok kézbe-
sítése, így, ha júliustól bár-
milyen röplapot vagy rek-
lámanyagot találunk a pos-
taládánkban, abban bizto-
sak lehetünk, hogy nem a 
postásunk dobta bele.
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Áprilistól, ha 
akarnánk sem 
adhatunk fel 
többé táviratot 
az országban, 
de ezen kívül 
is, júliustól még 
több változásra  
számíthatunk  
a Magyar  
Postánál. 

távirat!Viszlát,

POSTAI AKTUALITÁSOK
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A 20. életévét nyáron 
betöltő somogyi ille-
tőségű úszó lassan öt 
esztendeje már a Dél-
zalai Vízmű SE igazolt 
sportolója, és edzője, 
Polgár Sándor vezetésével 
szállítja is a jobbnál jobb eredmé-
nyeket, mint például mostanság a 
női 50 méter pillangón bezsebelt 
ob-2. helyezést a Duna Arénából.

- Igazából titkon tényleg az volt 
a cél, hogy bekerülhessek az 
Eb-keretbe, persze ezt így sokkal 
könnyebb elmondani, mint teljesí-
teni – kezdett hozzá Varga Domi-
nika. - Azért ez közel sem olyan 
egyszerű, illetve mindezek mellett 
szerettem volna egyéni csúcso-
mon is javítani. Összességében 
tehát elégedett lehettem az elért 
eredménnyel.

- Az időeredmény tekintetében is?
- Ha azt nézzük, hogy mintegy 

három hónapja, az előző országos 
bajnokság óta majd’ három tize-

det javítottam a legjobb egyéni-
men, azt hiszem, jogosan. Az min-
denképpen előtérben szerepelt, 
hogy bizonyítsam, bőven van 
még bennem, és szeretnék minél 
jobbat úszni.

- Mit jelenthet az Eb-kerettagság 
erre az évre a további világesemé-
nyek tekintetében?

- Értem a kérdést, amire gyorsan 
azzal válaszolhatok, hogy az olim-
piában azért nem gondolkodom, 
mivel az 50 méter pillangó egysze-
rűen nem olimpiai szám. A 100 

méter az, ezért is fókuszálok most 
csak kimondottan az 50 pillére. Az, 
hogy ifi szinttől a felnőttek mező-
nyében is eljuthattam addig, ahol 
most tartok, úgy érzem, az sem 
elhanyagolható dolog. Úgy vagyok 
vele magam is, haladjunk lépcső-
fokról lépcsőfokra, hiszen nagyon 
komoly a mezőny, s minden egyes 
szint elérésének örülni kell.

- Ennek fényében mivel lenne elé-
gedett a májusi kontinensviadalon?

- Ússzak minél gyorsabban az 
eddigieknél is, s akár egy közép-
döntős szereplés is nagy lökést 
adhat. A lényeg abban áll, hogy 
saját eredményeimen javíthassak, 
s amennyiben ez megtörténik, 
már nem lehetek elégedetlen.

- S miként tekinthet az Európán 
kívüli lehetőségre, gondolunk itt 
az Amerikai Egyesült Államokra?

- Nem tagadom, volt több meg-
keresés is az ottani felsőoktatási 

intézmények részéről, s ezek közül 
Miami esetében szorosabb úgy-
mond a kapcsolat. Hangsúlyoz-
nám, ez azonban még semmi biz-
tosat nem jelent részemről sem. 
Nekem egyébként is az úszás sze-
repelt, szerepel a középpontban, 
és a tavalyi évnek is úgy mentünk 
neki, hogy szeretnék az Eb-keret-
ben helyet kiharcolni magamnak. 
Közben jött a halasztás, s emellett 
azért is maradtam itthon, hogy az 
Európa-bajnokságig a kitűzött 
célt biztosan sikerüljön elérnem. 
Nos, az meglett, ugyanakkor hoz-
záteszem, az is fontos, hogy a kap-
csolat él az amerikai vonalon 
továbbra is. Viszont ha már a tanu-
lásról van szó, és lehetőségem is 
lesz arra mondjuk a tengerentú-
lon, a sport mellett például a mar-
keting világában szívesen elme-
rülnék komolyabb szinten is...

P.L.
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és el is érte
Megvolt a cél, 

Varga Dominika, a DZVSE 
úszója az Európa- 

bajnokságon is bizonyíthat
(Fotó: facebook/Délzalai Vízmű SE)

A csepeli Kolonics György 
Vízisport Központ adott otthont 
egy utánpótlás kajak-kenu fel-
mérőnek, melyen a Plastex Kani-
zsa Kajak-Kenu Klub sportolói is 
részt vettek.

A mezőny a teljes ifjúsági és 
serdülő kajakos válogatott kere-
tet takarta, és a versenyzők az 

egyéni indításos időre menést 
teljesítették, mindezen belül a 
fiúk 15, a lányok pedig 10 kilomé-
tert eveztek.

A kanizsaiak közül az ifjúsági 
fiúknál K1 15 kilométeren Kurucz 
Levente az első helyen ért célba 
csakúgy, mint a serdülő fiúk K1 
15 km-es versenyén László Ger-

gő, aki szintén a 
dobogó első foká-
ra állhatott. Az 
ifjúsági lányoknál 
10 km-en Kálo-
vics Adél első, 
Decsi Dorina 
második, míg Kis-
kó Réka negyedik 
helyen ért célba.

P.L.

A kanizsai Délzalai Vízmű SE első 
számú úszója, Varga Dominika tulaj-
donképpen a néhány héttel korábbi 
felnőtt úszó országos bajnokságon 
hozta azt, melyben – ha titkon is, de 
– reménykedett: Európa-bajnoki 
válogatott kerettag lett Sós Csaba 
szövetségi kapitány kezei alatt.

Felmérőztek

Decsi Dorina (balról), Kálovics Adél, Kiskó 
Réka és Kurucz Levente, Sári Nándor Fotó: PL
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FC NAGYKANIZSA (4.) – GÁRDONY-AGÁRDI 
GYÓGYFÜRDŐ (12.) 5-1 (2-0)

NB III Nyugati csoport labdarúgó-mérkőzés, 
30. forduló. Nagykanizsa, zárt kapuk mögött. 
Vezette: Szommer (Tinnyei, Kapéter). G.: 
Szegleti (39.), Vlasics (42. - 11-esből), Pál D. (61.), 
Ekker (75.), Béli M. (88.), illetve Zsigmond (64.)

FC Nagykanizsa: Borsi – Pál D., Papp Sz., 
Major, Horváth B. - Szabó P. (Béli M.), Szegleti, 
Bagó Be. (Baráth M.) - Vlasics (Vass Gy.), Török, 
Ekker. Vezetőedző: Koller Zoltán.

Ahogy azt hazai oldalon beharangozták, a 
Kanizsa bizony kemény ellenféllel találkozott a 
labdarúgó harmadik vonal 30. fordulójában. 

Amellett, hogy többször megindulhattak a láto-
gatók a hazaiak kapuja felé az első félidőben, 
időnként oda is lépegettek a vendéglátóknak 
labdavesztésük után. Igazából emellett a védel-
mük is jól állt a lábán, ezért volt „lélek-felszaba-
dító” pillanat, amikor a 39. percben balról Szeg-
leti Gergely egy szabadrúgást ívelt a kapu bal 
oldala felé, mely - meglepve a gárdonyi kapust - 
a hálóba is vágódott. Három perccel később Vla-
sics Dániel harcolt ki büntetőt, és a tizenegyest a 
jobb alsóba lőtte. A második játékrészben ter-
mészetesen a Fejér megyeiek igyekeztek felpö-

rögni, de a Kanizsa amellett, hogy jól állta a sarat, 
Pál Dávidnak a jobbösszekötő helyéről történt 
„ötletes” emelése révén a 61. percben már 
hárommal ment. Erre a vendégek gyorsan rárúg-
ták szépítő találatukat, tehát Koller Zoltán tanít-
ványai azért nem nyugodhattak meg. Nem is 
tették, és jött a 75. percben Ekker Milán – idény-
beli tizenkettedik - gólja, aki egy pontos jobb 
oldali beadást továbbított közelről a hálóba. A 
végére már a játék egy kis színezése – no meg 
Béli Milán remek beköszönése - is belefért a 
nagykanizsaiak produkciójába, akik így (az 
újabb) veretlenségi szériájukat immár nyolc 
meccsre nyújtották, s ha így folytatják, aligha-
nem még a dobogóra is bejelentkezhetnek...

- Maximálisan elégedettek lehetünk az ered-
ménnyel, hiszen helyenként jól futballozva 
ilyen arányban is megérdemelten nyertünk – 
hangzott Koller Zoltán, az FCN vezetőedzőjé-
nek értékelése. - Azt is láttuk, hogy az utóbbi 
meccsekhez képest talán most alakult ki a leg-
több a lehetőség a kapunk előtt, de tudjuk 
ennek is okait, most azonban jár a gratuláció a 
játékosoknak és a csapatnak. P.L.

dobogóra?
Bejelentkezés a 

Belelendülni látszik a Nagykani-
zsai Futsal Club NB II-es csapata, 
hiszen az alsóház negyedik fordu-
lójában Érdről hozták el a három 
pontot, s immár a minitabella élére 
is léptek. Hétfőn este a BAK legény-
sége érkezhet a dél-zalai városba az 
ötödik kör programja keretében.
5 STARS-ÉRDI VSE (11.) – NAGYKA-
NIZSAI FUTSAL CLUB (7.) 3-6 (1-1)

NB II Nyugati csoport fut-
sal-mérkőzés, alsóházi rájátszás a 
7-12. helyért, 4. forduló. Érd, zárt 

kapuk mögött. Vezette: Kiss G. 
(Hadnagy, Boros). G.: Bozsoki 
(12.), Haála (37.), Kajdy (39.), illetve 
Szakmeiszter J. (1.), Bogyó (21., 
22.), Fujsz (28., 30.), Kollár (34.)

Nagykanizsa: Szakmeiszter Á. - 
Horváth E., Fujsz, Takács D., 
Szakmeiszter J. Csere: Szőke R. 
(kapus), Bogyó, Csavari, Józsa, 
Szőke Á., Kollár, Bagó Bá., Hor-
váth M ., Dömötörfy. Játé-
kos-edző: Szőke Ádám.

Mondhatni, ahogy a régi szép 

időkben szokták: az NFC rögtön a 
találkozó elején előnyhöz jutott, s 
pont az Érd ellen, mellyel koráb-
ban is változatos, gólgazdag 
meccseket vívhattak a futsal NB 
II-ben. Nem is adták fel a hazaiak, 
és a nagykanizsaiaknak igencsak 
ismerős (egykor a dél-zalai kispá-
lyás foci területén is nevet szer-
zett) Bozsoki Imre egyenlített. Az 
első húsz perc semmi volt azon-
ban a másodikban bekövetkezett 
kanizsai hengerhez képest, mivel 
Bogyó Károlyék zsinórban ötször 
köszöntek be. Onnantól már csak 
az lehetett a kérdés, a vendéglátó-
kat mennyire engedik közelebb az 
eredmény tekintetében. Nos, a 
vége háromgólos NFC-siker lett 
(6-3), amivel Fujsz Richárdék az 
alsóház élére, tehát a Nyugati cso-
port hetedik helyére ugrottak. 
Bogyó mindezek mellett az „össz-
népi” góllövőlistán már 25 találat-
nál jár, ami jelenleg az ötödik pozí-
ciót jelenti számára.

- Hamar előnybe kerültünk, amit 
három-négy alkalommal tudtunk 
is volna növelni az első félidő ele-
jén, ha jobban koncentrálunk – 

fogalmazott az érdi meccsről Sző-
ke Ádám, az NFC játékos-edzője. - 
Ehelyett az Érd szerzett gólt, majd 
ezt követően próbált letámadni, 
de álltuk a sarat. A második játék-
részben aztán sikerült a helyzete-
inket értékesíteni és az „5 a 4-es” 
szituációkat is kivédekezni. Több-
ször Szakmeiszter Ádám mentett 
ziccerben, ezzel is hozzájárulva 
győzelmünkhöz. Örülünk, hogy 
meccsről meccsre mindenki hozzá 
tud tenni a sikerhez. P.L.

Bogyó Károly, az NFC játékosa 
Érden kétszer volt  

eredményes (Fotó: kanizsafutsal.hu)

ÉrdrőlHárom pont

Mondhatni az első félidő hajrájától rajtolva múlt 
vasárnap az FC Nagykanizsa NB III-as labdarúgó 
együttese 5-1-re nyert a Gárdony-Agárdi Gyógy-
fürdő legénysége ellen, így már nyolc forduló  

óta őrzi veretlenségét a bajnokságban.  
Zsinórban a harmadik hétvégéjét is Kanizsán 
várja az FCN, a hét utolsó napján ezúttal a  
Bicskei TC érkezik, a meccs 17 órakor kezdődik.
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Kun Ádámné Poprádi Eszter, 
ahogy még korábban fogalma-
zott, a Röntgen Kanizsa Ants soft-
ball együttesének egyik, az alaku-
lásuktól meglévő „öregje” - jó, hát 
ezt a kijelentését kezeljük azért 
túlzó jelzőként. A csapatban min-
dig akadnak újoncok, vagyis fiata-
labbak. Mint például Kun Eszter, 
aki történetesen az edzőként is 
ténykedő, illetve az imént egy kis 
túlzásnak említett anyuka leánya...

- Igazából akárhányszor is törté-
nik, mindig rendkívüli a lányom-

mal ugyanabban a keretben és 
bajnokságban játszani, hiába vál-
hatott már megszokottá ez jó öt 
esztendő alatt – fogalmazott a 
testnevelő tanárnő. - Inkább a 
közelmúltban lehetett egyedi, 
pontosabban tavaly ősszel fordult 
elsőként elő, hogy a pályán én vol-
tam az Ants-ből a dobójátékos, ő 
pedig a catcher, vagyis a fogó. Így 
pontosan egymással szemben 
helyezkedtünk a fontos játékhely-
zet közben. A mostani bajnokság 
rajtja óta meg minden úgy megy, 
ahogy korábban, illetve az emlí-
tett években: csapattársak 
vagyunk, és egyben a gyermekem 
edzőjeként is közreműködhetek.

Miként azt a trénertől megtud-
tuk, az ifjabbik Eszter már vagy tíz 
esztendeje ott van a softballosok-
nál, 2016 óta pedig a nagykanizsai 
felnőtteknél is játszik.

- Természetesen nagyon büszke 
vagyok rá, hogy így együtt soft-
ballozhatunk, persze a helyzetnek 
van egyedisége, ez tény. A mosta-

ni szezonból két forduló ment le, s 
először most szombaton játszha-
tunk itthon a tavalyi bajnok Buda-
pest Red Wolves Softball Team-jé-
vel. Az egyes fordulók párharcai 
kettős mérkőzést takarnak, egy 
délelőttit, valamint egy kora dél-
utánit, mindkettőn igyekszünk 
helytállni majd az Olajbá-
nyász-sporttelepen.

Mivel múlt szombaton és az 
előttünk álló hétvégén is játsza-
nak tehát a kanizsaiak, a középis-
kolás korú Eszter is megkapja az 
instrukciókat.

- Bár vannak, akik ilyen helyzet-
ben azt mondják, otthon a spor-
tot a gyermek-szülő viszonylat-
ban mellőzik, nálunk azonban ez 
nem így van – mondta el Kun Esz-
ter. - Mi sokat beszélünk a softball-
ról, amit el is fogadok. Aztán úgy-
is értekezünk róla, amikor anyu-
kám mint edző beszélget velem, s 
én szívesen meghallgatom észre-
vételeit, tanácsait, és igyekszem is 
megfogadni azokat. P.L.

A bennmaradásért küzdő NB II-es 
kanizsai női kézilabdázóknak újab-
ban mintha bejönne az idegenbeli 
környezet, hiszen a Marcali után 
nem sokkal a Tolna KC-t is legyőzte 
Baranyai Zsolt együttese. Leg-
utóbb ugyan a Veszprém Pannon 
SE-től kikapott Kanizsán, vasárnap 
viszont újra azzal a Marcali VSZSE-
vel mérkőzik – csak most a Tungs-
ram-csarnokban -, melyet néhány 
hete felülmúlt. A Tungsram listave-
zető NB II-es férfi szekciójánál egy-
szerűbb a képlet, lépéselőnyét elöl 
meg kell tartania...

A női kézilabda NB II Dél-nyugati 
csoportjában a hetedik Tolna 

KC-hoz látogatva a Tungsram SE 
Nagykanizsa 24-18-ra győzött, és a 
17. forduló meccsének legeredmé-
nyesebb kanizsai játékosa Zvo-
lenszky Nóra volt, aki hétszer 
talált be.

- Egy fontos mérkőzésen hatvan 
percen keresztül szinte tökéletes 
védekezéssel és jó kapusteljesít-
ménnyel sikerült magabiztos győ-
zelmet aratni – mondta el a tolnai 
találkozóról Baranyai Zsolt, a Tungs-
ram női csapatának edzője. - Táma-
dásban és helyzetkihasználásban 
természetesen akadtak hibák, de 
ezek belefértek a meccsbe. Elége-
dett vagyok a lányokkal a hozzáál-

lásuk és koncentrációjuk okán is. 
Persze, dolgozunk tovább, hiszen 
szeretnénk még jobbak lenni.

A Veszprém Pannon SE-vel szem-
beni hazai bajnoki még az őszről 
elhalasztva került sorra, s a dél-za-
laiak ugyan ismét jól küzdöttek, de 
a vendégek 33-30-ra nyertek, így 
Kovács Boglárkáék jelenleg 7 
ponttal a 11. helyen állnak. Zvo-
lenszky tizenkétszer köszönt be, s 
ennek azért is van jelentősége, 
mert számára mind nagyobb esély 
kínálkozik a gólkirályi cím elhódítá-
sára is. Vasárnap 15 órától a Marca-
li érkezhet, a somogyiak – nyolc 
egységet szerezve - kilencedikek a 
tabellán.

Az NB II-es férfiaknál roppant 
egyszerű az első helyen álló Tungi 
helyzete a csoportjában: lépé-
selőnye megtartásához hozni kell a 
meccseket, és akkor a még hátralé-
vő négy forduló alatt a Holler előtt 
marad. Csalló Ádám játékos-edző 
együttese legutóbb is ennek meg-

felelően cselekedett, hiszen a Hol-
ler UnFC elleni csoportrangadó 
döntetlenje után a 18. fordulóban 
Baján nyert 30-22-re. Pénteken a 
nyolcadik Rinyamenti KC követke-
zik Nagyatádon, a találkozó nem 
tűnik megoldhatatlan feladatnak.

P.L

maradA történet nem új 
keletű, de ebben az 
idényben azért  
bizonyos szempontból 
különleges, nevezete-
sen a néhány hete 
elrajtolt NB I-es soft-
ball bajnokság nagy-
kanizsai csapatában 
anya és lánya dobja, 
valamint üti serényen 
a bázisok között  
a labdákat.

A Tungsram SE férfi kézilabda  
csapatának egy a feladata:  

védeni az előnyét az NB II-es tabellán
(Fotó: PL)

Még csak most lesz igazán

Családban

tétje

Kun Eszter (balról)  
legközelebb szombaton - 

immár Nagykanizsán -  
hallhatja edzője, egyben 

anyukája instrukcióit
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Egy ideje foglalkoztat a növényi 
alapú táplálkozás lehetősége – 
vallja Czupi Gyula, a Halis Ist-
ván Városi Könyvtár igazgatója. 
– Ennek egyik hozadéka, hogy 
sokfajta új íz és alapanyag jelent 
meg az étkezésünkben. Pad-
lizsánt alkalmilag korábban is 
használtunk, az avokádóval való 
ismerkedés azonban nem olyan régi. A csi-
cseriborsó pedig a legutóbbi ideig inkább a 
gyerekdalból volt ismert számunkra (Csicse-
ri borsó, bab, lencse, Fekete szemű menyecs-
ke…). Ma pedig rendszeresen használjuk 
őket, sőt együtt is előfordulnak olyan márto-
gatni való vagy szendvicskrémnek mondha-
tó étkekben, melyek közül egy „családnak” 
az elkészítését ajánlom az újságolvasók szá-
mára. 

Kovászos kenyerünk sütésekor – amíg a 
sütő jól átmelegszik szinte meg is tud sülni a 
padlizsán. Most 40 dkg volt a súlya annak, 
amit megsütöttünk.

A csicseriborsót (20 dkg) tegnap beáztat-
tam, ma pedig kuktában, sós lében megfőz-
tem, ez így is hosszabb idő, mellette minden 
más hozzávaló bőven elkészíthető. 

A csicseriborsó megfőzve kiváló 
pörkölt alapanyag (hús helyett). 

Ez a pörkölt pedig turmixolva 
kész szendvicskrém. A pirított 
hagyma (kókuszzsírral pirítom, 
mert javítja a kenhetőséget) 

„magyaros” jelleget ad. 
Végül lett tehát négyféle kré-

münk.
Az első turmixolás a padlizsán és az avoká-

dó keveréke (citromlevet és borsot kapott, 
sót tettem bele). Ebből egy kis adag került az 
első tégelybe. 

Az előbbihez a pirított hagymát és a főtt 
csicseriborsót turmixoltam. Ebből töltöttem 
meg a legnagyobb tégelyt.

A maradékhoz tettem még csicseribor-
só-pörköltet. Ez a harmadik tégelybe került.

A kiürült turmixba most a csicseriborsó 
pörkölt került, ez önálló változat, a második 
tégelyben látható. 

Kedves borász ismerősömtől tudom, hogy 
egyetlen itallal csak tukmálni lehet a vendé-
get, a kettő vagy több lehetőség már igazi 
kínálás – javasolta jó étvágyat kívánva Czupi 
Gyula. 

BAKONYI Erzsébet

GasztroKanizsa

Fo
tó

: K
an

iz
sa

heti horoszkóp
KOS: 03.21 - 04.20. 
Kellemes napokra számíthat. A 
szürke hétköznapjait rózsaszínné 
változtatják egy ismerősének a 
kedves szavai. Élvezze ezt a helyze-
tet minél tovább. 

BIKA: 04.21-05.21. 
Tisztában van vele, hogy csak saját 
magunkat tudjuk megváltoztat-
ni, másokat nem. Így vagyunk a 
szomszédokkal is. Ne legyen ha-
ragba velük. 

IKREK: 05.22-06.21.
Ne csodálkozzon el azon, hogy 
ebben a pandémiás időszakban 
egyre magányosabbnak érzi ma-
gát. Ha anyagilag megteheti, most 
elmehet vásárolni. 

RÁK: 06.22-07.22. 
Üres óráiban töprengjen el azon, 
hogy milyen lehetőségei adód-
hatnak a pénzszerzés terén. Amíg 
nem jut eszébe semmi, kezdje el a 
spórolást. 

OROSZLÁN: 07.23 - 08.23. 
Szokjon hozzá, ha nem várt vál-
tozás történik az életében, ahhoz 
is alkalmazkodni kell. A bosszan-
kodás helyett foglalja le magát 
valamivel. 

SZŰZ: 08.24-09.23. 
Nyitottságával és őszinteségével 
egy olyan ember bizalmát nyer-
heti meg, akire még álmában sem 
számított. Örüljön neki, és éljen a 
lehetőséggel. 

MÉRLEG: 09.24 -10.23.
Bár mindenki tudja önről, hogy 
nem haragos természetű, most 
mégis nagy szüksége lesz a türel-
mére. Valaki felborzolhatja a kedé-
lyét az igényeivel. 

SKORPIÓ: 10.24 -11.22. 
Ha azt szeretné, hogy minél előbb 
vége legyen a bolondos áprilisnak, 
és beköszöntsön május, a szerel-
mesek hónapja, csak egyet tehet. 
Vesse bele magát a munkába. 

NYILAS: 11.23-12.21. 
Bármihez fog hozzá, sikerre visz 
mindent. Mindezt nem a barátai 
segítségének, hanem önmagának 
és a pozitív életszemléletének kö-
szönheti. 

BAK: 12.22 - 01.20. 
Nem várt változásokat hozhat ön-
nek az április. Legyen jó, vagy rossz, 
fogadja el méltósággal, és haladjon 
tovább azon az úton, amit kitűzött 
magának. 

VÍZÖNTŐ: 01.21-02.19. 
Váratlan helyzetbe kerülhet. Egy 
véletlen találkozás során egy olyan 
ismerősre tehet szert, akinek min-
denben számíthat a segítségére. 

HALAK: 02.20-03.20. 
Bár tisztában van a környezete 
azzal, hogy önt nem lehet átverni, 
becsapni, elképzelhető, hogy még-
is megpróbálja valaki. Ne menjen 
bele kétes üzletekbe. 

Padlizsán, csicseriborsó és avokádó

vagy kenyér mellé
kenyérre 
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